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Putrajaya: Kerajaan dalam pro-
ses membenarkan penanaman
‘hemp’ (spesies ganja) tetapi ha-
nya untuk tujuan penyelidikan
industri bukan perubatan.
Menteri Kesihatan, Datuk Seri

Dr Dzulkefly Ahmad, berkata ke-
benaran itu akan tertakluk me-
ngikut Seksyen 6B (2) Akta Da-
dah Berbahaya 1952.
Katanya, di bawah seksyen itu,

Menteri Kesihatan mempunyai
kuasa memberi izin kepada pe-
gawai awam bagi tujuan pena-
naman bagi penyelidikan itu.
“Kementerian Kesihatan se-

dangmenunggu kertas cadangan
daripada Kementerian Air, Ta-
nah dan Sumber Asli. Kami se-
dang dalam proses (membenar-
kan) penanaman untuk penye-
lidikan dan ini bergantung ke-
pada dapatan kajian oleh kemen-

terian terbabit mengikut garis
panduan ditetapkan.
“Kementerian Air, Ta-

nah dan Sumber Asli se-
dang lakukan kajian dan
menterinya ada sebutkan
pada waktu terdekat akan
dibentangkan kepada Ke-
menterian Kesihatan. Da-
ripada situ, kita akan be-
rikan kelulusan bergantung
(kepada dapatan kajian) untuk
dibuat pegawai awam terbabit.
“Pegawai awam ini mungkin

daripada Kementerian Air, Tanah
dan Sumber Asli serta Kemen-
terian Pertanian dan Industri
Asas Tani tetapi butiran lanjut
kita tidak boleh dedahkan,” ka-
tanya pada sidang media selepas
Kongres Saintifik Tahunan Per-
satuan Perubatan Toksikologi
Asia Pasifik (APAMT) Ke-18 2019
di sini, semalam.

Kelmarin,AhliDewanUndangan
Negeri (ADUN)Jeram,Mo-
hd Shaid Rosli sekali lagi
meminta kerajaan negeri
Selangor mempertim-
bangkan cadangan me-
ngenai isu tanaman ganja
di negeri itu yang disi-
fatkan memberi manfaat
dalam bidang perubatan.
Mohd Shaid ketika sesi

perbahasan Belanjawan Selang-
or 2020 kelmarin turut melahir-
kan keyakinan berhubung pelak-
sanaan agenda itu dalam bidang
pertanian di Selangor sekiranya
kerajaan negeri memikirkan da-
ripada sudut positif.
Dzulkefly berkata, Kementeri-

an Kesihatan berhati-hati dalam
perkara itu kerana bimbang di-
salah guna pihak tidak bertang-
gungjawab.
“Ramai yang teruja dan kami

tidakmahu jadipenghalang.Kami
cuma mahu memudah cara dan
dalam Kabinet pun saya ada bin-
cangkan perkara ini,” katanya.
Sementara itu, Pengarah Ka-

nan Program Perkhidmatan Far-
masi Kementerian Kesihatan, Dr
Ramli Zainal menjelaskan pena-
naman ‘hemp’ yang dibenarkan
hanya untuk penghasilan serat
atau gentian yang boleh diguna-
kan dalam industri kosmetik, fa-
brik, pakaian serta makanan.

Tanam hanya untuk
penyelidikan dikaji
Penanaman
hemp hasilkan
serat diguna
industri bukan
bidang perubatan
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Pendekatan digital
tangani isu dera,
jenayah seksual
Kuala Lumpur: Kementerian
Pembangunan Wanita, Keluarga
dan Masyarakat beralih kepada
pendekatan digital dalam usaha
memberi kesedaran masyarakat
mengenai isu penderaan dan pe-
ngabaian termasuk jenayah sek-
sual terhadap kanak-kanak.
Memanfaatkan daripada 28.7 ju-

ta pengguna internet di negara
ini, fokus itu diharapkan mampu
mendekatkan golongan sasar da-
lam usaha menangani permasa-
lahan berkenaan.
Timbalan Menteri Pembangu-

nan Wanita, Keluarga dan Ma-
syarakat, Hannah Yeoh, berkata
antara inisiatif terbaru kemente-
rian adalah menerusi kerjasama
denganGoogleMalaysia yangme-
nyiarkan lima video pendidikan
seksual di YouTube.
“Statistik video ‘sentuhan se-

lamat dan sentuhan jahat’ (safe
touch and bad touch) bagi tempoh
kurang empat bulan sejak mula
disiarkan pada 21 Jun hingga 4
Oktober lalu menerima 2.79 juta
jumlah tontonan dan 6.25 juta im-
pression.
“Video berkenaan mencatatkan

43 peratus kadar tontonan selain
mendapat perkongsian dan tanda
like sebanyak 67,000,” katanya
pada sesi pertanyaan lisan di De-
wan Rakyat, semalam.
Beliau menjawab soalan tam-

bahan Datuk Seri Abdul Azeez
Abdul Rahim (BN-Baling) menge-
nai usaha kerajaan dalam mena-
ngani jenayah seksual terhadap
kanak-kanak.
Tayanganberdurasi seminitbagi

setiap satu video disiarkan dalam
bentuk iklan di YouTube, kebia-
saannya sebelumvideo kegemaran
kanak-kanak seperti lagu ka-
nak-kanak, siri kartun, mengenali
huruf dan warna ditayangkan.
Yeohberkata,berdasarkanmak-

lum balas daripada Google, taya-
ngan itu amat memberangsang-
kan selain kemampuannya untuk
terusdicapaikepadakanak-kanak
sebagai golongan sasar.

Sementara itu, beliau berkata,
statistik Semakan Pesalah Jenayah
Seksual Terhadap Kanak-kanak
Dalam Daftar Kanak-Kanak
(eDKK)menunjukkansebanyak134
permohonan dibuat bagi tempoh 1
April hingga 30 September tahun
ini.
Semakan dilakukan individu

dan pelbagai agensi berkaitan
penjagaan dan pendidikan ka-
nak-kanak seperti Taska bagi me-
mastikan2,147kakitangandanba-
kal pekerja mereka bebas dari-
pada sebarang rekod jenayah ter-
hadap kanak-kanak.
“Justeru, kementerian menga-

mbil langkah seterusnya untuk
berbincang dengan Unit Pemode-
nan Tadbiran dan Perancangan
Pengurusan Malaysia (MAMPU)
bagi membolehkan akses diper-
oleh dari data lain termasuk Ke-
menterian Dalam Negeri.
“Buat masa ini sistem semakan

jenayah seksual ini diperoleh dari
mahkamah selepas pesalah dija-
tuhkan hukuman dan nama me-
reka akan diberikan kepada Ja-
batan Kebajikan Masyarakat un-
tuk dikemas kini dalam sistem
semakan berkenaan,” katanya.
Sistemberkenaanpadamasa ini

mempunyai lebih 3,000 nama pe-
salah jenayah seksual terhadap
kanak-kanak yang melakukan ke-
salahan di bawah Akta Kesala-
han-Kesalahan Seksual Terhadap
Kanak-Kanak2017 sejak2017hing-
ga Februari tahun ini.

Hannah Yeoh
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Akta
pengasingan
sisa pepejal
bakal
dikuat kuasa
Shah Alam: Kerajaan Selangor
sedang merangka enakmen
yang akan mewajibkan pemilik
kediaman mengasingkan sisa
pepejal mengikut jenis.
Pengerusi Jawatankuasa Tetap

Alam Sekitar, Teknologi Hijau,
Sains, Teknologi dan Inovasi dan
Hal Ehwal Pengguna, Hee Loy Si-
an, berkata ketika ini draf enak-
men Pengurusan Sisa Pepejal
dan Pembersihan Awam pada pe-
ringkat meminta pandangan pi-
hak berkaitan.
“Hasrat ini sudah dimaklum-

kan kepada Kementerian Peru-
mahan dan Kerajaan Tempatan
bagi memohon rundingan berhu-
bung perkara ini.
“Pelaksanaan ini menyaksikan

orang ramai perlu mengasingkan
sisa pepejal mengikut jenis, iaitu
bahan yang boleh dikitar semula,
sisa baki dan sisa pukal di tem-
pat berasingan, sementara me-
nunggu hari kutipan yang dite-
tapkan,” katanya.
Beliau berkata demikian pada

sidang Dewan Undangan Negeri
(DUN) Selangor di sini, semalam
ketika menjawab pertanyaan
Chua Wei Kiat (PKR-Rawang)
yang ingin tahu tarikh kerajaan
negeri akan melaksanakan pera-
turan pengasingan sisa pepejal.
Wei Kiat juga bertanya isu

yang menyebabkan program pe-
laksanaan pengasingan sisa pepe-
jal kurang berkesan sebelum ini.
Loy Sian berkata, kesedaran

pengasingan sisa pepejal dalam
kalangan pemilik kediaman ma-
sih rendah walaupun pelbagai
usaha sudah dijalankan.
“Penduduk enggan membuat

pengasingan kerana mereka tidak
mahu mengeluarkan kos tamba-
han untuk membeli plastik yang
berbeza warna bagi membuat pe-
ngasingan sampah,” katanya.
Beliau berkata, berdasarkan ka-

jian Perbadanan Pengurusan Sisa
Pepejal dan Pembersihan Awam
(SWCorp), hanya 10 peratus da-
ripada 1.25 juta kediaman di ne-
geri yang tertakluk bawah Akta
Pengurusan Sisa Pepejal dan Pem-
bersihan Awam 2007 melaksana-
kan pengasingan sisa pepejal.
“Negeri yang tertakluk kepada

akta ini iaitu Kuala Lumpur, Pu-
trajaya, Melaka, Perlis, Negeri
Sembilan, Pahang, Kedah dan Jo-
hor dilihat masih gagal melak-
sanakan pengasingan sisa pepe-
jal secara berkesan.
“Malah, walaupun akta ini

memperuntuk denda maksimun
sehingga RM,1000, impaknya ma-
sih rendah,” katanya.
Mengulas lanjut, Loy Sian ber-

kata, pelaksanaan program pe-
ngasingan dijangka memberi
penjimatan kos pelupusan sam-
pah antara 10 hingga 20 peratus
kepada pihak berkuasa tempatan.
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PKNS, EEC
bangunprojek
ekopelancongan
di Bernam Jaya
Muka 20

Projek
di Bernam Jaya

itu bakal menjadi
pemangkin kepada
aktiviti ekonomi
kawasan sekitar, selain
mewujudkan lebih
50,000 peluang kerja.
Mohd Azizi Mohd Zain,
Ketua Pegawai Eksekutif PKNS

Perbadanan Kemajuan Negeri
Selangor (PKNS) dan syarikat
Eastern Ecotourism City Sdn
Bhd (EEC) memeterai perjanjian
kerjasama bagi membangunkan
tanah di Bernam Jaya, Hulu Se-
langor dalam tempoh tujuh ta-
hun.
Perjanjian itu ditandatangani

Ketua Pegawai Eksekutif PKNS,
DatukMohdAziziMohdZaindan
Presiden EEC, Datuk Dr Li Wei.
Ia disaksikan Menteri Besar

Selangor, Amirudin Shari.
Mohd Azizi berkata, kerjasama

strategik berskala besar yang di-
jangka dimulakan dalam tempoh
dua hingga tiga tahun lagi di atas
tanah seluas 1,371 hektar dari

Laman 2 hingga 7 itu memba-
bitkan anggaran kos RM4 bilion.
Katanya, projek pembangunan

berteraskan ekopelancongan itu
meliputi komponen seperti kon-
sep bandar bertema, hospitaliti,
perubatan dan perniagaan, se-
lain memuatkan taman tema ke-
las antarabangsa dan ‘ski-slop’'
bertaraf olimpik.
“Kita akan tubuhkan satu sya-

rikat, iaitu syarikat tujuan khas
(SPV) yang mana PKNS adalah
pemegang saham 50 peratus dan
syarikat itu yang akan menen-
tukan komponen mana akan di-
bangunkan terlebih dahulu.
“Sudah pasti kita akan mem-

bangunkan komponen yang
mampu menarik pelanggan dari
seluruh dunia seperti taman te-
ma supaya lebih ramai rakyat
datang melancong ke Selangor,”
katanya kepada pemberita sele-
pas majlis berkenaan di Shah
Alam, semalam.
Pada majlis sama, PKNS turut

menerima replika cek pembaya-

ran daripada EEC berjumlah
RM164 juta sebagai bayaran per-
tama bagi projek pembangunan
itu.
Mohd Azizi berkata, projek

pembangunan dilaksanakan di
Bernam Jaya itu bakal menjadi
pemangkin kepada aktiviti eko-
nomi kawasan sekitar, selain me-
wujudkan lebih 50,000 peluang
pekerjaan dalam pelbagai sektor
pada setiap peringkat.
“Bukan itu sahaja, EEC juga

membeli 448 unit hartanahPKNS
terdiri daripada 154 unit lot kedai
manakala bakinya adalah rumah
kediaman,” katanya.
Beliau turut menyifatkan

projek pembangunan berkenaan
berada di landasan tepat untuk
mencapai sasaran 17 juta pelan-
congmengunjungiSelangormen-
jelang 2030 selaras dengan aspi-
rasi kerajaan negeri untuk mem-
perkasa kluster pelancongan
khususnya di kawasan Bernam
Jaya.

BERNAMA

PKNS, EEC bangunkan
projek ekopelancongan
Kerjasama
strategik
berskala besar
di Bernam Jaya
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Oleh Hairulazim
Mahmud

azim@hmetro.com.my

Putrajaya

Kerajaan akan mem-
benarkan penana-
man hemp yang juga

sejenis tumbuhan spesies
ganja bagi tujuan penyeli-
dikan industri.
Menteri Kesihatan Datuk

Seri Dr Dzulkefly Ahmad
berkata, kebenaran berke-
naan berdasarkan Seksyen
6B (2) Akta Dadah Berba-
haya 1952 dan ia terhad ke-
pada pegawai awam dari
Kementerian Air, Tanah
dan Sumber Asli (KATS)
danKementerian Pertanian
dan Industri Asas Tani
(MOA).
Katanya, orang awam ti-

dak dibenarkan menanam
tumbuhan berkenaan dan
boleh dikenakan tindakan
mengikut Akta Dadah Ber-
bahaya 1952 sekiranya ber-
buat demikian.
“Menteri Kesihatan

mempunyai kuasa untuk
memberi izin kepada pe-
gawai awam bagi tujuan
berkenaan.
“Ia untuk industri bukan

perubatan,” katanya.
Beliau bercakap pada si-

dang media selepas meras-
mikan Kongres Saintifik
Tahunan Persatuan Peru-
batan Toksikologi Asia Pa-
sifik 2019 (APAMT) di sini,
semalam.
Turut hadir Pengarah Ka-

nan Perkhidmatan Farmasi
Kementerian Kesihatan
(KKM) Dr Ramli Zainal.
Kongres itu dianjurkan

bersama Pusat Racun Ne-
gara Universiti Sains Ma-
laysia (USM), Persatu-
an Toksinologi
Malaysia dan
Kolej Pakar Pe-
rubatan Kece-
masan, Aka-
demi Peruba-
tan Malaysia.
Hemp dita-

nambagimeng-
hasilkan serat
atau gentian untuk
kegunaan industri fabrik,
kosmetik dan makanan.
DrDzulkefly berkata, buat

masa ini pihaknya me-
nunggu kertas cadangan
daripada KATS dan MOA.
“Ya, kita beri izin dan ini

bergantungkepadadapatan
kajian oleh kementerian
terbabit mengikut garis
panduan yang ditetapkan,”
katanya.
Beliau berkata, kemente-

rian sangat berhati-hati da-

lam isu berkenaan supaya
tidak timbul kekeliruan se-
lain disalah guna pihak ti-
dak bertanggungjawab.
“Kita tahu ramai yang te-

ruja tetapi kami tidakmahu
jadi penghalang.
“Kitamahumemudah ca-

ra, dalam Kabinet pun saya
sudah membincangkan
perkara ini,” katanya.
Sementara itu, Dr Ramli

berkata, penanaman hemp
hanya untuk pengha-

silan serat bagi ke-
gunaan industri
kosmetik dan
makanan.
Menurut-

nya, KKM su-
dah menye-
diakan garis
panduan ber-

kaitanuntukme-
ngawal penanaman

hemp bagi tujuan itu.
Kelmarin, KerajaanNege-

ri Selangor sekali lagi di-
minta mempertimbangkan
cadangan penanaman gan-
ja bagi tujuan perubatan di
negeri itu.
Ahli Dewan Undangan

Negeri Jeram Mohd Shaid
Rosli yang membangkitkan
isu itu berkata, ganja mem-
punyai manfaat besar da-
lam bidang perubatan pada
masa kini.

Izin hanya untuk tujuan penyelidikan industri

Orang awam
tidak dibenar

tanam tumbuhan
berkenaan

Dr Dzulkefly Ahmad

“

Boleh
tanam hemp
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SHAH ALAM - Pen-
tadbiran masjid yang 
diletakkan di bawah 
pengurusan Jabatan 
Agama Islam Selangor 
(JAIS) berupaya mewu-
judkan tadbir urus yang 
baik dan memaksi-
mumkan fungsi ibadah, 
dakwah, pendidikan 
dan Social Responsibi-
lity Concern (SRC) di 
masjid.

Menteri Besar Sela-
ngor, Amirudin Shari 
berkata, matlamat pe-
laksanaan pentadbiran 
masjid tersebut selaras 
dengan hasrat Sultan 
Selangor, Sultan Shara-
fuddin Idris Shah dan 
Majlis Agama Islam 
Selangor (MAIS).

“Pelaksanaan perka-
ra ini tidak menyalahi 
undang-undang malah 
ia dibuat mengikut un-
dang-undang berdasar-
kan Seksyen 104(3) 
(berhubung penubuhan 
jawatankuasa penguru-
san masjid) dan diwar-
takan mengikut 
Seksyen 105 (Pewar-
taan) Enakmen Pentad-

Masjid di bawah JAIS wujud 
tadbir urus baik

AMIRUDIN

biran Agama Islam 
(Negeri Selangor) 2003.

“Ia dilaksanakan se-
telah mendapat kelulu-
san Majlis Agama Islam 
Selangor dan diperke-
nankan oleh Duli Yang 
Maha Mulia Tuanku,” 
katanya pada Sidang 
Dewan Undangan Ne-
geri (DUN) Selangor 
semalam.

Amirudin berkata 
demikian bagi menja-
wab pertanyaan Syam-
sul Firdaus Mohamed 
Supri (PKR-Taman 
Medan) berkaitan mas-
jid yang diletakkan di 
bawah pengurusan 
JAIS.
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Anwar akur titah Sultan
Sultan Selangor 
bertitah zakat 

perlu diberikan 
hanya kepada 

orang Islam

RIDAUDDIN DAUD

P residen Parti Keadilan 
Rakyat (PKR), Datuk 
Seri Anwar Ibrahim 

akur dengan titah Sultan Se-
langor, Sultan Sharafuddin 
Idris Shah bahawa agihan 
zakat perlu diberikan hanya 
kepada orang Islam. 

Anwar berkata, beliau 
menyambut baik titah ter-
sebut dan menegaskan ia 
hanyalah pandangan peri-
badinya.

“Dalam ucapan saya itu, 
saya menyatakan Islam ada-

KUALA LUMPUR 
lah mengenai 
keadilan, kasih 
sayang dan rah-
mat. Itu pan-
dangan saya supaya perkara 
itu dikaji dan diteliti oleh 
mufti serta majlis agama dan 
diputuskan. 

“Itu sahaja pandangan 
saya. Jika diputuskan tidak 
setuju, tidak apa tetapi saya 
menganjurkan wacana yang 
segar mengenai tajuk terse-
but kerana ada pandangan-
pandangan yang berbeza.

“Jika keputusan seperti 
dibuat oleh Selangor, kita 

golongan asnaf termasuk 
asnaf fakir, miskin dan mu-
alaf dalam kalangan umat 
Islam.

Setiausaha Sulit Sultan 
Selangor, Mohamad Munir 
Bani berkata, penegasan itu 
dibuat setelah Sultan me-
nerima nasihat Mufti Sela-
ngor bahawa agihan zakat 
kepada bukan Islam hanya 
dibolehkan sekiranya ia 
menjadi penyebab individu 
berkenaan memeluk Islam 
di bawah asnaf mu’allafati 
qulubuhum.

Pada 30 Oktober lalu, 
Anwar mencadangkan in-
stitusi zakat melakukan 
pembaharuan dengan me-
luaskan bantuan tersebut 
kepada orang bukan Islam.

Anwar berkata demi-
kian pada persidangan za-
kat yang dianjurkan Majlis 
Agama Islam Wilayah Per-
sekutuan (MAIWP) dan 
Universiti Teknologi Mara 
(UiTM).

 sinarharian.com.my         SinarOnline         S

PENJELASAN 
SULTAN SELANGOR 

Orang miskin yang bukan Islam 
adalah menjadi tanggungjawab 

kerajaan untuk membantu dan menolong 
mereka menerusi jabatan-jabatan dan 
agensi yang telah ditetapkan.” 
- Kata Setiausaha Sulit Sultan Selangor, Datuk Mohamad 
Munir Bani seperti yang dititah Sultan Sharafuddin Idris 
Shah dalam satu kenyataan akhbar semalam.

MENGENAI ISU 
AGIHAN ZAKAT

SELASA | 5 NOVEMBER 2019 |  8 RABIULAWAL 1441H | BIL: 4796 | PP11200/02/2013 (031412)

Kutipan zakat di Selangor 
hendaklah diagihkan kepada 
lapan golongan asnaf, termasuk 
asnaf fakir dan mualaf dalam 
kalangan umat Islam sahaja.

Agihan zakat tersebut perlu 
mengutamakan umat Islam 
yang miskin dan memerlukan 
bantuan terlebih dahulu.

MUKA 2 & 3

slam 
rlukan 
u.

Keratan Sinar Harian kelmarin.

patuh kerana keputusan da-
lam bidang kuasa majlis aga-
ma dan Sultan,” katanya 
kepada pemberita di lobi 
Parlimen semalam.

Beliau turut menjelaskan 
cadangannya itu adalah bagi 
menampakkan imej Islam 
adalah lebih baik.

Sultan Selangor sebelum 
ini bertitah bahawa kutipan 
zakat di Selangor hanya bo-
leh diagihkan kepada lapan 

ANWAR
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Bagaimanapun, tarikh pelaksanaan 
kebenaran ini masih belum dapat 

diputuskan. Ia bergantung kepada perbincangan 
bersama Kementerian Air, Tanah dan Sumber Asli.”
- Kata Dr Dzulkefly pada sidang akhbar di Putrajaya semalam.

KERAJAAN KAJI BENARKAN 
TANAM GANJA JENIS HEM
Menteri Kesihatan, Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad berkata, kerajaan dalam 
proses membenarkan penanaman ‘hem’ (sejenis tumbuhan herba daripada 
spesies Cannabis Sativa) tetapi hanya untuk tujuan penyelidikan industri. 
Hem banyak digunakan sebagai bahan industri kerana serat pada batang 
dan bijinya digunakan dalam lebih 25,000 produk industri di seluruh dunia.

MUKA 2 & 3
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Kerajaan benarkan 
penanaman hem

Dua buah 
kementerian 

sedang 
sediakan kertas 

cadangan

K erajaan akan membe-
narkan penanaman 
hem, sejenis tumbu-

han herba daripada spesies 
Cannabis Sativa bagi tuju-
an penyelidikan industri.

Menteri Kesihatan, Da-
tuk Seri Dr Dzulkefly Ah-
mad berkata, kebenaran itu 
tertakluk mengikut 
Seksyen 6B (2) Akta Dadah 
Berbahaya 1952.

“Menteri Kesihatan 
mempunyai kuasa untuk 
memberi izin kepada pega-
wai awam untuk bagi tuju-
an tersebut,” katanya.

Beliau bagaimanapun 
berkata, tarikh pelaksanaan 
kebenaran itu masih belum 
dapat diputuskan dan pi-
haknya sedang menunggu 
kertas cadangan daripada 
Kementerian Air, Tanah 
dan Sumber Asli dan Ke-
menterian Pertanian dan 
Industri Asas Tani.

“Ya. Kita sedang (beri 
izin) dan ini bergantung 
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kepada dapatan kajian oleh 
kementerian terbabit 
mengikut garis panduan 
ditetapkan,” katanya pada 
sidang media selepas me-
rasmikan Kongres Saintifik 
Tahunan Persatuan Per-
ubatan Toksikologi Asia 
Pasifik (APAMT) ke-18 
2019 di sini semalam

Dr Dzulkefly berkata, 
kementerian berhati-hati 
dalam perkara tersebut 
kerana bimbang hem di-
salah guna pihak tidak 
bertanggungjawab.

“Kita tahu ramai yang 
teruja tetapi kami tidak 
mahu jadi penghalang. 
Kita mahu memudah cara. 

Dalam Kabinet pun saya 
sudah membincangkan 
perkara ini,” katanya.

Seksyen 6B (2) Akta 
Dadah Berbahaya 1952 
turut menjelaskan tiada 
apa-apa yang boleh meng-
halang menteri daripada 
memberi kuasa kepada 
mana-mana pegawai 
awam untuk menanam 
ganja daripada candu men-
tah, daun koka, jerami atau 
ganja boleh diperolehi 
sama ada secara langsung 
atau tidak langsung, di 
tempat dan atas terma dan 
syarat yang dinyatakan da-
lam kebenaran untuk tuju-
an penyelidikan, pendidi-

kan, eksperimen atau 
perubatan.

Pada Sidang Dewan 
Undangan Negeri (DUN) 
Selangor kelmarin, Ahli 
Dewan Undangan Negeri 
(ADUN) Jeram, Mohd 
Shaid Rosli sekali lagi 
menggesa kerajaan negeri 
mempertimbangkan ca-
dangan tanaman ganja.

Mohd Shaid ketika sesi 
perbahasan Belanjawan 
Selangor 2020 turut mela-
hirkan keyakinan berhu-
bung pelaksanaan agenda 
itu dalam bidang pertanian 
di Selangor sekiranya kera-
jaan negeri memikirkan 
daripada sudut positif.

HEM DAN GANJA

FOTO: BERNAMA

Apa itu hem?

 � Hem ialah istilah yang digunakan untuk 
mengklasifikasi jenis ganja yang mengandungi 
kandungan THC 0.3% atau kurang (berat 
dikeringkan).

 � Serat hem kuat dan sangat tahan lama 
menjadikannya bahan mentah yang sangat penting 
bagi produk perindustrian. Ia digunakan dalam 
pengeluaran kertas, tekstil, plastik, bahan bangunan 
dan produk isi rumah yang lain. 

Apa itu ganja?

 � Ganja atau marijuana adalah istilah yang digunakan 
untuk mengelaskan jenis ganja yang mengandungi 
lebih daripada 0.3% THC (berat dikeringkan) 
dan boleh menyebabkan kesan psikotropik atau 
euphorik pada pengguna.

 � Merupakan tumbuhan berbunga asli di Asia Tengah 
dan Selatan yang mempunyai tiga spesies iaitu 
ruderalis, sativa dan indica serta mempunyai tahap 
tetrahydrocannabinol yang sangat tinggi.

 � Pengambilan dan memiliki ganja adalah haram di 
kebanyakan negara termasuk Malaysia, namun ada 
beberapa negara membolehkan penggunaan bahan 
itu seperti  Belanda, Jerman, Sepanyol dan Austria.
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Soletechnics buat 
pencinta sneaker

26

M
ASYARAKAT tanpa tunai 
adalah satu definisi 
yang dirasakan sudah 
tidak jauh dan semakin 

menjadi realiti berikutan 
berkembangnya pelbagai platform 
digital yang menggalakkan lagi 
'ekosistem' transaksi tanpa wang.

China sebagai contoh, 
merekodkan transaksi 
pembayaran mudah alih sebanyak 
AS$41.51 trilion (RM174.24 trilion) 
melalui aplikasi seperti Alipay dan 
WeChat Pay. Malah jumlah itu 
melonjak 28 kali ganda 
berbanding lima tahun lepas yang 

hanya mencatatkan AS$1.67 
billion.

Kaedah pembayaran 

secara digital di negara berkenaan 
cukup meluas. Ia tidak hanya 
melibatkan transaksi harian di 
pasar raya dan pengangkutan 
dalam kalangan pengguna tetapi 
golongan pengemis pun didapati 
telah menggunakan kod QR untuk 
meminta sumbangan daripada 
orang ramai!

Bagaimana perkembangan 
pembayaran tanpa tunai di 
Malaysia? Adakah ia sudah cukup 
membanggakan? Adakah negara 
ini berupaya menggunakan 
teknologi serupa secara 
menyeluruh pada masa akan 
datang? Ikuti kupasan mengenai 
transisi teknologi berkenaan pada 
minggu ini. 

MS 22-23

TANPA 
TUNAI

MASYARAKAT
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Oleh AMIRUL MOHD SAJADI

S
EMENJAK penulis berada di 
Beijing, China bermula pada 
Februari 2019, penulis jarang 
menyimpan wang tunai di dalam 

dompet dan kadang kala sampai terlupa 
untuk membawanya (dompet) bersama.

Walaupun tiada tunai di dalam 
dompet, ia tidak menghalang penulis 
daripada berbelanja kerana di China, apa 
yang paling penting ialah telefon bimbit 
dan aplikasi WeChat Pay dan Alipay.

Masyarakat tempatan di sini tidak kira 
usia mengaplikasikan transaksi 
pembayaran tanpa tunai dengan majoriti 
transaksi menggunakan kaedah 
pengimbasan Kod Quick Response (QR) 
melalui telefon pintar masing-masing.

Malahan lebih memeranjatkan, 
pengemis di Tembok Besar itu juga kini 
tidak perlu menadah tangan seperti 
kelaziman tetapi mereka hanya perlu 
mempamerkan kod QR kepada orang 
ramai dengan harapan ada yang prihatin 
dan mengimbas kod itu untuk memberi 
sumbangan.

Untuk pengetahuan umum, aplikasi itu 
tidak terhad hanya kepada pusat beli-
belah dan pembelian tiket pengangkutan 
awam, bahkan ia juga diguna pakai 
secara menyeluruh termasuk sekiranya 
anda ingin membeli gula-gula yang 
hanya berharga RMB0.50 di kedai runcit.

Menurut Bank Rakyat China (PBOC), 
pada tahun 2018, China merekodkan 
transaksi pembayaran mudah alih 

SISTEM pembayaran tunai di Beijing kini berubah kepada kaedah pengimbasan Kod QR.

APLIKASI WeChat 
Pay menjadi pilihan 
pengguna di China 
untuk berurus niaga.

PENYANYI jalanan meletakkan Kod QR miliknya bagi 
membolehkan orang ramai memberi sumbangan 
melalui aplikasi bebas tunai WeChat Pay.

sebanyak AS$41.51 trilion (RM174.24 
trilion) melalui aplikasi seperti Alipay dan 
WeChat Pay. Jumlah itu melonjak 28 kali 
ganda berbanding lima tahun lepas yang 
hanya mencatatkan AS$1.67 bilion.

Kedua-dua syarikat berkenaan 
menguasai kira-kira 92 peratus daripada 
pasaran pembayaran mudah alih 
domestik dengan masing-masing 
mempunyai lebih satu bilion pengguna 
aktif di seluruh dunia.

Bagi pekerja swasta, Wang Meihe, 27, 
atau yang lebih mesra disapa sebagai 
Pinky berkata, kali terakhir beliau 
menggunakan wang tunai untuk 
membeli barangan adalah pada tahun 
2016.

“Sebenarnya sudah lama saya tidak 
menggunakan wang kertas, kerana bagi 
saya wang kertas agak susah untuk kawal 
perbelanjaan, tetapi dengan adanya 
aplikasi seperti Alipay dan Wechat Pay, 
apa yang saya belanja akan direkodkan ia 
secara tidak langsung memudahkan saya 
menguruskan kewangan saya,” katanya 
kepada Bernama baru-baru ini.

Praktikal
Penulis yang merasai sendiri 

penggunaan aplikasi tersebut 
berpendapat ia sememangnya mudah 
kerana pengguna boleh mengawal 
perbelanjaan bulanan dan setiap 
transaksi yang dilakukan akan direkod 
serta boleh dipantau dari semasa ke 
semasa.

Maka tidak hairanlah pada Disember 

2018, Perdana Menteri, Tun Dr Mahathir 
Mohamad ketika berucap pada Majlis 
Pelancaran Pas Perjalanan Tanpa Had 
My100 dan My50 di KL Sentral, Kuala 
Lumpur menyatakan kerajaan sedang 
mempertimbangkan penggantian wang 
kertas tunai atau ke arah tanpa tunai bagi 
menangani rasuah.

Dalam hal itu, tidak dinafikan Malaysia 
juga tidak ketinggalan dalam teknologi 
kewangan.

Dengan wujudnya pelbagai 
perkhidmatan menggunakan platform 
digital seperti panggilan elektronik 
(e-hailing) dan perniagaan e-dagang, ia 
merancakkan lagi penggunaan 
pembayaran elektronik tanpa sentuh dan 
perkhidmatan perbankan online.

Menurut perangkaan Bank Negara 
Malaysia (BNM), sejumlah 833.9 juta 
transaksi telah dibuat melalui perbankan 
internet dari Januari sehingga Disember 
2018, berbanding 741.9 juta bagi 
keseluruhan 2017 dan 588.2 juta pada 
2016.

Tambahan pula, BNM turut 
memperkenalkan Pelan Tindakan Sektor 
Kewangan 2011-2020 yang menyasarkan 
untuk meningkatkan jumlah transaksi 

e-pembayaran perkapita daripada 44 
transaksi kepada 200 transaksi dan 
mengurangkan penggunaan cek 
sebanyak lebih separuh daripada 207 
juta hingga 100 juta setahun.

Ia sesuatu yang boleh dibanggakan 
kerana kita akan melihat sebuah 
masyarakat yang bebas daripada 
menggunakan tunai akan dilahirkan di 
Malaysia tidak lama lagi.

Namun, persoalannya kini, adakah 
rakyat Malaysia bersedia melalui 
pembaharuan ini?

Mungkin generasi Y dan Z tiada 
masalah dalam mengendalikan 
teknologi, tetapi bagaimana pula mereka 
yang lebih berusia dan tinggal di luar 
bandar?

Apa yang pasti, ramai lebih yakin 
kepada sesuatu yang fizikal dan boleh 
dipegang seperti wang ringgit, perspektif 
seperti itu harus dikikis dan pendedahan 
berkenaan perubahan ekosistem semasa 
ini perlu menjadi topik utama pemain 
industri seperti bank dan pihak penyedia 
perkhidmatan pembayaran atas talian.

Di samping itu, untuk menjayakan misi 
tersebut, syarikat telekomunikasi dan 
teknologi yang merupakan tonggak 
utama harus menambah baik capaian 
internet di sesuatu kawasan terutamanya 
di luar bandar.

Ini merupakan elemen penting dalam 
memastikan urusan transaksi 
pembayaran tanpa tunai dapat dilakukan 
dengan lancar.

Jika sering bermasalah seperti terminal 
pembayaran sentiasa tiada dalam 
perkhidmatan, ia membuatkan orang 
ramai muak hingga mereka cuba 
mengelak menggunakan teknologi 
baharu dalam urusan jual beli harian.

Untuk memulakan sesuatu 
pembaharuan bukanlah sesuatu yang 
mudah, tetapi pelaksanaannya harus 
dilakukan secara berperingkat sejajar 
dengan mencapai matlamat Malaysia 
Maju 2025 atau Wawasan 2025 yang 
sekali gus melahirkan masyarakat minda 
kelas pertama.

Langkah itu juga diharap dapat 
mendidik masyarakat untuk berbelanja 
secara berhemat dan secara tidak 
langsung dapat mengawal perbelanjaan 
masing-masing.

Stail hidup 
serba canggih 
di China
Rakyat Tembok Besar guna WeChat Pay, Alipay untuk 
lakukan pembelian termasuk hanya membeli gula-gula
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ANEKDOT 

BUKAN sahaja China mempraktikkan 94 
peratus kaedah pembayaran tanpa 
tunai, beberapa negara maju lain juga 
tidak ketinggalan mengambil 
pendekatan sama seiring kemajuan 
teknologi. Antara negara yang terbabit 
adalah seperti berikut:

Kanada
Kanada menduduki carta nombor satu 
dalam senarai lima negara yang 
mempraktikkan kaedah pembayaran 
tanpa tunai, sebagaimana yang 
dilaporkan Forex Bonuses.

Penilaian itu dibuat berdasarkan 
bilangan kad kredit bagi setiap orang, 
bilangan kad debit setiap orang, 
pertumbuhan pembayaran tanpa tunai 
dalam tempoh lima tahun dan urus 
niaga pembayaran yang dibuat 
menggunakan kaedah bukan tunai.

Negara yang juga dikenali sebagai 
The Great White North itu turut 
menunjukkan kadar penggunaan wang 
tunai yang menurun secara drastik dan 
mendorong pasar raya gergasi, Walmart 
melaksanakan kaedah tanpa tunai.

Sweden
Negara Scandinavia itu sedang 
berkembang menjadi negara tanpa tunai 
pertama di dunia menjelang 2023 
apabila memperkenalkan mata wang 
digitalnya sendiri pada tahun 2021 nanti.

Evolusi itu adalah selepas 362 tahun 
negara Eropah itu mencipta wang tunai 
sendiri pada tahun 1661. Bahkan dalam 
tempoh beberapa tahun kebelakangan 
ini, semua akses pembelian dibuat 
secara elektronik.

Lebih menarik, aplikasi mudah alih 
Swish yang diperkenalkan negara 
berkenaan menjadi pilihan ramai kerana 

SENARAI 10 negara yang 
mempraktikkan kaedah 
pembayaran tanpa tunai 
di dunia. Sumber : Forex 
Bonuses.

menjadikan proses jual beli lebih mudah 
dan selamat.

United Kingdom
Jika melancong ke United Kingdom, 
jangan terkejut apabila ternampak 
banyak papan tanda contactless yang 
berfungsi seperti touch and go (TNG) 
untuk urus niaga.

Ini kerana hampir semua urusan 
dibuat dalam bentuk tanpa tunai 
sehinggakan rakyat di sana jarang 
membawa wang tunai kerana beralih 
kepada penggunaan kad kredit/debit, 
online dan contactless.

Seperti di Sweden, wang tunai tidak 
lagi diterima untuk pengangkutan 

dipraktikkan di negara itu untuk 
pembayaran melalui internet tanpa 
memasukkan data sensitif dan apabila 
dompet dibuat, pengguna hanya perlu 
memasuki ID (misalnya nombor telefon 
bimbit atau alamat e-mel) untuk 
menjalankan transaksi.

Amerika Syarikat/ Amerika Latin
Kaji selidik CIGI-IPSOS 2018 
menunjukkan perubahan signifikan 
dalam pasaran dunia apabila lebih 59 
peratus rakyat Amerika Syarikat kini 
sudah menerima sistem cip dan kad pin 
(EMV).

Begitu juga dengan Amerika Latin 
yang juga berkembang ke arah 
masyarakat tanpa tunai dan ekonomi 
digital. Antaranya negara seperti Chile, 
Costa Rica, Uruguay, Mexico dan 
Columbia.

Terdapat banyak lagi pentadbiran 
negeri di seluruh Amerika Syarikat yang 
sedang meneroka potensi teknologi 
Blockchain untuk perkhidmatan awam 
dan mengimplementasinya secara 
berperingkat.

Jepun
Misi transaksi tanpa tunai yang mahu 
dilaksanakan di negara Matahari Terbit 
itu cukup jelas apabila kerajaannya 
didesak untuk mempraktikkan kaedah 
berkenaan sepenuhnya menjelang 
tahun 2025.

Desakan campur tangan kerajaan 
terhadap pelaksanaan itu dibuat 
berikutan majoriti bank-bank utama 
bersetuju untuk sistem backend bagi 
memudahkan pemindahan wang secara 
mudah alih selain giat membangunkan 
platform kod QR untuk teknologi 
Blockchain dan mata wang digital.

awam dan kebanyakan mesin ATM 
ditutup operasinya. Rata-ratanya 
menggunakan kad walaupun hanya 
membeli sebungkus makanan ringan.

Perancis
Negara romantis yang menjadi tumpuan 
pelancongan dunia itu telah mengikuti 
trend masyarakat tanpa tunai sehingga 
tidak membenarkan transaksi tunai bagi 
nilai melebihi 3,000 Euro.

Menerusi kaedah pembayaran 
contactless, aplikasi popular itu 
memudahkan kedua-dua peruncit dan 
pengguna mempercepatkan urusan 
berbanding kaedah konvensional.

Dompet digital (e-wallet) juga 

Transaksi tanpa tunai lebih telus - Pensyarah
PENSYARAH Fakulti Komunikasi, Seni 
Visual dan Pengkomputeran Unisel 
Kampus Bestari Jaya, Muhammad Fairuz 
Abd Rauf menyifatkan, penggunaan 
pembayaran tanpa tunai (cashless) di 
negara ini mampu mengawal gejala 
rasuah dan sindiket penipuan black 
money.

Menurutnya, kaedah tersebut boleh 
mengesahkan sesuatu transaksi termasuk 
jumlah pendapatan dan cukai yang perlu 
dibayar. Dengan kelebihan itu, aliran 
wang bagi sesuatu urus niaga akan 
menjadi lebih telus.

Dalam pada itu, tidak dinafikan, 
penggunaan kaedah pembayaran digital 
di bandar-bandar besar di Malaysia juga 
dilihat semakin popular dengan pelbagai 
perkhidmatan ditawarkan termasuk 
Paywave, Boost, Scan2pay, WeChat pay, 
Touch n Go eWallet, Grabpay dan 
lain-lain. 

Sebagai contoh, pasar malam di 
Taman Connaught merupakan pasar 
malam pertama yang menggunakan 
aplikasi Scan2Pay. 

Di Pulau Pinang pula, sebanyak 19 
penjual pasar tani di Taman Guar Perahu 
juga menawarkan pilihan pembayaran 
secara Touch ‘n Go eWallet.

Perubahan kaedah pembayaran ke 
arah digital itu, kata Muhammad Fairuz, 
menunjukkan bahawa masyarakat 
Malaysia sudah mula menerima kaedah 

Peribadi 2010 sebagai perlindungan 
kepada maklumat peribadi seseorang 
yang diproses untuk tujuan transaksi 
komersial. 

“Walaupun pelbagai kaedah 
diperkenalkan bagi memastikan kaedah 
tersebut selamat, ia menjadi 
tanggungjawab kepada pengguna 
untuk memastikan peranti yang 
digunakan untuk melakukan transaksi 
tidak terdedah kepada ancaman 
penggodam atau pencuri. 

“Pengguna tidak seharusnya 
melakukan transaksi menggunakan Wifi 
awam kerana ia menyebabkan 
pengguna terdedah kepada ancaman 
penggodam,” katanya. 

Ujar Muhammad Fairuz, pihak bank 
juga perlu meningkatkan ciri-ciri 
keselamatan pada kad Paywave kerana 
terdapat kes yang mana apabila dompet 
pengguna kad itu hilang dan disalah 

guna individu tidak 
bertanggungjawab. 

“Kerajaan juga seharusnya 
mengawal perkembangan 
membimbangkan syarikat-
syarikat yang 
menawarkan 
perkhidmatan cashless di 
Malaysia kerana ia 
muncul bagai cendawan 

tumbuh selepas 
hujan,” katanya.

yang terdapat pada kad debit atau kredit 
pengguna daripada dibaca oleh peranti 
luar. 

Walaupun perkembangan 
pembayaran tanpa tunai di Malaysia 
dianggarkan sehingga RM83.8 billion 
sehingga tahun 2024, namun perlu 
diingatkan bahawa ciri-ciri keselamatan 
juga perlu dipertingkatkan dari semasa ke 
semasa demi memastikan pengguna 
berasa yakin dan selamat untuk 
menggunakannya. 

“Selain faktor keselamatan, isu seperti 
pendedahan maklumat peribadi kepada 
pihak ketiga juga perlu 
dibendung dan kerajaan 
telah memperkenalkan 
Akta Perlindungan Data 

pembayaran secara digital kerana ia lebih 
praktikal dan mudah.

“Walaupun kaedah cashless dilihat 
dapat memudahkan urusan seharian, 
terdapat beberapa kemusykilan yang 
perlu diperjelaskan terutama faktor 
keselamatan (dari segi transaksi dan 
maklumat peribadi). 

“Bagi memastikan kaedah itu selamat 
untuk disimpan dan digunakan, 
pengguna perlu menyimpan kad debit 
atau kredit yang menawarkan 
perkhidmatan secara Paywave dalam 
dompet yang mempunyai kelebihan 
menghalang bacaan RFID atau RFID-
blocking wallets,” kata beliau. 

RFID-blocking wallets ujarnya, direka 
bentuk untuk menghalang isyarat RFID 

“Walaupun kaedah cashless dilihat 
dapat memudahkan urusan seharian, 
terdapat beberapa kemusykilan yang 
perlu diperjelaskan terutama faktor 
keselamatan (dari segi 
transaksi dan maklumat 
peribadi).”
- Muhammad Fairuz
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BR05 cetusan kejuruteraan industri penerbangan
MEMENUHI cita rasa gaya lelaki moden, 
jenama jam tangan terkenal, Bell & Ross tampil 
dengan koleksi terbaru, BR05 yang diilhamkan 
daripada kejuruteraan industri penerbangan.

Dengan model sebelum ini, BR03 telah 
berjaya meletakkan tempatnya dalam barisan 
jenama premium jam tangan dunia, maka tidak 
mustahil bagi BR05 mengulangi kegemilangan 
yang sama.

Dari segi rekaannya pun, BR05 tampil 
dengan ciri-ciri ikonik dan elegan yang 
mendahului rekaan kontemporari lain sedia 
ada.

Menurut kenyataan Bell & Ross, keunikan 
aksesori premium itu bertunjangkan kepada 
kekemasan rapi reka bentuk yang cukup 
memikat dan berupaya menaikkan aura 
pemakainya.

“Lima varian BR05 didatangkan dengan 
warna butang dail yang berbeza iaitu silver 
grey, navy blue dan deep black dengan jenis tali 
besi satin-polished atau getah.

“Salah satu koleksi dengan versi kerangka 
(skeleton) 18 karat rose gold bakal menjadi 
rebutan apabila hanya dijual terhad kepada 500 
unit sahaja,” kata kenyataan berkenaan.

Pada majlis tersebut, Yang Amat Mulia 
Tengku Zatashah Sultan Sharafuddin Idris Shah 
berkenan hadir. 

Turut kelihatan Ketua Pegawai Eksekutif dan 
Pengasas Bersama Bell and Ross, Legion de 
Honnuer Carlos A Rosillo.

Koleksi fitur baharu BR05 itu bakal menjadi 
ikon gaya hidup moden yang cukup ideal buat 
si jejaka yang berani dalam menongkah arus 
dunia metropolitan.

JAM premium BR05 
didatangkan dengan warna 
butang dail navy blue dan 

jenis tali besi satin-polished.

KOLEKSI jam premium versi 
kerangka (skeleton) bakal 
menjadi rebutan apabila 
hanya dijual terhad kepada 
500 unit sahaja.

BR05 yang 
tampak 
elegan tatkala 
dipakai. KOLEKSI jam premium BR05 

mendahului rekaan kontemporari.
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105 notis untuk premis haram
Melibatkan 

semua premis 
dan struktur 
di kawasan 

Selayang Baru

HASNIZA HUSSAIN

SHAH ALAM

P ejabat Tanah dan Ga-
lian (PTG) Wilayah 
Persekutuan menge-

luarkan sebanyak 105 notis 
kepada peniaga yang mem-
bina premis haram atas ta-
nah rizab jalan di kawasan 
Selayang Baru yang bersem-
padan dengan Wilayah Per-
sekutuan dan Selangor.

 Pengarahnya, Datuk 
Che Roslan Che Daud  ber-
kata, semua notis diberi-
kan di bawah Seksyen 425 
Kanun Tanah Negara 1965 
kerana pendudukan tanpa 

sah di atas tanah kerajaan.
Menurutnya, notis ter-

sebut diberikan secara ber-
peringkat iaitu bertarikh 4 
dan 5 November 2019 yang 
melibatkan semua premis 
dan struktur dari pasar raya 
sehingga ke bahagian sem-
padan Wilayah Persekutu-
an Kuala Lumpur.

“Di bawah notis terse-
but, semua peniaga premis 
haram berkenaan diberi-
kan tempoh selama 14 hari 
untuk mematuhi arahan 
yang dikeluarkan.

“Jika mereka masih ber-
degil dan enggan keluar 
selepas tempoh notis ta-
mat, kita tidak akan ber-
kompromi. Tindakan per-
obohan akan dilaksanakan,” 
katanya kepada Sinar Ha-
rian di sini semalam.

Terdahulu, Sinar Hari-
an melaporkan kewujudan 
premis perniagaan haram 
yang dibina di atas rizab ja-
lan menyebabkan projek 
pelebaran jalan di Selayang 

Anggota penguat kuasa PTG Wilayah Persekutuan menyerahkan notis kepada seorang pemilik premis 
haram dalam operasi yang dijalankan di kawasan Selayang Baru semalam.

Baru tidak dapat dilaksana-
kan mengikut tarikh dan 
spesifikasi ditetapkan.

Kedegilan pemilik me-
robohkan premis haram 
mereka walaupun telah 
mendapat surat arahan da-
ripada pihak berkuasa tem-
patan (PBT) turut meng-

undang tanda tanya adakah 
mereka terlalu kebal dari-
pada sebarang penguatku-
asaan undang-undang.

Sementara itu, mengu-
las mengenai dakwaan me-
ngatakan notis tersebut 
hanya diserahkan kepada 
sebahagian peniaga premis 

haram di kawasan berkena-
an, Che Roslan berkata, 
pihaknya melaksanakan 
penguatkuasaan tersebut 
mengikut prosedur operasi 
standard (SOP).

“Kita ikut SOP dan ti-
dak ‘pilih bulu’. Jika ada 
yang masih belum terima 

notis seperti peniaga besar 
yang ada bangunan, ia 
mungkin disebabkan fak-
tor persempadanan kerana 
kawasan tersebut melibat-
kan sempadan Selangor 
dan Wilayah Persekutuan.

“Dalam kes seperti ini, 
PTG Wilayah Persekutuan 
perlu buat siasatan dan me-
rujuk Jabatan Ukur dan Pe-
metaan Malaysia (JU-
PEM)  untuk pengesahan 
status sempadan lama kawa-
san premis berkenaan sebe-
lum berbincang dengan 
PTG Selangor untuk tindak-
an selanjutnya,” katanya.

Beliau berkata, pihaknya 
tidak boleh sewenang-
wenangnya membuat tin-
dakan penguatkuasaan seki-
ranya perkara itu tidak 
diselesaikan terlebih dahulu.

Menurutnya, PTG Wi-
layah Persekutuan juga ma-
sih belum memuktamad-
kan dengan PTG Selangor 
berkaitan 18 isu sempadan 
di kawasan berkenaan.

FOTO: IHSAN PTG WILAYAH PERSEKUTUAN
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Ministry’s sex education
videos get 2.79 million hits
KUALA LUMPUR:Videos on sex edu-
cation for children, published on
YouTube by theWomen, Family and
Community DevelopmentMinistry
last June, have been viewed 2.79mil-
lion times. DeputyWomen, Family
and Community DevelopmentMin-
ister Hannah Yeoh said thismarked a
big step for theministry in its efforts
to curb child sexual abuse. On June
24,Women, Family and Community
DevelopmentMinister Datuk Seri Dr
WanAzizahWan Ismail, who is also
deputy primeminister, launched five
videos on sex education for children
via the YouTube platform. The
series of one-minute videos were pro-
duced by theministry in collabora-
tionwith non-governmental
organisationMalaysians Against
Pornography. YouTube operator
Google initially targeted to draw
150,000 views among children this
year.
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Free medical 
screening 
for seniors in 
Taman Bamboo 

Yeoh (standing right) checking out the new 
gym set for the Taman Bamboo residents. 

SENIOR citizens in Taman Bamboo, 
Segambut, Kuala Lumpur will soon have 
access to free medical screening, thanks to a 
joint effort by several organisations. 

The Segambut MP's Office has partnered 
with Malaysian Diabetes Association, 
Malaysian Government Pensioners 
Association, Federal Territories Residents 
Representative Council (MPPWP) for Zone 6 
Segambut as well as International Medical 
University (IMU) student volunteers to bring 
the project to fruition. 

"This is one of the oldest housing areas in 
Kuala Lumpur. And this is the first time we 
are having medical screening here to engage 
with the senior citizens," said Segambut MP 
Hannah Yeoh at a press conference. 

"The younger generation have mostly 
moved out and left the senior citizens here. 

"That is why our main priority is to form a 
residents association to have more engage-
ment with the people," she said, adding that 
they would continue to work with MPPWP 
and look for suitable programmes for senior 
citizens. 

At the event, Yeoh also unveiled the newly 
installed outdoor gym set at Jalan Cenderuh 4 
in Taman Bamboo. 

"The gym set is friendly for senior citizens 
as it is good for their knees. The idea is to pro-
mote a healthy lifestyle for the citizens," she 
said. — By ANG ENG TAT 
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SmartParking MPKlang 

V-MIC-FOR-ALL 
platform 
Motorists will have the convenience 
of using a single mobile app 
by January 2020 to pay 
for parking anywhere in 
Selangor and Kuala Lumpur, 
through the Smart Selangor 
Parking application. >2&3 

Re9'S!ered 
number: 

Reload and Payment Record 

Parking Record 

Compound Payment Record 

Reload and C o m p o u n d 

Reload Parking Credit 

.fllMYMAXlS 4G 2 : 1 5 P M - J 
Majlis Perbandaran Selayang 

Balance (RM) v Q Q a 

Register your vehicle number/ /*" 

Not Paid 
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Cwt^OUS W " 

PARKIN1 ' 

Scan & Pay Transfer Credit C h a n 9 e 
Council 

Settings Manage 
vehicles record 

Page 1 of 2

07 Nov 2019
The Star, Malaysia

Author: Brenda Ch'Ng • Section: Metro • Audience : 175,986 • Page: 1,2
Printed Size: 1690.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 85,378.38 • Item ID: MY0037795500

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



App-solutely integrated next year 
One app to serve all councils in Selangor and KL, pay parking fee and compounds 

Locations of off-street 
parking in the SSP App 
Stadium Kelana RM3 (per 
Jaya entry/day) 
Paramount LRT RM3 (per 

entry/day) 
Asia Jaya LRT RM3 (per 

entry/day) 
Atria Hawker RM3 (per 
Centre entry/day) 
Taman Bahagia RM0.60 per 
LRT hour for first 3 

hours. 
Taman Jaya Maximum 

charges RM3 
Kelana Jaya Sport Hourly charge 
Complex 
Kelana Jaya Hourly charge 
Municipal Pool 

©The Star Graphics 

Average number of users 
a day for the SSP App 
Sepang 30,149 
Shah Alam 204,976 
Ampang Jaya 86,894 
Selayang 97,714 
Kajang 148,001 
Petaling Jaya 211,288 
Subang Jaya 114,451 
Kuala Selangor 24,731 
Klang 3,427 
Kuala Lumpur 158,882 

©The Star Graphics 

Apart from street parking, this 
app also allows users to pay for 
"off-street parking" which involves 
private parking lots. 

Users will only need to scan a QR 
code with their mobile app at entry 
point in the parking lot to make 
payment. 

Currently, the SSP app can be 
used at eight off-street parking lots 
including at Paramount and Asia 
Jaya LRT stations, Kelana Jaya stadi-
um and near the Atria Damansara 
hawker stalls in Petaling Jaya. 

More locations will be added 
soon. 

MPK president Datuk Mohd Yasid 
Bidin said motorists had a number 
of options when it came to paying 
for parking in Klang, as they could 
choose to use either the SSP app or 
MPK's Smart Parking MPKlang 
mobile app that was launched in 
May last year. 

"Those who are already paying 
for parking using our Smart 
Parking MPKlang app can still do so 
and do not need to switch yet, until 
out contract with this provider 
ends," he said at the launch of the 
SSP app in MPK's Dewan Hamzah. 

He highlighted that parking cou-
pons remained an option too, for 
those who prefer the old-school sys-
tem, they could continue paying for 
parking in Klang via that method. 

He said MPK enforcement 
officers issued 219,000 compounds 
this year, for parking violations that 
mostly involved expired parking 
coupons and those who failed to 
pay for parking. 

"We have collected RMlOmil in 
parking coupon sales and parking 
compounds," he disclosed. 

Yasid added that the feature for 
compound payment would only be 
made available to Klangites on the 
SSP app in the second quarter of 
2020. 

Ng (left) and Yasid launching the Smart Selangor Parking mobile app in Klang. - SAM THAM/The Star 

By BRENDA CH'NG 
brenda@thestar.com.my 

SMART SELANGOR PARKING 

S M A R T 
SfUNGOR 

ALMOST all are on board the Smart 
Selangor Parking (SSP) mobile app, 
with only one district council left -
the Kuala Langat District Council 
(MDKL), which will be included on 
Jan 1,2020. 

With Klang Municipal Council 
(MPK) joining recently, motorists 
statewide will be able to experience 
hassle-free street parking payment 
via their smartphones, including in 
Kuala Lumpur, next year. 

Users no longer need to worry 
about downloading separate mobile 
apps when parking at different 
areas in Selangor. There is also no 
need to stock up on various parking 
coupons, especially if their visits to 
an area in a different municipality 
are infrequent. 

State local government, public 
transport and new village develop-
ment committee chairman Ng Sze 
Han said MDKL would complete 
the list of the state's effort to stand-
ardise the app for parking payment 
in Selangor. 

"I am glad to say that MDKL will 
be joining us in two to three 
months' time. Once MDKL is offi-
cially in, parking payment at 10 
local councils in Selangor will be 
integrated. 

"The remaining two local coun-
cils in the state, namely Hulu 
Selangor District Council and Sabak 
Bernam District Council, are not 
part of this app because there is no 
parking fee required for parking in 
the areas under their respective 
jurisdiction," he said during the 
launch of the SSP mobile app at 
MPK headquarters. 

Ever since its introduction in July 
2018, the SSP mobile app has a total 
of 348,859 users with over one mil-
lion transactions done. 

Council enforcement officers can check via the Smart Selangor Parking App if a car owner has paid the fee. -
Filepic 

The first one on board was 
Petaling Jaya City Council followed 
by Sepang Municipal, Shah Alam 
City, Ampang Jaya Municipal, 
Kajang Municipal and Selayang 
Municipal councils. 

Subang Jaya Municipal Council, 
Kuala Selangor District Council, 
Klang Municipal Council and Kuala 
Lumpur City Hall were added this 
year. 

The SSP app was created by 
Leading Innovative Technologies 
and Systems Sdn Bhd in collabora-
tion with Selangor Menteri Besar 
Incorporated (MBI), through the 
Smart Selangor Delivery Unit. 

"This is one of the smart solutions 
to handle parking payment and this 
initiative is in line with the Selangor 
government's aim to become a 

smart state by 2025," said Ng. 
Apart from parking payment, the 

app also allows users to check and 
pay compounds, while enforcement 
officers can also issue compounds 
via the same app. 

It also makes it easy for enforce-
ment officers to check if parking 
has been paid, all they have to do is 
key in the car registration number 
using the app. 

For motorists, paying the parking 
fee is made more convenient too as 
the app facilitates online payment 
through credit card, debit card or 
e-wallet. 

Leading Innovative Technologies 
and Systems chief executive officer 
(CEO) Lai Thiam Sin said the num-
ber of users on the SSP app was 
increasing every day. 

"We get daily downloads and 
new user registrations of about 
3,000 a day, except on weekends 
where we usually only see about 
500 new users," he said. 

Based on his company's research, 
they have found that only about 
20% are using the parking app 
while the remaining 80% still 
choose to use coupons. 

"As for those using the app, 
20% use it to pay for compounds 
only, 30% use it for both compound 
payment and parking while the rest 
use it solely to pay parking fee," he 
said. 

Ng announced that users who 
topped up RM50 would get an addi-
tional RM1 credited into their 
account while those who topped up 
RM100 would get extra RM3. 
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Nurturing 
eco-warriors 
among youth 
School debuts campaign to boost 
environmental stewardship 

W R B B g H g O f a 

Tengku 
Zatashah 
(centre) with 
Sabri (left) and 
Tee launching 
the Inter-
school 
Community 
Project at 
Alice Smith 
School's Eco-
Community 
Day. 
- Photos: 
RAJA FAISAL 
HISHAN/The 
Star 

By SQISTYNA IZZAATIE ZAMARI 
metro@thestar.com.my 

THE Alice Smith School launched its 
Eco-Community Day with the pres-
ence of Selangor princess Tengku 
Zatashah Sultan Sharafuddin Idris 
Shah. 

Head of school Roger Schultz said 
the Eco-Community Day marked the 
start of the school's journey of envi-
ronmental stewardship. 

The event kicked off with the 
launch of the "Be Remarkable 
Sustainability" campaign and "Green 
•Riumb" project. 

There was also an Inter-school 
Community Project launch with SMK 
Seri Kembangan principal Tee Poh 
Wah and Pintar Foundation, repre-
sented by its board of trustee Sabri 
Abdul Rahman. 

In support of the school's 
environmental stewardship, Kloth 
Cares fabric recycling bins were also 
placed in the school, one at each 
campus to encourage fabric recycling 

in the community. 
A design competition was held in 

September to design the fabric recy-
cling bins. Tengku Zatashah present-
ed certificates to the students who 
won and unveiled the fabric bin for 
the secondary school's campus. 

The princess also planted a 
medium-sized merbau tree at the 
school's foyer to signify the launch of 
Eco-Community Day. 

In addition, there were talks pre-
sented by Free Tree Society president 
Baida Hercus, Deputy British High 
Commissioner David Thomas, Biji-biji 
Initiative and Me.reka chief executive 
officer Rashvin Pal Singh as well as 
Kloth Cares founder Najah Onn and 
Tengku Zatashah as well. 

Tengku Zatashah said environment 
preservation efforts could start small 
and even with an individual. 

"It does not have to be a whole 
school, it can be one person to initiate 
by stopping their single-use plastics 
habit and start cleaning up beaches. 

The founder and advocate of 

#sayno2plastic and #zerofoodwaste 
campaign also commented about the 
bubble tea drinks trend which 
incurred a huge amount of plastics . 
consumption. 

"Feel free to have any drink you 
like but use your reusable cutlery or 
tumblers when you are buying it. 

"I bring my tiffin carrier with me 
when I go out to eat and the fact that 
we implement this zero-waste prac-
tice makes us look good," she said. 

She added that it was in 2016 that 
she began reading a lot about sin-
gle-use plastics and found out that 
Malaysia was the world's eighth-
worst plastic polluters and felt there 
should be greater awareness about 
this. 

"My future hope is there will be 
more junior eco-warriors as young as 
10 years old to be a part of my cam-
paign to clean up Malaysia's beautiful 
beaches. 

"I believe everyone can take action 
and make a change for a better 
future," she added. 

Tengku Zatashah planting a merbau tree at the school's foyer while 
school alumni Tunku Zain AI-'Abidin (right) looks on. 
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Abdul Majid placing a parking coupon on his car's dashboard in Shah Alam. 

SSP users love its convenience 
but many remain 'old school' 

10 Food STARMETRO, THURSDAY 7 NOVEMBER 2019 

Norzulkifli has never 
used parking coupons 
before. 

Low likes the app because it stores 
the data of his parking expenses. 

send us all the receipt numbers and 
how much we have used up, so I do 
not have to keep a pile of those 
receipts. I can just print out the 
statement for income tax purpose," 
he said, adding that scratching the 

parking coupons daily was tedi-
ous. 

As for Azlin Othman, 31, who 
made the switch from the cou-
pon system, said the parking 

app enabled her to top up the fee 
from wherever she was. 

"This means I only pay for the 
hours I need, instead of using 

extra coupons to avoid summonses 
if I return to my car late," she said. 

However, there are people who 
still opt for the conventional park-
ing coupons, such as Ahmad 
Nadzren Ali, 27 and Nur Natasha 
Aliea Rosli, 23. 

"I have yet to consider changing 
to the application," said Ahmad 
Nadzren, who buys a stack of park-
ing coupons at a time from a sta-
tionery shop. 

"If I did not have the coupon in 
sight because of the app, I might 
forget to pay for parking," he said. 

Natasha said she chose to pay 
using coupons because she 
switched between a motorcycle and 
car for commuting but did not dis-
count the possibility of using the 
app in future. 

A number of SUBANG JAYA folk, 
on the other hand, seem to still pre-
fer parking coupons over an app. 

Mohamad Hafiz Zainal Abidin 
said he found it easier to pay at the 
parking ticket machine than down-
loading the app. 

For Wo Shu Mun, it is a case of 
having to use up her supply of park-
ing coupons because she 
rarely parks in public bays on the 
street, while new driver Lee Jun 
Yeen said that for now he preferred 
to use parking coupons. 

Similarly, Lee Song King is not 
keen on switching to the app just 
yet as he does not have a problem 
with displaying additional parking 

Ahmad Nadzren 
keeps a constant 
stack of parking 
coupons in his car. 

New driver Jun Yeen 
prefers the coupon 
for now. 

Song King prefers the coupon system. 

Hui says the SSP enables 
him to park anywhere 
in Selangor and pay 
via one system. 

Mohamad Hafiz finds it easier to use the parking ticket machines. 

coupons for the hours that he need. 
But Andy Pang, who had used 

parking coupons for many years, is 
definitely convinced of the parking 
app's benefits. 

He said every council had its own 
parking coupon, which was trouble-
some to pay via that method. 

"For example if I travel to 
Ampang, I might not have the park-
ing coupon used in that area so I 
would have to go around looking 
for it. 

"The parking coupons are also 
only sold at designated places and I 
would not know where they are," 
he added. 

The view is echoed by Hui Say 
Kai, who said the SSP allowed him 
to park anywhere in the state and 
pay the fee via his mobile phone as 
well as top up the amount anytime. 

Liew Ping Xin, who uses a differ-
ent app, said it was especially con-
venient on rainy days. 

SHAH ALAM folk say they are 
more familiar with the Flexi 
Parking App than SSP. 

Siti Zuraini Zainol, 29, said she 
used Flexi to pay parking fees in the 
state capital. 

She said she used parking cou-
pons before but switched to the app 
when it was launched. 

"Each coupon costs 60sen and 
can only be used for one hour. 

"It is a waste of paper and trou-
blesome when I am in a rush. 

Puteri Noor says the 
app is cost-effective. 

Wo wants to finish 
using her coupons 
before switching to 
the app. 

"The app will also alert me before 
the parking time limit is up and I 
can top up immediately," said Siti, 
adding that she did not know about 
the SSP app. 

Another Flexi app user, 
Mohamad Norzulkifli RUslian said 
he would look up the SSP app. 

The 22-year-old has never used a 
parking coupon before. 

On the opposite end is Abdul 
Majid Embong, 62, who said he 
would most likely continue to use 
parking coupons. 

"The SSP app seems easier and 
more convenient than coupons, but 
first I need to learn how to use it," 
he added. 

Story and photos by NAYLI 
BATRISYIA ABDUL JABAR, 
SQISTYNA IZZAATIE ZAMARI 
and MINNOW YANG 
metro@thestar.com.my 

Siti pays the parking fee through 
Shah Alam City Council's Flexi app. 

MOTORISTS using the Smart 
Selangor Parking app have given it 
their stamp of approval. 

In PETALING JAYA Puteri Noor 
Liyana Ahmad, 29, finds the app not 
only convenient but cost effective 
too. 

"It is cheaper to pay for a whole 
month, compared to the accumulat-
ed total from what I have to pay for 
daily parking in Damansara 
Utama," she said. 

She said the app was prob-
lem-free so far, unlike the parking 
coupons. 

"If I scratch the wrong box on the 
coupon, I would have to discard 
that and use a new coupon," she 
pointed out. 

Isaac Low, 34, said he liked the 
app because it stored 
data of his parking 
expenses. 

"Once a month, 
the system will 

Azlin paying her parking 
fee using the app on her 
mobile phone. 
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DPP: Only Federal Court can decide LTTE bail issue 
KUALA LUMPUR: The High Court 
does not have the jurisdiction to 
hear the bail application of Gadek 
assemblyman G. Saminathan, who 
has been detained under a security 
law for alleged links with terrorist 
group Liberation Tigers of Tamil 
Eelam (LTTE), according to deputy 
public prosecutor Mohd Izhanudin 
Alias. 

He said since the application 
involved constitutional issues, it 
should be referred to the Federal 
Court for a decision. 

Saminathan has been charged 
with supporting LTTE and possess-
ing items connected to the group 
and is being held in remand in 
Sungai Buloh Prison under the 
Security Offences (Special 
Measures) Act 2012 (Sosma). 

Izhanudin said the High Court 
did not have the jurisdiction to hear 
and decide on the bail application 
of an individual held under Sosma 
although the Sessions Court has 
referred the matter to it. 

"The prosecution is of the opinion 
that questions of constitutional 
issues should be decided by the 
Federal Court," he said at the men-
tion of Saminathan's application 
before High Court judge Justice 
Mohd Nazlan Mohd Ghazali yester-
day. 

Ramkarpal Singh, who is repre-
senting Saminathan, said the High 
Court has the jurisdiction to hear 
the application and asked the court 
to grant his client bail. 

He said the Sessions Court judge 
had on Nov 1 decided that there 
was merit in the defence applica-
tion under Section 13(2) of Sosma to 
refer constitutional issues on bail to 
the High Court. 

Justice Mohd Nazlan fixed Nov 13 
to hear further arguments from 

Discussing the next step: Rayer (second from right) speaking with J. Arul Merry (third from left), who is the 
wife of Gunasekaran, at the Sessions Court in Kuala Lumpur. — Bernama 

both sides. 
Yesterday, only Saminathan's 

application was heard in the High 
Court. 

On Nov 1, the Sessions Court 
allowed the applications of 
Saminathan and 11 other men to 
refer constitutional issues on bail to 
the High Court. 

The others are Seremban Jaya 
assemblyman P. Gunasekaran, 60; 
taxi driver V. Balamurugan, 37; dis-
patch rider S. Teeran, 38; scrap 
metal dealer A. Kalaimughilan, 28; 
the chief executive of a corporation 
S. Chandru, 38; technician S. 

Arivainthan, 27; storekeeper S. 
Thanagaraj, 26; security guard M. 
Pumugan, 29; secondary school 
teacher Sundram Renggan @ 
Rengasamy, 52; Melaka local author-
ity councillor V. Suresh Kumar, 43; 
and businessman B. Subramaniam, 
57. 

They were charged in separate 
Sessions Courts here and several 
states on Oct 29 and 31 with alleged-
ly having links with LTTE. 

DAP leaders, including 
Communications and Multimedia 
Minister Gobind Singh Deo, Deputy 
Women, Family and Community 

Development Minister Hannah 
Yeoh and party adviser Lim Kit 
Siang, were present at yesterday's 
proceedings. 

In Seremban, Sarban Singh 
reported that the DAP wants the 
authorities to drop all Sosma-
related charges against two of its 
assemblymen and several others 
after the prosecution decided to 
drop two additional charges against 
Gunasekaran. 

DAP chairman Tan Kok Wai said 
the party welcomed the decision by 
the prosecution not to charge 
Gunasekaran with two 'more Sosma-

related charges at the Sessions 
Court. 

"This move to withdraw the 
charges is in line with the principles 
of democracy as Sosma is a draconi-
an legislation which the Pakatan 
Harapan government has pledged 
to amend. 

"I have known Guna for more 
than three decades. He is a humble 
and dedicated party member com-
mitted to DAP's objectives to have a 
peaceful nation," he told reporters. 

Earlier, judge Madihah Harullah 
allowed an application by the pros-
ecution to drop two Sosma-related 
charges against Gunasekaran, who 
is also Negri Sembilan DAP deputy 
chief. 

Deputy public prosecutor Aslina 
Ahad, in her application, told the 
court that they did not wish to pur-
sue the matter. 

Also present were Human 
Resources Minister M. Kulasegaran 
and several DAP assemblymen. 

Outside the court, R.S.N. Rayer, 
the lead counsel for Gunasekaran, 
said the defence did not have details 
of the two charges against 
Gunasekaran and no reasons were 
given by the prosecution on why it 
decided not to proceed with the 
case. 

"I thank the prosecution and we 
hope they will do likewise in the 
other courts," he said. 

Kulasegaran said they were 
happy with their discussion with 
the Prime Minister on Tuesday that 
the review of Sosma and other sim-
ilar laws would be carried out. 

Watch the video 
thestartv.com 
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Nation 
Ex-judge, former 
prosecutor and 
lawyer land in the 
dock due to alleged 
corruption. >3 
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Ex-judge, ex-DPP and lawyer charged 
All three claim trial over graft accusation in illegal immigrants case 
By WANI MUTHIAH 
wani@thestar.com.my 

SHAH ALAM: Three men, 
including the coroner who 
conducted the Teoh Beng Hock 
inquest in 2009, were charged with 
graft at the special corruption court 
here. 

Lawyer Noor Amirul Nazreen 
Anas, 31, former Kuala Kubu Baru 
Court DPP Khairul Azhwa Yusrie 
Mohamad, 32, and former Sessions 
Court judge Azmil Muntapha Abas, 
45, were charged under Section 16 
(a) (B) Malaysian Anti-Corruption 
Commission (MACC) Act 2009. 

All three claimed trial. The 
alleged crime is punishable under 
Sub-Section 24 (1) of the same Act. 

The trio are accused of allegedly 
soliciting for themselves a bribe of 
RM17,500 from one Wong Chiew 
Hoong on July 17,2019, at the Kuala 
Kubu Baru Sessions Court. 

The payment was allegedly an 
inducement for Azmil Muntapha to 
impose a fine on seven illegal 
immigrants - six Indonesians and 
one Myanmar national - who had 
breached Section 6(l)(c) of the 

Immigration Act 1959/63. 
If found guilty, Noor Amirul, 

Khairul Azhwa and Azmil 
Muntapha will be jailed for not 
more than 20 years and fined five 
times the bribe amount or 
RM10,000, whichever is higher. 

Azmil Muntapha is now a legal 
officer at the Putrajaya Court 
Complex while Khairul Azhwa is 
now stationed at the Attorney 
General's Chambers. 

(Azmil Muntapha was a 
magistrate at the Shah Alam court 
when he conducted the inquest into 
the death of political aide Teoh Beng 
Hock. Teoh, who worked for the 
then Seri Kembangan assemblyman 
Ean Yong Hian Wah, was found 
dead after being interrogated 
overnight at the Selangor MACC 

• office.) 
Azmil Muntapha also faces 

another charge and an additional 
alternative charge. 

In the second charge, he is 
accused of accepting RM5,000 
deposited into his Maybank account 
from one Soo Seng Kok which was 
first obtained through Zumairi 
Othman and subsequently through 

Facing jail time: (From left) Noor Amirul, Khairul Azhwa and Azmil 
Muntapha are accused of taking bribes. 

Ahmad Feisal Mohd Azmi on May 
10, 2018, at the Meru Maybank 
branch. 

The alleged inducement was in 
regard to criminal proceedings 
involving six individuals, Chin Yat 
Soong, Yap Chiew Tat, Chin See 
Shak, Pang Kooi Fook, Yap Swee 
Ming and Chin Chee Keong. 

The six allegedly committed 

offences under the Common 
Gaming Houses Act 1953. 

Azmil Muntapha is accused of 
breaching Sub-section 17 (a) of the 
MACC Act 2009, which is punishable 
under Sub-section 24 (1) of the same 
Act. 

If found guilty, the former 
Sessions judge will be jailed for not 
more than 20 years and fined five 

times more than the graft amount 
or RM10,000, whichever is higher. 

Azmil Muntapha also faced an 
alternative charge for the same 
offence under Section 165 of the 
Penal Code, which provides for a 
jail term of up to two years or fine 
or both. 

He claimed trial to both charges. 
Judge Rozilah Salleh fixed bail at 

RM12,000 in one surety for the first 
case involving Noor Amirul, Khairul 
Azhwa and Azmil Muntapha. 

She also ordered the three to 
surrender their passports to the 
court. She fixed Dec 16 for 
re-mention. 

MACC legal and prosecution 
department director Roslan Mat 
Nor and MACC DPP Allan Suman 
Pillai prosecuted, while Noor 
Amirul was defended by Shahidah 
Muslimah Roslan dan Noorhidayah 
Mohd Saad. 

Khairul Azhwa was represented 
by Zulkepli Omar and Nur Fathin 
Muhammad Zain, while Azmil 
Muntapha was represented by 
Gregory Santiago, A. Sheelan, 
Ridha Abdah Subri and Jagesh M. 
Lingam. 
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EFFORT FOR ALL 

Waste separation at source 
can help Selangor save 
10-20% in landfill costs >4 

By EDWARD RAJENDRA and SHALINI RAVINDRAN at the Selangor State Assembly 

Eyeing savings on landfill costs 
Local councils urged to cooperate for initiative to be successful 
SELANGOR can achieve an estimat-
ed 10% to 20% savings on landfill 
costs if waste separation is done at 
source but further study is needed. 

State local government, public 
transportation and new village 
development executive councillor 
Ng Sze Han said there would be 
savings if all areas under the nine 
local councils in Selangor were 
involved in waste separation at 
source. 

"For this initiative to be a success, 
the state government must conduct 
detailed studies and look at other 
successful models of waste separa-
tion carried out in other countries. 

"If it fits us, we can implement 
the waste separation methods in 
Selangor," Ng said in response to 
Chua Wei Kiat (PH-Rawang) who 
asked if the state had plans to come 
up with policies and laws in rela-
tion to waste separation. 

"We have completed a draft for 

Ng says Selangor stands to benefit if 
waste is separated at source. 

the state on Solid Waste 
Management and Public Cleaning 
Bill where it is one of the elements 
in the enactment," he said. 

Ng added that the suggestion had 

been related to the Housing and 
Local Government Ministry to facil-
itate discussions on the matter. 

"While we wait for discussions to 
start, local councils have begun 
waste separation initiatives and 
awareness programmes in various 
neighbourhoods involving recycling 
as well as getting traders to sepa-
rate waste," he said. 

Ng said based on feedback 
received, some people were less 
interested in participating in the 
programmes because it did not ben-
efit them. 

He said there were those who 
refused to spend extra money to get 
different coloured rubbish bags for 
the waste separation effort. 

Meanwhile, Selangor environ-
ment, green technology, science and 
consumer affairs committee chair-
man Hee Loy Sian said rules for 
proper disposal of home electronic 
waste (e.-waste) were being drafted 

by the Selangor Environment 
Department (DOE). 

He said currently only local 
authorities and the private sector 
handled disposal of e-waste. 

"Each local-authority will identify 
recycling centres to serve as 
e-waste collection centres. 

"The waste is then collected by 
companies licensed by DOE for 
recycling as it cannot not be dis-
posed at regular dumping sites," he 
said in response to a question by 
Ahmad Yunus Hairi (PAS-
Sijangkang). 

Hee said in Selangor, only 21 rub-
bish recovery centres were licensed 
by DOE to handle partial e-waste 
disposal and two centres to process 
full e-waste disposal. 

He said disposal of e-waste from 
industrial factories was managed 
and controlled under the 
Environmental Quality (Scheduled 
Wastes) Regulations 2005. 
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16 Views 

Giving voice to the animals 
I WELCOME the Selayang Sessions 
Court's decision on Tuesday to sen-
tence a 42-year-old man to 34 
months' jail and RM40.000 fine 
after he was convicted of killing a 
pregnant cat by stuffing it into a 
laundromat dryer. 

This sentence should serve as a 
lesson to every Malaysian to 
refrain from committing any form 
of cruelty on animals. The sentence 
is all the more significant as the 
culprit was the first to be prosecut-
ed under the Animal Welfare Act 
2015 (AWA 2015) since it came into 
force in July 2017. 

Hopefully, the court's decision 
will now encourage not only the 
public to report more cases of ani-
mal cruelty but also the Veterinary 

Services Department to bring the 
cases to court. 

At the same time, all local 
authorities must take note of the 
judgment and improve their 
enforcement aspect when catching 
strays in their areas. I believe that 
the killing, trapping and euthanis-
ing of stray animals must be done 
according to AWA 2015. 

Those who abuse or kill animals 
for their enjoyment are cruel and 
have no respect for the sanctity of 
life. Frequent reports on cruelty to 
animals in the media show that 
there are monsters living among us 
and they need to be taught a lesson 
under the Penal Code and AWA 
2015. Cruelty to animals comes in 
different forms, including beating, 

starving and leaving them at the 
mercy of nature. 

I urge all parties to assist the 
police and Veterinary Services 
Department in their efforts to nab 
those who kill innocent animals 
just for their sadistic pleasure. No 
stone must be left unturned in the 
hunt for these wrongdoers. 

Under Section 428 of the Penal 
Code, those found guilty of killing 
or maiming any animal could be 
punished with imprisonment of up 
to three years or a fine or both. 

Under Section 29 of AWA 2015, 
those found guilty of abusing ani-
mals can be fined between 
RM20,000 and RM100,000 or jailed 
for up to three years or both. 

Besides posting videos of cruel 

acts on animals on social media, 
netizens must also share the infor-
mation they have on such cases 
with the authorities so that the cul-
prits can be traced as soon as possi-
ble and the animal could be res-
cued if it is still alive. 

We all need to pursue a noble 
cause, which is giving voice and 
representation to innocent ani-
mals. Educational campaigns to 
teach the public about their 
responsibility towards animals 
must also be increased. 

TAN SRI LEE LAM THYE 
Animal activist 

Patron of the Society for the 
Prevention of Cruelty to Animals 

(SPCA) Selangor 
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Water pipe replacement work being done in phases 
SOME RM526mil has been spent, 
from 2016 to the end of the year, in 
Selangor for a water pipe replace-
ment programme. 

State infrastructure and public 

amenities, agriculture and agro-in-
dustry committee chairman Izham 
Hashim said the state government 
through Pengurusan Air Selangor 
Sdn Bhd (Air Selangor), identified 

old pipes stretching 437km that were 
in need of replacement in 2016. 

"Of these, pipes covering 365.16km 
were successfully replaced while 
those in the remaining 71.84km will 

be replaced in phases. 
"We target to complete the project 

by middle of next year," he said in 
response to a question by Datuk 
Mohd Shamsudin Lias (BN-Sungai 
Burong). 

Izham said another 168km of 
pipes for replacement were identi-
fied this year, and were currently in 
the design and tender phase. 

In response to Elizabeth Wong 
(PH-Bukit Lanjan) on the expected 
completion date for the entire pro-
ject, Izham said the pipe replace-
ment programme would be done in 
stages. 

u 
Selangor has more 
than 6 ,000km of 
asbestos cement 
pipes wh ich wil l 
take t ime to replace. 

Izham Hashim w 
"Selangor has more than 6,000km 

of asbestos cement pipes which will 
take time to replace but priority will 
be given to areas with high frequen-
cy of burst pipes. 

"It is not only the pipes that need 
to be replaced but other components 
such as valves, which require high 
costs," he said. 

Izham added that the project's -
purpose was to increase the quality 
of water supply to reduce non-reve-
nue water (NRW) in the state. 

"As of August, the NRW rate stood 
at 28.67%. 

"Our target each year is to reduce 
NRW by at least 1% and we have 
consistently achieved above target," 
he added. 

To a suggestion by Michelle Ng 
(PH-Subang Jaya) that a condition be 
set for new developments to include 
pipe replacing works, Izham said 
this required further studies. 

"Any additional costs that the 
developers pay will be reflected in 
the price of the units," he explained. 
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MBSAON WHEELS MBSAON WHEELS 
Shah Alam City Council is ' 
bringing out its mobile office, 
Shah Alam on Wheels, on 
Nov 9 from 11am to 5pm at 
Aeon Mall Shah Alam for the 
public to use council facilities. 
Services provided include 
assessment tax payment, 
parking compound checks 
and payment and counter for 
complaints. For details, visit 
mbsa.gov.my 
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SELF DEFENCE SELF DEFENCE 
Join the self defence contest 
titled 'Pertandingan Formasi 
Wajadiri' by the Subang Jaya 
Municipal Council on Nov 10 
from 9am to 7pm at the 
MPSJ Stadium, Serdang Jaya 
and win up to RM2.000. 
There will also be perfor-
mances and bazaar booths. 
For details, call 03-8944 
2186. 
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Selangor 
upbeat on 
investments 
SHAH ALAM: The Selangor gov-
ernment is optimistic of recording 
higher investments this year. 

State investment, industry and 
commerce, and small and medium 
enterprises committee chairman 
Datuk Teng Chang Khim said the 
confidence was based on the per-
formance achieved in the first six 
months of this year which amount-
ed to RM5.97bil. 

"They were 132 approved manu-
facturing projects. For the whole of 
last year, a total of 241 manufactur-
ing projects were approved in 
Selangor with investments worth 
RM18.95bil," he said. — Bernama 
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ANWAR: I’LL RESPECT 
SULTAN’S DECREE 
KUALA LUMPUR: Datuk Seri Anwar 
Ibrahim said he welcomes and 
respects a decree by Sultan Selangor 
Sultan Sharafuddin Idris Shah for 
zakat to be distributed only to 
Muslims and not be extended to 
those of other religions. “I respect the 
decision and will abide by it because 
at the end of the day, the decision (on 
zakat) is under the jurisdiction of the 
respective state religious councils 
and the Sultan,” he said when met in 
Parliament yesterday. Anwar was 
commenting on the Sultan’s decree 
rejecting suggestions that zakat be 
extended to non-Muslims.
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(莎阿南6日訊）雪州政 

府已草拟一份涵盖垃圾分类 

和环境卫生的法案，并且已 

将此反映给房屋与地方政府 

部进行讨论，一旦有效实行 

垃圾分类，估计能为地方政 

府节省10%至20%处理垃圾的 

开销。

雪州行政议员黄思汉指出，在 

草拟法案的初步阶段，各地方政 

府已各自进行垃圾分类相关的活 

动。

只有10%公衆響應

他说，若有效进行垃圾分类， 
估计能为地方政府节省1〇°。至2(n

处理垃圾的开销。

他坦言，垃圾分类主要是靠公 

众本身的意识，但根据过去观察 

的结果，公众对垃圾分类表现兴 

致缺缺，原因包括回酬不吸引。
他说，参与分类垃圾的是125 

万户，但只有10%响应，即使法 

令阐明没有分类垃圾会有罚款， 

效果也不大。

“同时，公众因不想额外花钱 

买不同颜色的塑料袋或垃圾桶分 

类住家垃圾，而不愿意响应垃圾 
分类。”

他说，根据中央政府固体废料 

公共卫生管理机构的研究，在 
125万户住家当中，只有10%受限 

于2016年6月1日生效的2007年固 

体废料法令（672法令）。

“根据这个法令，没有进行垃 

圾分类的公众会被开出罚单，罚 

款最高1〇〇〇令吉，但看起来此法 

令发挥的效果不大。”
黄思汉出席第14届第2季第3

次雪州议会时说，为了更成功执行垃圾分类政 

策，州政府会进行详细的研究和参考其他成功 

国家的例子。

他在口头问答环节，如是回答万挠州议员蔡 

伟杰的提问。

地方政府須設定資源回收：

充收集電子垃圾地點

f l i_________ __________

■黄思汉（右）指雪州政府已草拟一份涵盖垃圾分类和环境卫生的法案，左起为欧阳捍华及许来贤c
達成數項低碳城市框架計劃黃思漢：拖欠KDEB
#管雪州环境、绿色工艺、消费人、科学工 

¥艺及革新事务的行政议员许来贤指出，州 
政府在施行低碳城市框架计划（LXCF)中，推出 

不少方案来达成目标，包括使用无碳巴士（电子 

巴士）、再循环使用雨水、无车日、垃圾分类、

“零垃圾计划”、建筑脚车道、城内种树等等。
他说，州政府内的12个地方政府，大部分都有 

达到州政府设下的相关计划条件，除了瓜雪县议 

会和沙白安南县议会。

#管雪州地方政府、公共 

¥交通和华人新村事务 

及交通的行政议员黄思汉指 

出，雪州地方政府从今年1月 
至9月，总共拖欠达鲁益善 

集团废料管理公司5008万令

i也说，地方政府拖欠的这 

笔费用，是基于和该公司未

雙文丹商業中心打造休息站
►州政府将在双文丹商 

业中心打造休息站， 

售卖本地中小型够工业出 

产的产品，预料可在明年 
初启用，迎接2020旅游大 
马年。

雪k行政议员阿都拉昔 

指出，州政府配合乌雪县 

议会已坚定打造休息站的 
地段，占地2.4亩，将有24 

个摊位。

“这是个很好的地点，

是从吉隆坡通过万挠绕 

道，往云顶和北部的必经 

之路，可吸引载有本地和 

外国游客的旅游巴士停驻 
观光;。”

他°周三在雪州议会上， 

口头回答苔冬加里区州议 

员哈鲁玛尼的提问时，这

^阿都°拉昔说，除了到云 

顶，新古毛和福隆港的游 

客也会被吸引停驻观光。

“我们预算这个休息站 
每年吸引超过6万游客观 

光，年收入逾400万令吉， 

以每个人头约五、六十令 

吉的消费计算。”
他说，州政府会拨款50 

万令吉提升当地的基设， 

包括兴建旅游指示牌。

“工程将会在短期内完 

成，以便可在明年初全面 
启用，迎接2020旅游大马 

年。”

剩72.84公里水管要替換
料明年年中完成

►州政府在2016年鉴定438公里水管 

要进行替换，目前已完成365.16公 

里，剩余的T2.84公里预计在2020年年中 

完成。
雪州行政议员依兹汉哈欣指出，在2016 

年至2019年期间的更换水管开销为5亿 

2600万令吉，今年州政府也另外鉴定了 

168公里水管要进行替换，现已进入设计 

和公开招标阶段。
他也说，截至今年8月，雪州的无效益 

水（NRW)为28.67%，超越州政府设下每 

年下降1°。的目标。
他周三出席第14届第2季第3次雪州议会 

时，在口头问答环节如是回答双武隆州议 

员拿督三苏丁的提问。

武吉兰樟州议员黄洁冰提出附加提问 

时询问，更换水管的工作何时能全面完

成，依兹汉哈欣回 

应道，雪州有超过 
6000公里的水管， 

故替换水管的工程 

只能分阶段和持续 

进行。

“这必定会消耗很漫长的时间，当局会 

优先替换破裂情况严重的水管。”

他也说，要减少无效益水除了透过替换 

水管的方式，其他零件也需要被提升，过 

程中也需要耗资庞大资金。

另外，梳邦再也州议员黄美诗在口头问 

答环节提出附加提问，询问州政府会否考 

虑定下条规，要求发展商在进行新的发展 

项目时，承担替换周遭水管的责任，就如 

负责周遭的基本设施。

依兹汉哈欣坦言，替换水管需要庞大的 

资金，若由发展商负责进行，届时发展商 

亦会将发展成本转嫁到房屋价格上。

“替换水管的时候往往会造成交通拥 

堵，雪州政府是时候执行公共基设走廊 
(Koridor Utiliti )，以便降低替换水 

管过程所产生的影响。”

有达成一些条约共识所致。

他指出，双方合约本在该 
公司开始投入服务后的3个月 

内签署，可是，身为雪州政 

府的子公司之一，达鲁益善 

集团废料管理公司在这段期 

间内依然维持每日工作，保 
障雪州的卫生。

□頭回答環節

太
多州议员缺席，口头回答环节接连跳题， 

连行政议员也被搞混而答错题。

磐州行政议员拿督邓章钦周三，原本是回答哥 

打白沙罗区州议员沙阿里提问航空工业的发展 
进展，惟他一度离题，回答电子商务课题约5分 

钟，沙阿里也没有打岔纠正，而是在结束后才说 

明，邓章钦才转答航空工业的发展进展。

有关误会主要是周三口头问答环节进行时，有 
多名州议员缺席，导致问题直接跳过5题，导致 

行政议员回答提问时也不慎读错答案。

期间，有议员缺席要求代读提问，结果皆遭议 

长黄瑞林驳回。

邓章钦在午休时间接受访问时指出，题目跳空 

确实让自己混淆哥打胡姬州议员和哥打白沙罗州 

议员的提问，才读错答案。

“提问者也没有打岔，结果就浪费时间。”

邓章钦较早前指出，目前梳邦区航空领域的总 
投资额高达9150万令吉。

“数家参与航空领域的企业分别有A i r o d 

Techno Power有限公司、UPECA Aerotech有限公 

司及Afjets有限公司。”

多州共有21个处理电子垃圾（e-waste)的建筑 

g物，每个地方政府都必须设定一个资源回收中 

心，作为收集电子垃圾的地点。

雪州行政议员许来贤指出，所谓的电子垃圾就是故 
障的电器，工业产生的电子垃圾是受限于1974年环境 

素质法令的2005年环境素质条规，必须根据条规处理 

电子垃圾。

他说，处理电子垃圾与一般处理垃圾的方式不同， 

而负责管理电子垃圾的公司，必须拥有环境局发出的 
?隹"1 正〇

^ 回收中心收集电子垃圾后，会交给电子垃圾处理 

公司。”
他周三出席第届第2季第3次雪州议会时，如是回 

答昔江港州议员拿督阿末尤努斯的口头提问。

阿末尤努斯提出附加提问，询问若发现有单位非法 
处理电子垃圾，州政府或中央政府会采取什么行动？

许来贤指出，若有所发现，地方政府可前往取缔并 

援引法令对付违法者。

確保不傷害環境

“违法者一旦罪成，可面对不超过5年监禁、罚款 

50万令吉或两者兼施。”

万津州议员刘永山提及，瓜冷县曾有大量电子垃圾 

被丢在农业地的问题，这对环境造成很大伤害。
许来贤说，随著5G时代的来临，未来会有数以百万 

计手机被丢弃，故循环电子垃圾非常重要。

“我们接到外国工厂的建议，循环电子 

垃圾，目前会物色适合的地点设厂，确保 

循环过程不会对环境造成伤害。”

■因一连跳过5道问题，邓章钦 

作答时一度感到混淆，回答错提 
问。

雪州梳邦航空技術園

吸引1.9億投資額
串州行政议员拿督邓 

司章钦指出，着州梳 
邦航空技术园（Subang 

Aerotech Park)至今已吸 

弓丨1亿9000万令吉的投资， 

预料全面竣工后，吸引1 〇亿 

令吉的投资。

他说，雪州梳邦航空技 
术园(Subang Aerotech 

Park)，能将当地打造成一

个原始设备制造的航空业供 

应链所区域。
他说，占地60亩的雪州梳 

邦航空技术园，其中50英亩 

是航空工业和科技园，10亩 

是商业区。
“这重组计划自2015年中 

g始，目前的基本设施已 
完成，而Senior Aerospace 

tpeca公司已开始操作，制

造航空零件设施。”

他说，为何确保雪州的宇 
航业继续发展，州政府已批 

准了雪州宇航行动蓝图，作 

为指南和参考。

“有关蓝图包括基本设施 

的发展、资金、教育与培 

训、法律、市场策略等。” 
此外，邓章钦说，为了提 

供一个舒适的工业区，各地 

方政府都有一支“工业区管 
理委员会”（丨PMC)，每3 

个月开会1次。

“这让工业园商家通过适 

当的管道直接投诉，让地方 

有关当局协助解决问题。”
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集
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在巴生市议会辖区 

建设一个垃圾分类中 

心，每曰能收集和分 J | ^ 类20吨垃圾。

I— ^ 蔡伟杰提出附加提 
—I— OA 问时提及，国阵在 

2017年执行垃圾分类 

却失败收场，问题在 

于公民教育不足和承 

A-r til包商还没做好充足的 yj 准备，询问现阶段的

承包商是否已做好垃 

圾分类的准备。

黄思汉回应道，除 

H-i 了上述垃圾分类中

M—1 心，莎阿南市政厅也

-I. 针对垃圾分类课题，

I \\ 要拟出一个发展蓝

° 双武隆州议员拿督 

三苏丁随后也建议在学校举办活动， 

让学生从求学期间就认识垃圾分类。

黄思汉认同三苏丁的说法，并指教 

育应该从早进行，地方政府会与学校 

合作，让宣导工作在学校进行。

武吉兰樟州议员黄洁冰提问，州政 
府会否提出扩大生产者责任（EPR)， 

让产生垃圾的单位，自己处理垃圾？ 

黄思汉指出，这会涉及中央政府的 

权限，故需要与中央政府进行讨论。
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LUAS :突發事件可協調

設水源污染緊急委會
(莎阿南6日讯）雪州水务管理机构 

(LUAS)已成立雪州水源污染紧急委员会，

以便发生突发性事件时，可与相关单位协 

调。

雪州大臣阿米鲁丁指出，雪州水务管理机 

构的责任是照顾雪州水源，包括河流、地下 

水、湖泊、池塘、废矿湖及海洋。

他说，雪州水务管理机构是雪州水务的领 
导机构和先驱，通过1999年雪州水务管理机

构条例赋予的权限，更有效 

履行职务和责任。

“水务管理机构也会与流 
域综合管理（1RBM)和沙滩 

联合管理机构（ICM)保持 

联系，以便履行职务。” 
他解说，水务管理机构与上述2造的合作 

包括发出执照和抽水费、资源转换活动的 

书面批准、释放或注入污染物准证、内河航 

道的执照、水力发电执照。

劉天球建議委河長

阿米鲁丁周三出席第14届第2季第3次雪州 

议会时，在口头问答环节回答双溪拉玛州议 

员玛兹万的口头提问。

双溪比力州议员刘天球发出附加提问时 

提及，中国一些主要的江河有委任河长 
(ketua Sungai)，就像村里有村长，负责 

监督河流和避免水源被污染，建议雪州政府 

效仿。

阿°米鲁丁指出，志愿性质的“河流之友” 
(Friends Of River)扮演类似的角色。

“我在之前的经济行动理事会指示向雪州 

水务管理机构，如何监督所有水源，刘天球 

■的
黄P
瑞考

2
主
持
■=!=■
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►州大臣阿米鲁丁在周三 

雪州议会上午的口头问 

答环节中说，虽然州内的学 

校都有获得教育部的拨款来 

维修校舍，可是，州政府也 

从旁辅助，每年都有拨款给 

各源流学校来维修校舍。

他指出，州政府也曾向中 

央政府申请相关拨款，可 

是，得到的回覆却不是正面

白勺。

°他说，州政府给州内学校 

的拨款是依据学校的所需来 

做拨款，并以紧急状况为优 

先拨款。

不过，他在回答补充问题 

时指出，宗教学校的拨款是 

由宗教局负责分配并分发给 

学校家教协会和董事部，并 

不会经过州议员。
水务管理机构，如何监督所有水源，刘天球 

的建议我们也会考虑。”
在正式回答刘天球的提问之前，阿米鲁丁 

笑称刘天球适合担任雪州河流的河长，他随 

后也点名双武隆、双溪侨华、大港和双溪比 
力的国语名称都有“Sungm”。

接著，才猛然想起他本身的选区双溪杜亚 
也是其中一个“Sungai”，阿米鲁丁的言论 

也引起一众议员笑声连连。

雪丨►州行政议员许来贤说， 

为免雪州一再发生河流 

污染引发制水问题，雪州政 

府已采取多项措施，包括加 

强法令和监管力度，并向中 

央政府#求援助。

他说，州政府在10月1曰 

期间，已发函能源、工艺、 

科学、气候变化及环境部， 
建议更改及加强1974年环境 

质量法令，以严惩导致环境 

污染的单位。

他说，州政府也成立监 

管小组，并由雪州行政委 

员会及雪州水供管理机构 
(LUAS)负责，进行监督和 

巡视巴生河、雪竺莪河及瓜

許來賢=河流污染問題

I篸改法令麵
f立冷岳河。

~ “i们°也研究河流污染的 

起因，包括水质污染检测和 
污染。”

'许^贤周三在雪州议会， 
为2020年财政预算案辩论总 

结时，这么指出。

他说，州政府也通过雪州 
水供管理机构宪报了 413条 

河，即1026条河的40%，以 

保护河流，但程序还在进行

中。

i也说，目前正进行的_兰 

莪河、瓜冷河及冷岳河滤水 

站建设工程，有助于让雪州 

水供功能覆盖率趋向完善， 

包括定期检测和监管水质。

“为了更有效地监管河 

道，各技术单位和县市地方 

政府将加强配合，包括増加 

执法人员，并赋予雪州水供 

管理机构执法权。”

精明無線寬頻3年花逾2977萬
►州政府从2017年至2019年9月，共花费 

2977万3869令吉提供“雪兰莪精明无 

线宽频”服务。
M州行政议员许来贤指出，2017年的开销 

是1076万5158令吉，2018年是1255万1601令
dbr

“2019年截至9月，是645万7109令吉。” 

他周三在雪州议会上，口头回答新古毛 

区州议员李继香的提问时，这么指出。

许来贤说，大马通讯与多媒体委员会 
(MCMC)是于7月才发出网络设施供应商个 

人执照（NFP)及网络服务应用方案供应商

个人执照（NSP)予Smartsel有限公司。

“Smartsel还需要符合一定的条件， 

才能够申请通用服务规定基金（USP 

Fund) 0 ’，

他说，通用服务规定基金是根据《通讯 

与多媒体（通用服务规定）条例》在2〇〇2年 

成立。
雪州大臣机构（MB1)是从2015年起负责 

管理“雪兰莪精明无线宽频”的运作，作 
为执行单位，惟从2018年7月开始，雪州大 

臣将有关职务交由SmartSel Sdn Bhd (简称 

SmartSel)管理。

掌管雪州企业发展及乡村 

与传统村发展事务的州

行政议员罗兹雅指出，州政 

府通过雪州综合微型贷款计 
划（HIJRAH)及雪州大学的 

合作，为州内微型企业家策 

划不少工作坊，让他们从中 

学习提升业务，拓展事业。

她在周三雪州议会的雪州 

财政预算案总结时说，如今 
的商业市场趋势倾向于“零 
工经济” （GIG Economy)， 

许多人开始从事多性质的工 

作，赚取生活费，州政府也 

将在这方面支持并辅助他 

们。

她指出，州政府不仅提供 

津贴给他们，也开办不同的 

工作坊，促进他们的业务増

羅茲雅：學習並提升業務

iSM微型企業家
长，如，面子书市场推广、 

摄影技巧、网店经营等。
她说，州政府在2020年拨 

款225万令吉，作为该计划 

资金，并分别拨给各县，若 

一些县区的相关拨款申请者 

不多，州政府将把剩下的资 

金转给其他“供少于求”的

&她]=旨出，州政府所开办的 

这些工作坊主要是提供已开 

启企业的业者参加，也鼓励 

州议员提:呈微型企业家名

单，以便让他们参与这些工 

作坊。

罗兹雅也指出，州政府将 
在2020年拨款50万令吉，进 

行传统甘榜资源回收计划。

她说，在这项计划中，州 
政府将挑选40个传统甘榜， 

教育、宣导和鼓励垃圾分 
类，并从中挑出6个表现卓 

越的甘榜来进行该计划的 

“领头”村，每个村将获得 
额外5000令吉作为计划辅助 

费。
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西
蒂玛丽亚在提及雪州 
乐龄亲善基金重启后 

指出，每月根据会员生曰 
曰期发放购物券，却惹来 
不少议员的质疑，认为应 
保持该基金，以让会员的 
丧礼有一些辅助。

傳授劉天球撥款規劃法
双溪比利州议员刘天球 

也提及，应保留这基金， 

否则州议员的拨款将不足 

以应付前来求助的人民 

对此，西蒂玛丽亚劝告

刘天球，事先做好拨款规 

划，并根据规划来发放拨 

款，并现场传授对方拨款 

规划方法。

言論帶有性別歧視

末賽益
西

蒂玛丽亚提及州政府一直朝藉女性在 
领导层占3〇°。席位目标前进，却遭到而 

榄区州议员莫哈末赛益反对，认为应降至 
15%就足够，因女性做决定时，都会带著情 

绪和不理智状态。
莫哈末赛益在议会上说出该番带有性别歧 

视的言论，遭议会内所有女议员的围剿，要 

他收回该言论。

不过，莫哈末赛益面对议会女议员的围 

剿，始终坚持所见，在道歉后又表明，他仅 

道歉，并无收回言论的意思。

西蒂玛丽亚在继续总结时直指，情绪化和 

不理智的情况不仅在女性身上可见，男性也 

会有这些情绪，否则不会发生那么多宗男人 

施暴、家暴事件或在路边暴打伴侣事情。

她认为，女性的能力和男性相同，在过去 

的时代，总是被剥削在事业上发展的机会， 

来到现代，许多女性开始兼顾职场和家庭， 

足以见证女性的能力，反之，兼顾家庭的男 

性则较少，甚至有者认为，照顾家庭是女性 

的责任，故，男性在相关方面的认知必须获 

得纠正。

西蒂瑪麗亞：貧窮沒適當治療

絲外發班

(莎阿南6曰讯）掌管雪 

州卫生、福利、如女与家 

庭事务的行政议员西蒂玛 

丽亚说，州内肺痨病例日 

渐增加，非法外劳泛滥是

其中一个主因。
她在雪州议会的2020雪州财 

政预算案总结时说，一些患病 

的贫穷人士因经济问题，没有 

得到适当的治疗，导致病情加 

重，甚至传染给别人。

她指出，合法外劳进入 

我国前都需进行彻底的健 

康检查，确保没带入任何 

疾病到我国，但非法外劳 

问题泛滥，政府无法掌握 

确实的人数，更何况是患 

有肺痨的非法外劳。

骨痛熱症病例雪州最高

她说，州政府目前暂时 

能做的是协助贫穷病患， 

给予治疗费和交通费津 

贴。

此外，她指出，雪州骨 

痛热症病例占全国最高， 
今年第44周有6万993宗， 

死亡病例50宗，和去年的 

同时期相比増加T3.4%。

她说，州政府除了持续 

取缔、进行.找及消灭黑 
斑蚊滋生活动，也配合卫 

生部的沃尔巴克氏菌蚊子 

计划，在州内数个热点区 

释放这些蚊子。

她指出，在这项计划 

下，这些地区的骨痛热症

病例确实下降40。。至60%。

她坦#，州政府的人力 

资源只能覆盖全州三分之 

一地区的黑斑蚊滋生处管 

控，必须得到其他单位的 

合作，如学校、建筑工 

地、商业区等等。

她说，这些地方的最高 

领袖将对黑斑蚊、骨痛热 

症病例情况负责，故，这 

也给了各造一个压力，确 

保管辖区内是乾净、无 

蚊。

■副议长达罗雅负责主持部分辩论环节。

额i)嘉年華還有3場
州政府今年已举办9场 

g “3W” 嘉年华（Karnival 

健康、福利及女性)，还有3场 

即将在11月和12月举办。

雪州行政议员西蒂玛丽亚指 
出，州政府已在9个地方政府 

完成3W嘉年华，剩余的3个， 

即沙白安南、梳邦再也及乌鲁 

雪兰莪，即将展开。
“每场3W嘉年华的开销是10 

万令吉，12个即120万令吉，包

括物流费，宣传、奖品等。” 
她周三出席雪州议会，口头 

回答甘榜东姑区州议员林怡威 
提问时，这么指出。

西蒂玛丽亚说，每场3W嘉年 
华的反应都很热烈，吸引3000 

人出席参与。
“我们鼓励雪州人民一起参 

加嘉年华，以了解更多有关此 
活动的资讯，包括健康、福
利。，’

〇百乐镇州议员嘉玛丽亚要求莫 

哈末賽益撤回性别歧视言论。

•…—.— ...............................................................•

〇莫哈末賽益发表含有性别歧视 
的言论，遭多名女州议员围攻。

的
事
，
男
性
也
有
情
绪
化
问
题
。

■
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(吉隆坡6日訊）经济事务部长拿 

督斯里阿兹敏阿里指出，他会指示 

官员了解旅游公司向他追讨欠款的 

诉讼，如果尚有欠款没有繳清，他 
4去$钱^

“我尚^见到有关诉讼文件，我已经指 
示官员去查证此事，如果尚有欠款，那我 
会去付款，这是我的责任。”

询及旅游公司为何带上法庭时，他说， 
他不清楚，并要媒体询问有关旅游公司。

“此事我会去了解情况，如果确有欠 
款，那么就必须去缴清欠款，但在这之前 
i上我;先:查i正。”

他是在出席20 19年永续发展目标峰会 

后，被媒体追问此事时，如此回应。

起訴方多次追討

《砂拉越报告》网站昨天报导，一家旅 
行社入禀法庭起诉阿兹敏阿里，在短短6 
个月内拖欠约30万令吉旅费，包括机票和 

酒店费用。
该^站°引述Y H A旅行社的诉讼文件指 

出，该笔旅费主要是阿兹敏阿里与家属的 
旅费，以及他今年在山打根国会议席补选 
期间的旅费。

报导说，尽管起诉方YHA旅游公司多次 

要求答辩人或其代表追讨该笔费用，即使 
有关款项没有争议，但却没有付款；YHA 

旅行社指阿兹敏阿里是拖欠2018年9月至 
2019年8月的旅费。
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週曰應是家庭曰

WhatsAm擾人須續工作
(吉隆坡6日讯）妇女、 

家庭及社会发展部副部长杨 
巧双认为，WhatsApp手机应 

用程式令许多人在周末或在 
家中继续作业，其实周曰理 
应是个家庭曰。

对此，她呼吁各造在周曰 
家庭日，让孩子与公公、婆 
婆和父母亲和妈妈一起，减 
少官方活动。

杨巧双今日在国会下议院 
问答环节，如是回答土团党 
保佛区国会议员拿督阿兹莎

的提问。
她指出，妇女部现在推广 

的是，不只是应多花一些时 
间与核心家庭成员一起，更 
应该拓展至大家庭。

“但是，现在因WhatsApp 
手机应用程式，很多人在家 
时或周末都继续工作。” 

此外，她也说，政府在今 
年宣布雇主为60岁以上雇员 
所缴付的公积金，将6°。调降 
至4%后，重返职场者已増加 
14%，或3万4638人。
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楊巧雙：4個月279萬點擊率

性教育宣導視頻展廳礙
(吉隆坡6日讯）妇女、家庭及社会发 

展部副部长杨巧双指出，今年6月该部推 
出的5支性教育觉醒宣导视频，在不到4个 
月就获得279万点击率，反应良好。

“以上视频皆是妇女部欲保护孩子，让 
他们健康成长的行动之一。”

她指出，除与谷歌公司合作推出相关视 
频，该部也在今年4月推出“性侵儿童罪 

犯审核系统”，供个人与从 
事教育工作者审 

查资料。
杨巧双今 

曰在国会下 
议院问答环 
节，如是

回应巫统华玲区 
国会议员拿督斯 
里阿都阿兹的附 
加提问。

她也说，根据 
2013年至2019年 

数据显示，虐待儿童原因包括家庭分歧， 
达5359宗；居次为与男友同居，4543宗， 
以及家长与监护人疏忽，有3631宗。

杨巧双指出，为保护国内307。国家未来 

栋梁或资产，该部希望可増加人手，同时 
计划成立儿童机构，让儿童安全与未来有 
所保障。

于今年6月24日，妇女、家庭及社会发 
展部推介5支性教育觉醒运动宣导视频， 

向孩童宣导自我保护的重要。
副首相兼部长拿督斯里旺阿兹莎说，不 

少家长每天都会允许孩子抽出一些时间上 
视频分享平台观看儿童节目，该部希望透 
过这些平台，以最：t接的方式告诉小孩子 
要如何保护自己。

^5 * **

孩:i挺暖

篡藝纖■

Page 1 of 1

07 Nov 2019
China Press, Malaysia

Author: No author available • Section: Nation • Audience : 127,822 • Page: A6
Printed Size: 275.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 5,425.00 • Item ID: MY0037796663

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



實現可持續發展目標 

^數碼技術起關鍵作用

(吉隆坡6日讯）首相敦马哈 
迪医生指出，数码技术将在实 
现可持续发展目标（SDG)方面 

发挥关键作用，尽管创新很可 
能以积极和消极的方式影响进展。

他说，考虑到需要加快进展，以 
在2030年之前实现这些目标，新技术 

的应用被认为是实现可持续发展目标

的A n 、a “这是因为新的创新，往往加剧了现
■-Ss荬由通存社会分化，在那些能受益的人和那些 
齊fSfSJ，这将是关键挑战，被落在后面的人之间。”
以_保'/又有人洛马哈迪今曰出席马来西亚可持续发展

SUMMIT 201

• G： AiS

UYSi

目标峰会发表演说时，这么指出。
他说，在现有创新速度下，需要采取 

谨慎措施，因为很多机会及风险仍是未 
知且可能很快形成，而监管机构无法及 

时回应。
对于气候变化，马哈迪提出需要关 

注的4大领域，即森林、海洋和淡水资 

源的退化、一些水文气象及地貌事件 
増加、粮食生产能力下降和其他环境 
驱动的经济体系及气候变化的正义伦 
理问题，如环境引起的流离失所和移 
民、剥夺和维持某些生计活动、以及 
社会中较边缘化阶层的安全和福祉。

應對氣候變化

“因此，我们必须在増长与应对气 
候变化、环境退化和可持续利用马来 
西亚自然资源所需措施之间，找到适 
当的平衡。”

他指出，因此，在迈向可持续发展 
目标，解决可持续发展问题的社会复 
杂性需要许多利益相关者采取协调行 
动，包括不同阶级政府机构、非营利 
组织、私人界、学术界、民间组织及 
个人。

马°哈迪提到，要实现全球可持续发 
展目标，是需要大量资金，包括在 
2030年消除贫穷、改善全球健康、确 

保教育普及和缓解气候变化。

■马哈迪发表演说。

U哈迪说，我国建立了一 
1个体制框架，以促进 
可持续发展目标在各级的运 
f乍。

1 ° “我们将继续努力，确保 
社会各阶层采取协调一致的 
行动。”

他指出，在马来西亚，配 
合共同繁荣愿景，国家将专 
注在2个核心原则的管理改 

革，即廉正及良好施政。
他说，根据可持续发展目 

标，我国的2030年共同繁荣 

愿景，旨在弥合经济阶层、 
民族和地理领土之间的收入 
和财富差距，并将确保包容 
性发展，实现不让任何人掉 
队的目标。

马哈迪提到，要实现全球 
可持续发展目标是需要大量 
资金，包括在2030年消除贫 

穷、改善全球健康、确保教 
育普及和缓解气候变化。

他说，由于财务负担预计 
超出政府能力，因此私人界 
角色及更新金融市场很重 
要，同时所有人都必须与政 
府合作实现这目标。

大馬重申可持續發展目標
U哈迪指出，在今年联 
1合国大会期间，还举 
行了联合国可持续发展目标 
峰会，在这次会议上，马来 
西亚重申了在中期发展计划 
中，将可持续发展目标制度 
化的承诺。

他指出，17个可持续发展

目标，将继续纳入马来西亚 
2021-2030年共同繁荣愿景 

的长期计划。
他说，我国与联合国拥有 

长久的关系，他对联合国各 
机构，加强协调和综合支持 
感到高兴。

“我们期待通过拟议的

2021年至2025年可持续发展 

领域合作框架方案，继续保 
持关系，这是马来西亚政府 
和联合国国家工作队，为实 
现2030年议程和可持续发展 

目标而制定的下一个战略夥 
伴关系。

峰会出席者有联合国驻 
马、新和汶莱协调员皮利斯 
纳。

阿茲敏：須瞭解必要條件

济事务部长拿督斯里阿兹敏阿里说，所有利益相 
关者必须充分了解实现可持续发展目标的必要条 

件。
i也指出，这包括评估国家、区域及个别领域在实现 

联合国1T个可持续发展目标方面所持的态度。

他在峰会上发表演说透露，尽管在遵守各项国际和 
多边承诺所面对的压力日益増加，但政府仍致力于在 
成为先进国及达到可持续发展的要求之间取得平衡。

“此外，当我们致力于实行可持续发展目标的时 
候，我们担心一些会破坏増长的外在因素，例如美中 
贸易战、全球贸易不确定性，以及对区域构成不利影 
响的地缘政治发展。”

阿兹敏说，自希盟政府执政约一年半以来，已进行 
体制改革，符合第16项可持续发展目标，即创建和 

平、公平及强大的体制。

考慮收購51%大道股權獻議

阿
兹敏阿里说，政府仍在考虑 
各项收购国库控股51°。南北大 

道股权的献议。
他说，政府正从财务角度评估 

收购的影响，并降低使用大道的 
成本，以履行对大道使用者的责 
任。
'°“我们正考虑的包括降低过路 

费，或在短期内废除收费站，因 
为如果我们看希望联盟宣售，并 
没有说明这一点。”

他指出，宣言说明希盟会分阶 
段和特许经营公司商讨，这还在 
考量中，我们不想因为援助人民 
和大道使用者时，却加重政府的

财务负担。”
他是在向记者会发表谈话时， 

这I指/±1〇
~针对报°道指财政部有意收购国 
库控股的南北大道股权，以免落 
入私人公司手中一事，阿兹敏 
说，他未看到有关报道。

“我们尚未决定，国库控股拥 
有51%南北大道股权，雇员公积金 
局有497。，从技术上来说，两间都 

是政府投资臂膀，因此我们会看 
如何协助政府降低过路费。”

他说：“我没有看到（财政部 
的）建议，我相信这是由公共工 
程部审查。”
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外國人雪州置產條件

最低200萬分層住宅

州政府撥款維修校舍

■趁有空档，邓章钦（左）和阿米鲁丁在议会大厅互相交流^

雨量異常導致突發水災
•州行政议员依兹汉指出，现有 
的排水系统只能承担60毫米的 

雨水，而最近的雨量异常高，超过 

100毫米，导致常常发生淹水问题。

他说，除了雨量过高，有的淹水 

也因为维修排水糸统不完善造成。

“在疏缓淹水的方案中包括数项 

要点，即输水系统、河流、排水系 

统和蓄水池，其中一个做不好，就 

会发生淹水。”

依兹汉周E在雪州议会上，为 
2020年财政预算案总结时指出，雪 

州共有600个蓄水池，但只有40个已 

移交给水利灌溉局管理。

“很多蓄水池 

已很旧，我们无 

法确认谁是地 

主，因为有的属于地方政府，有的 
是第三者，有时我们在不确定地 

主身分下进入维修，面对被告的窘 

境，因为擅闯私人重度。”

他说，一些地势偏低的地区，如 

瓜雪和巴生，也容易发生淹水。

此外，依兹汉指出，州政府在 
2020年也会拨款50万令吉作为保护 

河流计划，包括河流之友（Friends 

of River)计划。

“目前我们在巴生河域、冷岳 
河域和雪兰莪河域已经成立了 16个 

河流之友，监督河流的水质和卫 

生。”

(莎阿南6日讯）根据雪州现有条规，外国人若要 

在雪州置产，最低门槛是200万令吉以上的房产，且 

只限购买分层住宅。

雪州行政议员哈妮查指出，外国人在雪州置产得 

遵守固打制度，即只能占非土著保留单位的10%。

她说，6〇万令吉以上的公寓滞销情况不是那么严 
重，被推介的2368个单位中仅有260个单位未卖出。

“雪州政府会探讨多少单位还没出售、滞销了多 

久〇，，
另外，她在总结的时候说，截至10月31曰，38个 

我的雪兰莪房屋项目，共有1万4781个单位已竣工和 

移交锁匙，施工中的项目则有61个，共有2万2274个 

单位。

她指出，议员们无需担心我的雪兰莪房屋会沦为 

白象计划，因为我的雪兰莪房屋在发展工程中必须 

优先动工，同时我的雪兰莪房屋的供给和需求会被 

监督。

承包商修改東鐵路線
#管雪州基本建设、公共设施、现代农业与农基 

¥工业事务的行政议员依兹汉哈欣指出，东海 

岸铁路计划原本的路线规划，涉及雪州多个敏感地 

区，州政府提呈反对后，负责承包商终做出修改。

他周三在口头问答环节指出，东铁雪州路线修改 

后，雪州原有的几个车站已不存在，只剩仁嘉隆车 

站和在巴生港口总站。

他说，这项新计划是经过研究所进行，减去不少 

隧道和其他高价建筑，节省不少建筑费，该铁路将 

为雪州运输和经济带来不少成长。

不过，他补充，最新的铁路更改计划还未是最后 

定夺，州政府仍需承包商再次提呈最后一次的计划 

书。

■考建
甘虑火
纳有垡 
巴关g 
迪地i

考量全部地方政府建火化場

劳方 
:政 

^小丨j# 
政提 
府出 
会兴

1
>州行政议员甘纳巴迪劳指出，州 

政府将考量在所有地方政府兴建 

火化场的建议。

他说，目前雪州四个地方那个政府 
共有5个火化场。

“包括莎阿南一个，由私人公司管 

理，八打灵再也两个，梳邦再也一 

个，巴生一个。”

他周三在雪州议会上，为2〇2〇年财 

政预算案辩论作出总结时，这么指

1 °甘纳巴迪劳说，目前，雪邦市议会 

已通过自己拨款，兴建一个火化场。
“还有一些在2018年提出的建议， 

比如在瓜冷、乌冷和巴生兴建火化 

场，因为技术问题还没批准。”

消除貧窮計劃藍圖遴委會

批422人申請撥161萬
2020年开始，消除贫穷 

A计划蓝图遴选委员会 

计划推出企业家进修课程， 

包括财务管理、线上市场行 

销、文凭、产品包装、品牌 

塑造等，进而达到提高生意 

额和个人收入的目标。

雪州行政议员甘纳巴迪劳 

指出，今年获得消除贫穷

计划蓝图批准的申请者共有 
422人，共拨出161万3750令
db*

ni也说，消除贫穷计划蓝图 
的目的是帮助月收入低于 
1500令吉或家庭收入低于 

3000令吉的群体提升经济能 

力，比如为小贩商提供需要 

的器具或机械。

他说，消除贫穷计划蓝 
图遴选委员会每年会开会2 
次，分别是2月和T月，若申 

请者的文件齐全，3个月就 

能完成申请程序。

“遴选过程是高度透明、 

复杂和详尽，确保获批的申 

请者是真正有需要的人。”

县 申请获批 申请被拒

鹅唛 20 24

乌鲁雪兰莪 46 20

瓜拉冷岳 58 21

乌鲁冷岳 48 32

巴生 32 7

瓜拉雪兰莪 29 13

八打灵 29 13

沙白安南 75 46

雪邦 98 32

总数 422 200
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■郭赞宝（左2)希望餐饮业者关注卫生问题，左起是郭耀荣及刘佳 

达，右是柯密。

雙溪龍商業區協會舉辦

56人參與食物處理課程

■餐饮业者及员工参与食物处理培训课程。

(加影6日讯）为改善商业中心卫 

生与食物安全，双溪龙商业区协会筹 

委会举办食物处理培训课程，供餐饮 

业者与员工参与。

这项课程今午在双溪龙商业中心举 
行，由MUC私人有限公司提供课程。

双溪龙商业区协会筹委会主席郭赞 

宝说，为了整个商业中心的卫生，以 

及避免食肆经常遭卫生局取缔，该筹 

委会举办这项课程，希望提高餐饮业 

者对食物卫生的觉醒。

他说，参与今午课程的餐饮业者 
与员工人数约56人，当中有来自咖啡 

厅、珍奶、餐馆及小贩中心的业者 
，每人上课费50令吉。

他今日在加影市议员刘佳达以及该 

会秘书郭耀荣陪同下，召开记者会时 
这么指出，MUC经理柯密也有出席。

他认为，餐饮业者必须做好本分， 
照顾食肆卫生，也希望日后有更多业

者与员工参与培训课程。
雪州卫生局上个月联合乌冷卫生局 

取缔皇冠城与双溪龙两地商业中心的 

食肆，当时有多间食肆因卫生不合格 

遭查封，其中也有许多餐饮业者与员 

工，没上过食物处理培训课程，也没 
有注射伤寒（Typhoid)疫苗。

刘佳达说，上个月的取缔行动，双 

溪龙有两间食肆被查封，他促请餐饮 

业者注重食物卫生。

他说，商业中心很多餐饮业者与员 

工没有注射伤寒疫苗及肺痨疫苗，巴 

生谷的肺痨病例也有所増加。

“国人都有注射肺痨疫苗，病例会 

増加，说明这些病例都来自外劳。” 

他说，一些业者顾及外劳只是打散 

X，而没有提供注射疫苗给外劳，因 

此，餐饮业者建议注射疫苗的费用，

曰后由外劳自己承担。
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■郑益清（左2 

起）与丘钦瀚巡视 

首都镇道路提升工 
程，左为李文彬。 m

W :，4齡

'暫
首都鎭要道提升工程

層民阻跑加霣道路
(无拉港6日訊）首都 

镇主要道路(Persiaran 

Bandar Damai Perdana)提 

升工程受阻，因居民阻止发 

展商加宽道路，以致道路加 

宽至1/3路路口后便中断， 

原定的3条车道又缩成2条车 

道。

这项道路加宽工程由当地一个 

发展商负责出资，工程包括提升 
从首都镇国油油站前面的路段，

直到首都镇第1期住宅区Gate A 
路口，全长约500公尺，预计工 

程耗资120万令吉。

加影市议员郑益清透露，工 
程在今年6月施工，原订10月完 

工，但目前仅进行60°。。

2條車道加寬至3條

他说，工程拖延的其中一个原 

因，是有居民阻止道路加宽工 

程，以致整条道路的路线出问 

题。

他透露，这名居民声称他的屋 

外已种树，不让员工铲掉开路， 

他将与发展阅和市议会工程组协 

调，解决此问题。

他今日与万宜国会议员特别助 

理丘钦瀚一起巡视工程时，这样 

指出，行动党万宜社青团团长李 

文彬也有出席。

丘钦瀚说，工程一旦完工，从 
阿南达迈（Alam Damai)往首都 

镇方向的车道，将从现有的2条 

车道加宽至3条车道；反方向车

道则维持2条车道。

“该工程也包括提升首都镇 
第1期及第4期住宅区前面的沟 

渠。”

i也指出，首都镇主要道路周遭 
有约15个住宅区，因此，当这项 

道路提升工程完成后，市议会将 

举办一场汇报会，讨论重新设定 

各个路口的交通流向。

“其中，在国油油站前会増设 

一个u转，让往阿南达迈方向的 

车辆可以U转。”
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雪政府覓地集中處理

私營化電子垃圾回收

■翻議會
(沙亚南6曰讯）掌管 

雪州环境、绿色工艺、科 

学工艺、革新及消费人事 

务的行政议员许来贤指 

出，当今电子产品的淘 

汰率非常高，电子垃圾 

(e_waste )未来会堆积更 

多，为了解决这个问题， 

州政府将寻找合适的地 

点，让私人界经营电子垃 

圾集中回收中心〇

他还强调，州政府会确保有关回收 

中心不会排空污，以及不会制造环境 
卫生等问题，才允许有关厂商运作， 

进行电子垃圾资源回收。

许来贤今早在州议会上回应万津区 

州议员刘永山的附加提问时表示，他 

以智能手机为例，未来将迈向5G时

■电子物品的询汰率很高，雪州政府计划觅地充作电子垃圾回收中心

代，手机的替换率将会非常高，未来5 

年可能制造的电子垃圾或上百万吨， 

若以一般垃圾处理，肯定会影响到环 

境0

金属可再循环

他说，电子垃圾的化学物对环境有 
害，所以集中回收处理或许是更好的 

方法，更何况电子垃圾拥有金属等材 

料可进行再循环使用，有利可图。

“州政府已接获国外企业的建议 

书，要求设电子垃圾集中回收中心， 

州政府目前正草拟有关建议书摘要， 

正在寻找合适的地点作为回收中 
心° ”

许来贤指出，从工业区制造的电子

垃圾，将在现有的1974年环境素质法 

令下的2005年环境素质条例下严格管 

制，包括从生产到销毁都必须按条例 
处理。

他说，环境局正在草拟相关条例， 

以严控电子垃圾处理问题。

他披露，由于电子垃圾不能埋在一 

般的土埋场，所以只有持有环境局发 

出执照的公司，才能处理电子垃圾。

“现阶段，雪州有2 1家半完整 

(separa )处理的电子垃圾执照的厂 

商，以及两家完整（penuh )处理电 

子垃圾的厂商。”

许来贤还表示，雪州12个县市地方 

政府中，目前只有巴生市议会有设电 

子垃圾回收站。

精明無線寬頻共耗2977萬
■^^^来贤指出，州政府从2017年1月至今年9月为止，花 
IrT在“雪兰莪精明无线宽频”（Wifi Smart Selangor) 

服务上的费用共为2977万3869令吉零8仙。

他在回答新古毛州议员李继香的□头提问时指出，雪州 

大臣机构（MBI )在2017年及2018年缴付给为“雪兰莪精 

明无线宽频"计划提供服务的公司，分别是1076万5158令 

吉零2仙及1255万1601令吉29仙；2019年截至9月为645万

7109令吉77仙。

许来贤同时表示，马来西亚通讯及多媒体委员会 

(SKMM )是在今年7月才批准SmartSe丨公司的网络设施 

供应商（NFP )及网络服务供应商（NSP )的执照，因此 

后者尚不符合申请普及化服务基金（USP Fund )的基本 
资格。他说，SmartSel仍承诺将协助州政府达成精明州目 

标，并在成为网络设施供应商（NFP )及网络服务供应商 

(NSP )执照持有者后，履行根据每年收入对基金作出贡 

献0

除貧藍圖計劃422人受惠
@管雪州巩固和发展社会经济及政府关爱事务的行政议 

■员甘纳巴迪劳指出，今年透过“根除赤贫蓝图计划”

(Program Bantuan Pembasmian Kemiskinan )获得营运 

机器或卫具的受惠者共有422人，总额为161万3750令吉。

他今早在州议会上回应伯马登州议员罗扎娜□头提问时 

表示，这项计划是州政府其中一项协助人民摆脱赤贫的努 

力，即政府直接购买营运机器或工具给低收入的小商贩，

只有个人收入低于1500令吉或家庭收入低于3000令吉的小 

商贩才能提出申请。

他披露，州政府于今年共接获622份申请，只有422人符 
合资格，200人被拒绝。

针对双溪甘迪斯州议员扎瓦威在附加提问，询及州政府 

是否会监督受惠者妥善使用有关机器，而非转租或转卖给 

他人一事，甘纳巴迪劳表示，州政府和地方政府确曾事后 

进行家访，发现到有97%的受惠者没有滥用问题，而一旦 

发现违规者，就会取消有关资格。

Page 1 of 1

07 Nov 2019
Guang Ming Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Supplement • Audience : 49,712 • Page: KB6
Printed Size: 581.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 8,750.00 • Item ID: MY0037796536

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



■海南村在未进行大扫除之前，垃 

圾处处非常惊人。

清理掉2.5公噸垃圾

海南村乾淨了
(巴生6日讯）马来西亚塑胶厂商公 

会（MPMA )曰前带队前往巴生海南 

村，协助清理该村的海上垃圾，成功清 
理出2.5公吨的垃圾，让此前脏兮兮的 

海南村焕然一新！

在这之前，海南村饱受海洋垃圾的污 

染，每次涨退潮都带来一大片垃圾，加 

上某些缺环保意识的人乱丢垃圾，使得 

该村垃圾处处。

教育灌输醒觉意识

为了鼓吹“爱护海洋，保护地球”精 

神，马来西亚塑胶厂商公会发起海南 

村大扫除运动，邀达鲁益山集团垃圾 

管理公司、大马雪佛龙菲利普斯化工 

有限公司（Chevron Phillips Chemical 
Malaysia )及大马慈济等团体加入，凝 

聚力量“美化n海南村。

马塑厂商公会副主席拿督孙崇强表

■经过一番大扫除之后，垃圾全没 

了。

示，垃圾失效管理和公民环保意识的薄 

弱，是导致海洋充斥各类垃圾和造成污 

染的主因，所以各造必须从这两点著 

手，拯救海洋和地球。
他说，"环保队”清出的2.5公吨垃 

圾，由达鲁益山集团垃圾管理公司负责 

载送到而榄垃圾土埋场进行后续处理。

他指出，教育和灌输醒觉意识是环保 

成功的钥匙，大众要改变乱丢垃圾的恶 

习，地球才有未来。去年11月，该公 
会与大马慈济也曾联手清理吉胆岛垃 

圾，扫出重达9860公斤的垃圾，当中 

包括800公斤的可再循环物品。

■村民和大家分工合作，将垃圾打 
扫乾净。

苔冬加里華小

陳秀榮校長榮休
(乌雪6日讯）在杏坛34年的峑冬加 

里华小校长兼乌雪县校长理事会主席陈 

秀荣日前荣休，获得乌雪县各校校长、 

副校长、校内外师生以及前校长出席欢 

送会，场面热闹。

董事长林美祥赞扬陈秀荣无论在教育 

管理、文化策划的改革和教育质量的提 

升，办学品味，不断加强与跃进，让岑 

冬加里华小在州级、县级比赛及文化表 
演皆有不俗的成缋。

家协主席罗程~袁指陈秀荣把慈济的教

育理念大爱教育、人文教育、赏识教 

育、感恩教育、传承传统文化教育、体 

验教育及环境教育，带进峑冬加里华 

小，让学生获益匪浅。

陈秀荣说，教育是细水长流，潜移默 

化的，学校在推行人文教育时，必须持 

之以恒，方能在孩子心中扎根，进而茁 
壮成长。

出席欢送会的包括雪州教育厅代表王 
伟忠督学、李碧凤督学、梁祯芫督学、 

王美焜督学、陈义骏督学、雪州校长理 

事会主席陈疋孙校长、乌雪县教育局官 
员、乌雪县、瓜雪县各校校长及三机构 

代表、乌雪县议员王添福、峑冬加里新 

村管委会主席白汶秀等。

■陈秀荣 

(中）在家 
人、答冬加里 

华小三构、 

雪州教育厅代 

表、乌雪县教 

育厅代表的陪 

同下切蛋糕。
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:長20呎深4呎 水管爆裂現路洞

■根据目测，大洞约是20尺 

长、6尺宽，约4尺深，长度 

约占据4个泊车位。

(巴生6日讯）适耕庄海□大路今早因地底下 

水管爆裂，导致路面下陷，出现一个约4尺深的 

大洞，所幸无人受伤。

这起事件是在今早11时左右发生，地点在往热 

浪沙滩方向右手边的停车位上发生，即第11巷 
前方。沙白县新村协调官谢享存在接获适耕庄海 

口渔村村长谢耀亮的通知后，前往现场视察。他 

说，根据目测，大洞约20尺长、6尺宽，深约4 
尺，长度大概占据4个泊车位。

他说，附近的厂商为安全起见，用木板将大洞 

围起来，避免有人不慎跌进洞里。“我们已经联 

系雪州水供公司前来维修，目前在维修中。”他 

估计雪州水供公司今日可将破裂的水管修好，但 

修补地陷的路面需要一些时间。
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(吉隆坡6曰讯）经济事 

务部长拿督斯里阿兹敏阿里被 

一家旅行社起诉拖欠旅费，阿 

兹敏阿里周三回应称，会指示 

官员了解追索详情，假设真有 

欠款没缴清，他会支付。

询及旅游公司为何向他索 

偿，他表示，不清楚旅行社为 

何要带至法庭追讨欠款，并促 

请媒体去询问有关旅游公司。

他重申，如果他真的有拖 

欠旅费，就会去支付，缴清债 

务是项职责。

他是在今曰（6曰）出席 

2019年永续发展目标峰会

后，被媒体追问有关事件时， 

如是披露。

根据《砂拉越报告》网站 

的报导，一家旅行社入禀法庭 

起诉阿兹敏阿里拖欠逾30万 

令吉旅费。

有关欠款包括阿兹敏阿里 

家人的旅费，以及他今年在山 

打根国会议席补选期间的费 

用0

根据该网站引述YHA旅 

行社的诉讼文件，拖欠的旅费 

包括阿兹敏阿里6个月期间的 

机票。#

阿兹敏:

若欠款
会支付

遭旅社起诉欠旅费

Page 1 of 1

07 Nov 2019
Kwong Wah Yit Poh, Malaysia

Author: No author available • Section: Nation • Audience : 59,667 • Page: A3
Printed Size: 127.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 1,423.94 • Item ID: MY0037794350

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



永续*雇目様

享女马:科技创新速度应谨滇

(吉隆坡6日讯）首相敦马哈迪医生认 

为，数码科技在实现永续发展目标上至关 

重要，尽管创新可能会以正面和负面的方 

式影响进展，但新科技的部署对于落实永 

续发展目标还是很重要，包括加速实现 

2030年目标。

他指出，在创新速度下，仍要采取谨慎措施，因为 

有很多机会及风险还属未知，而且可能很快形成，包 

括监管机构也无法及时应对。

他是在本周三于2019年永续发展目标峰会开幕 

礼上致词时，如是披露。

马哈迪在提及应对气候变化时也提出需要关注的 

4大领域，即（一）森林、海洋及淡水资源退化、（二）一 

些水文气象及地貌事件增加、（三）粮食生产力下降及 

其他环境驱动型经济系统下降及（四）气候变化正义 

伦理问题。

“这包括环境所造成流离失所与义民、剥夺及维持 

特定生计活动、较边缘领域阶层的安全及福祉。”

他指出，边缘群体通常无法接触新科技，所以这会 

是主要挑战。

“我们要确保没有人落在后头，这是因为革新往往 

加剧社会分化，对那些受益的人与被遗漏的落后者。”

为此，马哈迪强调，迈向永续发展目标之际，必须 

确保平衡。#

皮利斯纳（左2起）、马哈迪、阿兹敏阿里及其他贵宾推介2019年永续发展目标峰会

大马管理改革

着重i正善ii：2重点
合迪披露，配合共享繁荣愿景，大马将在管 

4理改革上，把重点放在2个核心原则，即廉 

正和善政。

“根据永续发展目标，大马《2030年共享繁荣

愿景》旨在弥合经济阶层、民 

族和地理之间的收入和贫富 

差距。”

他说，要达到永续发展 

目标，包括消除贫穷、改善 

全球健康、确保普及教育和缓解缓解变化，需要 

大量资金。不过，有关财务预算负担超出政府能 

力，所以私人界参与和更新金融市场将至关重 

要。#
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(吉隆坡6日讯）有报道称财政部有 

意收购国库控股在南北大道有限公司 

(PLUS)中所持有的51%股权，经济事务 

部长拿督斯里阿兹敏阿里强调，无论献议 

来自公共或是私人界，都要先进行审核后 

方能决定。

首相敦马哈迪早前披露，政府准备研 

究任何一方提出收购南北大道的献议。马 

哈迪日前出席第35届东协峰会时也表 

示，对愿意收购和承担南北大道债务的公 

司持以开放的态度。

不过，有报道称财政部亦有意收购 

51%股份。阿兹敏阿里周三出席2019年 

永续发展目标峰会后向媒体表示，目前除 

了国库控股持有南北大道51%股份外，公 

积金局亦持有49%股份。

“其实我们收到很多建议，但还没有任 

何决定，国库控股还在研究中，以通过工 

程部把结果提呈给内阁。一样的，工程部 

也会先审核所有献议，然后让政府或内阁 

考虑。”

对于有者认为公共单位提出献议较罕 

见，但阿兹敏阿里强调，无论是公共或私 

人单位，都会先审核，包括考量任何的后 

果和后续影响，因为这会涉及庞大金额。

“我们要很谨慎，最重要的是我们要履行我们的责任，即 

减低使用大道的成本或过路费，包括是否可以在近期废除大 

道收费，这都是要考量的。”

“我们也在宣言提及会分阶段和特许经营公司进行商议， 

但我们也不能为此让政府财务陷困。”

另外，针对大马会否应邀出席美国总统特朗普邀请的东 

盟特别峰会一事，阿兹敏阿里表示，需要先了解峰会目的和 

详情。

他强调，大马经常在国际扮演要角，针对时事课题提出我 

们的间接和意见。

“不过，大马政府要先了解有关峰会的议程，相信外交部正 

在对该应邀进行评估，以获得更详细的详情和目的。”#
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行，令执法单位无法掌握炸鱼 

者的讯息，难以执法。

沙巴海域炸鱼事件冠全 

国，只需花10令吉制造鱼 

炮，即可取得约100公斤渔

获。

农业及农基工业部副部tc： 

沈志勤说，数据显示，2014年 

至今，共发生239宗炸鱼事 

件，其中234宗在沙巴发生， 

是全国之冠。

他今天在下议院回答沙巴 

人民复兴党吧巴国会议员阿末 

哈山的附加提问时说，一些炸 

鱼活动在深夜或较远的海域进

次为与男友同居，4543宗，以 

及家K:与监护人疏忽，有3631 

宗。

她指出，为保护国内30% 

国家未来栋梁或资产，该部希 

望可增加人手，同时计划成立 

儿童机构，丨丨:儿童安全与未来 

有所保障。

妇女、家庭及社会发展部 

副部长杨巧双说，该部与谷歌 

合作，于今年6月该部推出的 

5支性教育觉醒宣导视频，在 

不到4个月就获得279万点击 

率，反应良好。

“以上视频皆是妇女部欲 

保护孩子，让他们健康成长的 

行动之

“除了相关视频，本部也 

在今年4月推出‘性侵儿童罪 

犯审核系统’，供个人与从事 

教育工作者审查资料。”

杨巧双今FI在国会下议院 

问答环节回应巫统华玲国会议 

员拿督斯里阿都阿兹的附加提 

问时说，根据2013年至2019 

年数据显示，虐待儿童原W包 

括家庭分歧，达5359宗：居

促进家庭关系

“周日停用WhatsApp作业”
妇女、家庭及社会发展 

部副部LC：杨巧双认为， 

WhalsApp手机应用程式令许 

多人在周末或在家中继续作 

业，其实周日理应是个家庭 

R °

对此，她呼吁各造，在 

周日家庭日，让孩子与公 

公、婆婆和父母亲和妈妈一 

起，减少官方活动。

杨巧双今日在国会下议

院问答环节回应土著团结党 

保佛国会议员拿督阿兹莎的 

提问时说，妇女部现在推广 

的是，不只是应多花一些时 

间与核心家庭成员一起，更 

应该拓展至大家庭。

此外，她说，政府今年 

宣布雇主为60岁以上雇员所 

缴付的公积金，从6%调降至 

4%后，获聘而重返职场者已 

增加14%，或3万4638人。

提供更多高薪就业机会 
助砂子民摊还高教基金

教育部长马智礼博士指 

出，砂州政府协助州民摊还 

国家高等教育基金之余，更 

好的方案是打造更多高薪就 

业机会，让他们加速及持续 

地摊还贷学金。

他说，就业机会可提高 

借贷者的经济水平，丨丨:他们 

有能力摊还贷款。

马智礼今天在国会走廊 

针对砂州政府在明年度州财 

政预算案拨款3000万令吉， 

协助该州子民摊还高等教育 

基金贷款一事作出回应。

他说，在财政部批准 

下，公司、私人领域，甚至 

州政府协助贷款者摊还借贷 

金，可享有税务奖掖。

砂州首长拿督阿邦佐哈 

里兑现承诺，宣布拨出3000 

万令吉协助该州大学毕业生

马智礼在出席国会时，与记 

者挥手打招呼。

偿还国家高等教育基金贷 

款。

沙巴最多炸鱼活动

10元鱼炮可获100公斤渔获

国会报道

副内长：泄漏消息

反毒机构有内鬼

_______ -^1

(吉隆坡6日讯）内政部副部

艮拿督莫哈末阿兹斯承认，国 

家反毒机构确实有内部泄漏消 

息导致取缔行动失败，惟情况 

还在控制范围内。

“我不排除这种情况出现 

(泄漏消息），就像我所说， 

这确实曾发生，当有行动时， 

内部会出现蓄意破坏的行为。

“当局已经拟出应对方 

式，即除非执法当天抵达行动 

地点，否则官员事先不会知道 

执法行动会在什么地方开展行 

动：，’

莫哈末阿兹斯今R在国会 

下议院回应巫统仁保国会议员 

拿督沙林沙礼夫的附加提问时 

也说，内政部严正看待此事， 

因为这涉及诚信问题，一旦发 

现任何官员涉及泄漏消息，将 

会受到严厉对付。

较早前，他也指出，自己 

认同国家反毒机构在有效打击 

毒品活动上，需增加人手和装 

备的建议，不过这需胥视财政 

问题。他也呼吓私人机构通过 

企业社会责任给予该机构支 

持，若只单靠政府拨款，肯定 

会限制国家反毒机构的作用。

4个月279万点击率

性教育视频反应佳

沈
志
勤
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敦马笑问安华“能应付当首相吗
(布城6日讯）“你觉得你可

以应付得来吗？”

安华笑答：不，不

首相敦马哈迪医生咋晚主 

持希望联盟主席理事会会议议 

后，受媒体询及何时交棒给人 

民公正党主席拿督斯里安华 

时，向坐在身旁的安华抛出这 

句话。安华马上举起双手，笑 

答：“不，小i。”

两人的这番有趣对白，引 

发出席会议的希盟各党领袖哄 

堂大笑

马哈迪起初还听不清楚i己 

者提问“权力转移”课题，一 

脸茫然地反问记者：“权 

力？” ，之后才恍然大悟说： 

“哦，首相职。”

马哈迪也是希盟名誉主 

席，他在上述会议后的记者会 

上强调，既然他已作出交棒的

承诺，他将兑现承诺。

相信马哈迪要继续指不曾 

违背承诺，但他只说到一半：

“我不曾……”，就被其他希 

盟领袖打断谈话，以一句“谢 

谢”终止记者继续发问。

马哈迪FI前受访时已重 

申，接任首相职的人选将是安 

华，而非经济事务部K拿督斯 

里阿兹敏阿里；他也强调，将 

在下届大选前下台。
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(莎阿南6日讯）电子 

垃圾在未来料是严重困 

扰，雪州政府已听取私 

人企业建议，正物色地 

点设立集中回收中心。

掌管雪州自然环 

境、绿色科技及消费人 

事务的行政议员许来贤 

指出，科技日新月异， 

以致电子产品淘汰率 

局*并成为未来待解决 

的问题，因此，州政府 

接受私人企业建议，以 

便寻找合适地点，让私 

人界业者进行电子垃圾 

回收营运中心。

来贤强调，州政府将 

关注和确保回收中心 

的营运，不会制造空气及环境 

污染等问题。

许来贤在州议会问答环节 

回复万津区州议员刘永山的附 

加提问时以智能手机为例说， 

迈向5G时代，肯定导致手机 

更换率提高，因此，预计未来 

5年，电子垃圾或有上百万 

吨，若人们只以处理一般垃圾 

的方式来处理，肯定将对环境

正物色地点
»=!? 州议会

雪设电子賺醜中心

带来严重污染。

集中回收一举两得

“电子垃圾皆含破坏环境

的化学物质，同时，也有可再 

生利用的金属品；为此，若能 

集中回收及处理，肯定将有一 

举两得的效益。”

他说，州政府0前已接获 

国外企业建议书，要求设电子 

垃圾回收厂，州政府也在草拟 

建议书及寻找合适地点。”

草拟条例严控电子垃圾
尽管工业区制造的电子垃 

圾获1974年环境素质法令的 

2005年环境素质条例的监管， 

即从生产到销毁都须遵循处理 

条例，不过，环境局也在草拟 

相关条例，严控电子垃圾处理 

问题。

许来贤指；丨丨，电子垃圾不

适合直接送往土埋场处理，因 

此，只有持有环境局发出执照 

的公司，才能处理电子垃圾。

“现阶段，雪州有21家半 

处理（separa)电子垃圾执照 

的厂商及2家完整处理电子垃 

圾的厂商，同时，S前只有巴 

生市议会有电子垃圾回收站。

10地方政府获低碳城市认证
雪州行政议员许来贤表 

示，雪州共有10个地方政府 

获环境部认证为低碳城市，其 

余2个地方政府是非污染区， 

所以没列入其中。

获认证的地方政府包括莎 

阿南市政厅、八打灵再也市政 

厅、梳邦再也市议会、巴生市 

议会、瓜冷县议会、士拉央市 

议会、安邦再也市议会、加影 

市议会、雪邦市议会以及乌雪 

县议会。

“2个未获低碳城市认证的 

是瓜雪县议会及沙白县议会， 

因为本来就在郊外区，是低碳

排放的区域。”

掌管雪州自然环境、绿色 

科技及消费人事务的许来贤在 

州议会问答环节回复新古毛区 

州议员李继香的口头提问时说 

，雪州政府已采取数项行动推 

动低碳城市的S标，第一足建 

筑元素，包括节省能源活动和 

雨水再循环系统；第二是运输 

元素，例如举办无车R及鼓励 

民众多使用公共交通工具。

“第三足环境保护元素， 

包括种树及垃圾分类；第4是 

基本设备，包括装置LED街灯 

及建设脚车道等。”

大臣:设KPI监管

确保雪子公司达预定目标
雪州大臣阿米鲁丁坦承， 

雪州政府子公司确实有面对赚 

钱、不赚钱及亏损等公司，为 

此，母公司将展开监管工作， 

同时皆设有关键绩效指标 

(KPI)，让管理层达致预定的 

目标和功能。

他举例，雪兰莪发展机构 

(PKNS)作为母公司，将联系

阿米鲁丁认为，州议员不应只 

从雪州政府官联公司盈利看其 

表现。

和管理旗下子公司：其中，一 

些子公司甚至涉及健康与药物 

领域的发展，为此，这些公司 

都会设定本身的发展指标。

“另外，雪州大臣机构的 

成立，足为了协助州政府管理 

资产和进行投资，同时也扮演 

促进和支持州经济的发展。”

他周三在雪州立法议会回 

复而榄州议员莫哈末沙益罗斯 

里口头提问时说，截至2019 

年9月30 R，州政府官联公 

司的贡献分別有雪州大臣机构 

2000万令吉、雪州发展机构 

1500 万令吉、Kumpulan 

Semesta有限公司600万令吉、 

雪州投资有限公司（PNSB) 

600万令吉、柏郎桑集I才丨 

(Kumpulan Perangsang) 500 万 

令吉、Worldwkle控股300万令 

吉，总数5800万令吉。

他提醒，除了关注这些官 

联公司的贡献，也须计算其资 

产，才能了解州政府所掌管的 

投资业务发展项0。

人民环保意识弱成障碍

探讨修法推行垃圾分类
雪州政府确有意愿推行垃 

圾分类工作，包括探讨修正法 

令，惟人民环保意识疲弱是最 

大障碍，为此，多名州议员呼 

吁州政府从学校教育着手改善 

问题。

掌管地方政府、公共交通 

和新村发展事务的行政议员黄 

思汉在回答万挠州议员蔡伟杰 

的口头提问时回应道，州政府 

目前也正与房屋及地方政府部

本D

“人民环保意识尚足推动 

垃圾分类的关键W素，因为推 

动期间也发现居民参与率低， 

就算地方政府有举办多项的醒 

觉运动■”

他指出，其中，有居民甚 

至觉得“回酬”低，不值得参 

与，有者更不愿意花钱购买不 

同颜色的分类垃圾袋来做垃圾 

分类P

(SWCorp)的调查显示，中央 

政府于2016年6月1日，援 

引2007年固体废料法令第71 

⑴条文（672法令），在吉隆 

坡、布城、马六甲、玻璃市、 

森美兰、彭亨、吉打及柔佛执 

行垃圾分类政策，结果，涉及 

的125万居住人口中，只有 

10%的参与率。”

他说，上述条例也阐明， 

一旦居民无法有效进行垃圾分 

类，可被罚款最高1000令 

吉，讽刺的足，最终垃圾分类 

措施奏效率却非常低，为此， 

州政府尚在探讨有效的执行方

探讨修改法令的事宜。

“等待之余，雪州地方政 

府也已积极展开各自的垃圾分 

类及推行醒觉意识工作，如在 

住宅区、饮食档口及地方政府 

管辖的菜市场进行垃圾分类工 

作。”

他说，目前虽没有详细的 

调查足以显示垃圾分类有助减 

少成本，不过，若地方政府有 

实行垃圾分类，一般都有助减 

少10%至20%的垃圾处理成

“根据固体废料管理机构 式。

达鲁益善回收中心 

每天处理20公吨垃圾
针对蔡伟杰附件提问询及 

达鲁益善垃圾承包商是否有参 

与垃圾回收工作时，黄思汉回 

应，S前该公司有在巴生市议 

会设立回收中心，每天处理约 

20公吨的回收垃圾。

“此外，莎阿南市政厅也 

正自行草拟垃圾分类指南的蓝 

图。，’

巫统双溪武隆州议员三苏 

丁询及是否已展开学校教育丁 

作，黄思汉告知已一早进行，

黄思汉指出，州政府确实有强 

烈意愿，要在州内推行垃圾分 

类的工作。

惟将检讨奏效率不高的现象。

针对武吉兰樟州议员黄洁 

冰建议对矿泉水生产商设定永 

续生产责任措施，以解决矿泉 

水空瓶污染河流问题，黄思汉 

指出，实际上，河流污染涉及 

范围广，当中还包括轮胎产品 

等，而且，要对厂商设定上述 

措施，是需与中央政府携手合 

作的。

多名议员缺席致跳题

雪州议会失误频频
雪兰莪州议会会议今早口 

头问答环节因多名州议员缺 

席，以致直接跳过5道议员问 

题后开始，此外，行政议员在 

回答议员的提问时也不慎因读 

错答案-

尽管雪州第14届第2季 

第3次立法议会才进人第4 

天，就出现多名议员没在场情 

况，所提出的口头提问，无法 

在会议上提川和讨论。

期间，还有议员缺席要求 

代读提问，结果都被议长黄瑞 

林驳回。

邓章钦错读答案

除此，当哥打内沙罗州议 

员沙阿里提问航空工业的发展 

进展时，掌管投资、工商业及 

中小型企业事务的行政议员拿 

督邓章钦却回应电子商务课 

题，耗时约5分钟，期间提问 

者也没纠正，直至回应结束后 

才说明。

邓章钦恍然大悟后，笑着 

重新简短回应目前共有数家涉 

及航空领域的企业在梳邦营

议员缺席，导致问答环节提问 

出现大跳跃，也让政坛老将邓 

章钦混滑’错读回应答案。

运，总投资额为9150万令 

吉，参与业者分别是Airod 

Techno Power有限公司、 

UPECA Aerotech有限公司及 

Afjets有限公司0

黄瑞林:免浪费资源

与议员沟通确保不再迟到
雪州议k黄瑞林在午休期 

间受询及议员出席率时坦言， 

今早有多名州议员是迟到，为 

此，他将与议员沟通，确保不 

会重犯，同时保证所提问，能 

在会议有效处理及反映。

“议员缺席也确实是浪费 

资源，中竟所提的问题都须动 

用到很多官员、行政议员等来 

做准备工作，以解答他们的提 

问。，’

他希望议员做好榜样，除

非本身选区出现紧急问题，抑 

或本身抱恙，则可向议会请 

假。

邓章钦较后受询时坦诚， 

题目跳空确实也比他混淆了哥 

打胡姬州议员和哥打白沙罗州 

议员的提问，为此，才会出现 

读错答案的现象。

“期间，或许大家都没意 

识到，w此也没有人提醒。相 

对的，提问的州议员也没打 

岔，结果就浪费了时间。”

截至6月批132工厂

雪获逾59亿投资额
今年截至6月，雪州已批 

准132家工厂，共59亿7000 

万令吉的投资额，雪州行政议 

员拿督邓章钦表示，州政府有 

信心，到了今年杪可获得百亿 

令吉的投资额。

他说，今年的项目在半年 

内已超过半数获得批准，基于 

部分发展项目已谈妥而未公 

布，故有信心在今年内可以到 

达百亿投资额。

邓章钦周三在雪州立法议 

会会议财政预算案辩论环节中

总结时说，州政府去年共批准 

241个投资项目，投资额高达 

189亿令吉。

“根据大马投资fej (MIDA) 

的报告显示，在2018年所批 

准的241发展项目中，有90% 

的项S已落实，任何获得大马 

投资局批准的发展项0，在半 

年内必须获得在雪州设厂的批 

准信。”

他说，其中的138项属于 

新发展项S，另103项属于扩 

展项目或原有项目增加投资。

培训及商业发展

航天工业园基设完成
针对雪州航空航天领域的 

发展，邓章钦披露，雪州从 

2015年开始，通过雪州投资促 

进机构协助马来西亚机场控股 

公司（MAHB)推介60亩的航 

天工业园，当中有50亩用在 

宇航员培训，另外10亩用于 

商业区发展。

他指出，从2015年发展至 

今，当地基本设施已完成，财 

政部于2019年财政预算案批 

准，在雪州梳邦80亩用于该 

领域的发展项0。

“目前，该区主要生产飞 

机零件、引擎配件，以及精密

零件工程。”

他说，目前，该区由 

UPECA公司负责营运，出口飞 

机配件予国外主要的飞机制造 

商，如空巴和波音，另外，大 

马机场控股公司与宝斯德集团 

也投人当地工业园，为航空领 

域投资企业量身订造个別所需 

要的基建设施。

“截至目前为止，梳邦航 

天工业园的投资总额达1亿 

9000万令吉，一旦当地所有发 

展建设完成，估计可为雪州吸 

引高达10亿令吉的投资额。”
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指做决策情绪化不理智

议员贬低女性犯众怒
(莎阿南6日讯）_名州议员周三在雪州 

议会里犯众怒，不仅挑战女性在管理层 

占30%比例的目标，还指女性在做决策 

时有情绪化及不理智的问题，此言一 

出，引来多名男女议员枪口一致的讨

伐。

尽管如此，而榄州议员莫哈末沙益 

罗斯里面对众议员铺天盖地要求他收回 

言论的声浪，却仍坚持己见，只是会道 

歉。

不过，茜蒂玛丽亚巧妙地 

搭话直言，很多男性也很情绪 

化和不理智，其中以很多妇女 

面对家暴问题就可见一斑，希 

望此言不会让莫哈末沙益罗斯 

里N此“暈倒”。

管理层占30%比例的0标，实 

际门槛很低，W为她相信女性 

能力甚至可达致50%的目标。

“上苍给予男女同等的能 

力，女性只要接受一些训练， 

同样能在管理上做出不俗的表

她还说，州政府设定女性 现

2行动不便州议员 

促改善无障碍设施

哈末沙益罗斯里是在 

掌管卫生、福利、妇 

女及家庭事务的行政议员茜蒂 

玛丽亚进行2020年财政预算 

案总结时，对上述课题提出反 

对的声音，并以女性情绪化和 

不理智为由，建议女性管理层 

比例，实际应降至15%.。

他的言论引来多名女议员 

的不满，包括武吉兰樟州议员 

黄洁冰、万达镇州议员嘉玛丽 

雅、无拉港州议员王诗琪都群 

起反对，部分男议员也加人声 

援，要求他撤回言论。

道歉但不撤回言论

但莫哈末沙益罗斯里却狡 

辩言论并无不妥，认为这是 

“事实”，因此不会撤回言 

论，只是会道歉，

此言再度引起不满，惟此 

时茜蒂玛丽亚突然接话继续总 

结，使吵闹场面面对“断机” 

现象。

2名因病导致行动不便的 

州议员，即淡江州议员沙阿里 

脊邓普乐公园莫哈末沙尼，以 

亲身经历要求州政府改善州内 

无障碍设施。

莫哈末沙尼更以一贯的搞 

笑口吻指出，他0前屈于“临 

时残障人十”，为此，亲身经 

历因无障碍设施而对残障人士 

带来的各种不便之处。

他说，就算一些建筑内设 

有无障碍设施，比如残障人十

蚵所，结果他却发现厕所门是 

上锁的。

“我都已行动不便，却还 

要被要求前往向负责人拿丨则所 

钥匙，才能用丨则所，这是非常 

不合理的。”

茜蒂玛_亚坦承，确实有 

很多待改善的问题，就比如残 

障人士泊车位，根据条例，也 

只供残障人士使用泊车，载送 

出人的家人则不得使用。

大臣：负责管理监督

雪水供执法权需再研究
雪州大臣阿米鲁丁指出， 

尽管雪州水供管理机构 

(LUAS)是负责管理及监督雪 

州水务资源的单位，若要赋予 

其执法权，仍需再做进一步研 

究，

他说，雪州水供管理机构 

是一个确保雪州境内的水源， 

包括河流、地球表面、湖泊、 

矿湖及沿海的水源受保障的单 

位。

提控属环境局权限

“该机构也可发出水源执 

照和制定收费、涉及水源活动 

的允准书、发放污染物品通行 

或人口准证、地下排水道执 

照，以及涉及利用水源发电的 

执照。”

他说，尽管LUAS现阶段 

虽有执法团队负责监督雪州境 

内的水源，但相关开罚或提控 

是环境局的权限。

阿米鲁丁于今旱回应双溪

对于双溪比力区州议员刘 

天球在附加提问时，建议州 

政府可以仿效中国为每条河 

委任“河长” （Ketua Sungai) 

一事，阿米鲁丁开玩笑说， 

雪州许多州选区包括双溪侨 

华、双武隆、双溪甘迪斯， 

甚至是双溪比力的刘天球也 

是一方的“河长”…

阿米鲁丁也迎来其他州议 

员的揶揄，笑称其是最老的

拉玛州议员玛兹旺口头提问时 

表示，根据1999年雪州水供 

管理局法律，该局也负责协调 

各单位之间的合作，同时落实 

州政府制定的政策、计划及蓝 

图。

他说，为了能即时针对紧 

急情况作出对策，雪州水供管 

理局特別成立雪州水供污染紧 

急委员会，以便第一时间作出 

应对措施。

河务（大臣州选区为双溪杜 

亚，Sungai Tua )，面对众多 

州议员的揶揄，阿米鲁丁大 

笑拍桌，両面相映成趣。

阿米鲁丁表示，由于河流 

涉及的范围太长，确实现有 

的执法当局无法有效监督， 

其实委任当地的村K：为河t(： 

的建议可行，但仍需要深人 

研究，尤其该建议需增加人 

事费用。

刘天球建议委“河长”

染
河
l/lt

工
厂
多
非
法

双武隆区州议员拿督三 

苏丁随后进一■步提出附加提 

问，询及州政府是否要求在 

毗邻河流的50公尺范围内都 

不能设厂一事，阿米鲁丁回 

应说，雪州水供管理机构确 

实有设下“缓冲区”，只不 

过如今许多造成环境污染的 

是建在靠近河边的非法T 

厂…

他表示州政府已经给予 

足够时间让非法丁厂进行搬 

迁等，W此接下来将更严厉 

打击这些非法工厂。

雪无效益用水减少
雪州无效益用水（NRW) 

明显减少，甚至超越所预定的 

每年减少1 %的目标，州政府 

将继续根据资金、需求等，逐 

步展开更换水管的丁程。

掌管基本建设、公共设 

施、现代化农业及农基工业事 

务的行政议员依占哈欣回答双 

溪武隆州议员拿督二苏丁的口 

头提问时指出，随着州政府于 

2016年推行水管更换计划后， 

截至2019年8月，州内的无 

效益用水也逐步下降至 

28.67%。

“尽管我们放眼每年可将 

无效益用水减少1%.，不过， 

畀州实际取得更高的降低率，

即超过1%的S标。”

他指出，州政府在2016 

年开始，设定完成更换全tc： 

438公里的水管计划，如今已 

更换的水管时365.16公里，剩 

余72.84公里则将按阶段陆续 

在2020年中内完成。

他说，2016至2019年， 

州政府共拨款5亿2600万令 

吉进行上述水管更换工程，其 

中2019年完成的水管更换为 

168公里。

针对武吉兰樟州议员黄洁 

冰在附加提问询及水管何时能 

更换完毕时，依占哈欣指出， 

主要看州政府的资金、水管陈 

旧度、更换的迫切性来决定。

服务协议有分歧

地方政府欠达鲁益善5080万
掌管地方政府、公共交 

通和新村发展的雪州行政议 

员黄思汉表示，自今年1月 

至9月为止，雪州地方政府 

共拖欠达鲁益善集团 

(KDEB) 5080 万令吉。

他说，首要原因是双方 

在服务协议的沟通出现问 

题，达鲁益善集闭应该为地 

方政府服务3个月后，才签

署协议书，惟，协议书的几 

项条规并未获双方的一致同 

意，才导致拖欠款项的问 

题。

“尽管地方政府共还在拖 

欠达鲁益善集N1债务，但该 

集团身为雪州政府子公R]， 

因此该集I才丨会持续为人民服 

务，也会确保公司继续执行 

每天的工作。“

黄洁冰积极对分类垃圾、水管更换等课题，提出多项疑 

问。

3年拨款近3千万推行免费无线宽频
雪有2东铁站

新路线避开鹅麦石英矿脉
雪州行政议员许来贤表 

示，在2017年至2019年期 

间，州政府总共拨款2977万 

3869令吉推行免费“雪兰莪精 

明无线宽频” （Wifi Smart 

Selangor)服务。

他说，在2017，2018及 

2019年，雪州政府分别拨款 

1076 万 5158 令吉，1255 万 

1601令吉、645万7109令吉 

在该项服务。

掌管自然环境、绿色科技 

及消费人事务的行政议员许来 

贤在回应新古毛区州议员李继 

香的口头提问时说，马来西亚 

通讯及多媒体委员会是在2019 

年7月批准Smartsel有限公司 

所申请的的2个准证，包括网 

络设施提供商（NFP)和互联 

网服务供应商（NSP)。

他说，Smarlsel有限公司 

暂时还未达到申请通用服务规

定基金（USP Fund)的标准。

“根据2002年成立的通用 

服务规定基金的条例，欲申请 

该基金的公司每年净销售额至 

少要在200万令吉或以上。”

他说，Smarlsel有限公司目 

前还是处于评估阶段，之后也 

会与通讯及多媒体委员会讨 

论，以便能申请基金，用于推 

动“雪兰莪精明无线宽频”的 

资金。

雪州行政议员依占哈欣表 

示，东海岸铁路计划（ECRL) 

在雪州有1个停靠站，位于仁 

嘉隆，和1个终点站，即巴生 

港口。

他说，这是中央政府与中 

国交通建设股份有限公司 

(CCCC)商讨后，达致的决 

定。

“CCCC与大马铁道衔接公

S] (MRL)的技术评估后，转 

换的轨线涉及哥打荅鲁前往龙 

运、以及文德甲前往巴生港口 

的方向。“

掌管基木建设、公共设 

施、现代化农业及农基工业的 

依占哈欣周兰回应武吉兰樟区 

州议员黄洁冰的口头提问时表 

示，东铁新路线将避开有望被 

列人联合国教科文组织世界自

然遗产的雪州鹅麦石英矿脉。

“而从文德甲前往巴生港 

口的新路线，将会途经森州R 

叻务（Jelebu)，该路线转换 

相信是为该计划省下一笔资金 

及减少土壤处理的丁.作量和建 

设隧道的数量“

他说，MRL必须在计划 

实行前，与雪州政府协商该工 

程。

“该计划将会促进雪州经 

济及为人民带来好处，尤其在 

地方经济发展方面，包括在工 

业方面的投资。”
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餐饮业主雇皆须上课打针

刘佳达：违例者将罚款
(加影6日讯）加影市议员刘

佳达说，根据条例，餐饮业者 

和员工需强制上食物管理课程 

和打预防针，若被检举将被罚 

款°

他说，雪州卫生14官员 

10月16日检举蕉赖皇冠城和 

双溪龙的食肆时，其中16间 

被令关闭，同时还发现很多餐

饮业者和员工没上食物管理课 

程，有的被警告，有的则接罚 

单。

下周五前须上课

他指出，接罚单的餐饮业 

者须在一个月内安排员工上食 

物管理课程，期限到11月15 

闩°

“为此，双溪龙商业区协 

会筹委会今天安排一间由卫生 

部承认的私人公司，到双溪龙 

咖啡店为业者和员工讲解食物 
管理。”

他说，据业者反映，有的 

工友是做散工，有的工作1星 

期后就离开，闪此，若由业者 

出钱为员工上课和打预防针，

是额外的负担。

刘佳达今午出席食物管理 

课程后如斯指丨丨丨^共有55名 

餐饮业者集体参加该课程。

另外，加影市议会从本月 

4 R开始至7 FI整顿双溪龙商 

业区后巷，包括清理堵塞的沟 

渠。

出席者包括双溪龙商业区 

协会筹委会主席郭赞宝和秘书 

郭耀荣等。

从沟内挖出来的油溃臭味四 

溢，左起郭耀荣、郭赞宝及 

刘佳达。
rat* I 1

Page 1 of 1

07 Nov 2019
Nanyang Siang Pau, Malaysia

Author: No author available • Section: KL/Selangor • Audience : 27,667 • Page: B1
Printed Size: 409.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 5,145.00 • Item ID: MY0037794565

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



新闻特区

蕉赖首都镇

车酿衫
口影6日讯）蕉赖首都镇： 〜▼屋居民反对铲除首都镇1/3 £
n /A FP 44. -4- T 59 A-iJXi" 反 ■ HE• "R /入的你m本„500公尺长的大路改善工程

出现垢病！

该路的部分路段从3车 

道突变2车道，公路使用者 

驶经时必须急转弯，否则或 

撞向路肩或肇意外。

路路口旁的路肩，3条车道突变2

条，严重危及公路使用者

居民反对铲路肩辟路

大路工程现诟病已停工

学巴抵达首都镇1/3路路口前，须转入另一条车道，若直驶将撞向1/3路路口旁的路肩。左图为李文彬（左起） 

前往视察。

郑益清及丘钦瀚

500公尺k的道路提 

升工程从蕉赖阿

南达迈路口开始至首都镇第 

1期住宅。

不过，在首都镇1/3路，

因居民反对承包商把栽种在路 

肩的树木砍掉和把路肩辟为道 

路，以致上述道路改善工程， 

出现异样。

自首都镇大路从2条车道

加宽为3条车道后，来自阿南 

达迈往首都镇第1期住家或是 

无拉港杨桃岭方向的车辆，途 

经该路段时都须提高警惕。 

据了解，上个月，已发生

2宗车辆碰撞的交通意外，即 

来自阿南达迈的车辆为闪避首 

都镇1/3路路口旁的路肩，就 

紧急闪人另一条车道，结果发 

生意外。

加影市议员丘钦瀚说，首 

都镇大路和沟渠改善丁程6月 

开始，120万令吉的费用由发 

展商承担，不过，大路工程出 

现诟病后已停工。

他说，根据原有计划，500 

公尺长的路段是从2条车道增 

加到3条车道，以纾解拥挤的 

交通流量。

他说，首都镇周遭大肆发 

展后，坐落该地区的花园住宅 

区超过15个，首都镇大路交 

通流量大。

“大路改善工程进行时， 

因有居民反对把屋旁的路肩铲 

平辟为道路，因此，在首都镇 

1/3路路口旁的路肩就保留下 

来。”

他指出，首都镇1/3路路

口旁的路肩保留后，导致已加 

宽为3条车道的大路，来到该 

路口时突变2条，对公路使用 

者构成威胁。

上月传2起车祸

他会要求市议会审查，避 

免交通意外发生。上个月，该 

路段已传出2宗交通意外。

丘钦瀚今R与另一名市议

以及助理李文彬到 

在新闻发布会上这

员郑益清 

场视察后 

么说。

他说，为纾缓首都镇大路 

的交通拥挤，已故无拉港州议 

员黄田志在任时，建议把商业 

区前的出人口改为左进和左 

出，但条件是必须兴建足够的 

U转路口和改善首都镇大路。

车辆被迫急转弯闪路肩
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迪，若后者的作风一直和希盟背 

道而驰，最终将导致希盟分裂的 

话，最大输家将会是其领导的土 

著I才丨结党。

他也提到，土I才丨党虽有26名 

国会议员，但行动党、人民公正 

党、诚信党和沙巴民统党拥有 

113名国会议员，足以组成一个 

把土团党排除在外的政府。

(莎阿南6日讯）民主行动党双溪 

比力州议员刘天球坚持本身没有 

错，并已于上周回复该党纪律委 

员会发出的解释信函，同时，将 

于下周被传召出席听证会。

他针对本身在网上发表批评 

首相敦马哈迪医生与土著I才丨结党 

的言论一事再次强调，木身有信 

心证明自己的言论没错，在与任 

何人无仇之下，他所提出的质 

问，主要涉及承诺和经济等问 

题。

他今午在州议会午休时被记 

者询及有关课题时也重申，有关 

言论属个人看法，不代表该党的 

立场。

“我无意制造希盟盟党之间的 

不和谐气氛，这也包拈我服务多 

年的政党。”

也是行动党中委刘天球早前 

在部落格撰文，提醒首相马哈

下周出席听证会

刘天球坚持没错
刘
天
球
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研究雪州水供管理局执法权

莎阿南6日讯|雪州大臣阿

米鲁丁指出，尽管雪州水供管理 

局（LUAS)是负责管理及监督雪 

州水务资源的单位，该局若要朝 

向部门（Jabatan )性质的运作， 

包括拥有执法权，仍需仔细研 

究。

他指出，雪州水供管理局 

管理的职责包括确保雪州境内的 

水源，包括河流、地球表面、湖 

泊、矿湖及沿海的水源受保障。

「该局同时也可发出水源执 

照和制定收费、可以发出涉及水 

源活动的允准书、可发放污染品 

通行或入口、发放地下排水道执 

照，以及发放涉及利用水源发电 

的执照。」

阿米鲁丁于今早回应双溪 

拉玛州议员玛兹旺口头提问时表 

示，根据1999年雪州水供管理局 

法律，该局也负责协调各单位之 

间的合作，同时落实州政府制定

雪兰莪 
立法议会

的政策、计划及蓝图。

他透露，尽管LUAS现阶段拥 

有执法团队负责监督雪州境内的 

水源，但开罚单或提控属于环境 

局的权限。

「为能应急作出对策，雪州 

水供管理局特别成立雪州水供污 

染紧急委员会，并纳入其他相关 

单位。」
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致力实现联国17可持缤性发展目标
吉隆坡6日讯|经济事务部长拿督斯 

里阿兹敏阿里表示，利益相关者需要充分 

了解实现可持续性发展目标（SDG )的必要 

性，了解自身在国家、区域及领域所扮演 

的角色，共同努力实现联合国制定的17个 

可持续性发展目标。

阿兹敏指山，虽然在遵守实现国际 

和多方承诺中所面对的压力日益增加，但 

政府仍致力于在实现成为发展国家的愿望 

与可持续性发展目标之间，寻找两者的平 

衡。

「尽管政府致力于实现可持续性发展 

目标，但我们也担心外在因素如中美贸易 

战、全球贸易动荡及区域政治动荡等因素 

也可能对经济增长产生不利的影响。」

阿兹敏今日在联合国可持续性发展目 

标峰会致词时，如是表示。

他表示，自希盟政府执政以来，已进 

行了体制改革，这与可持续性发展的第16 

项目标是一致的，即建立了和平、公平和

强大的机构。

「与前朝政府相比，我们的努力 

被公认为是大马公共政策中最重大的变 

化。」

他指出，政府已按照可持续性发展的 

第一项目标，通过注重医疗保健、建筑发 

展及教育来消除一切形式的贫困，因为这 

三个层面对B40群体都有著显著影响。

尝试减少粮食进口

「与此同时，政府将加强国家的经济 

基础，以刺激经济的增长，提高人民的购 

买力’并在2030年之肖I」提升人民的生活水 

平°」

「实现可持续性发展目标的基本标准 

之一是建立可负担房屋，并采取一种综合 

方法来提供舒适、安全和可持续性的居住 

环境。」

他指出，政府已在第十一大马计划中

期检讨报告中引入中引入了多维贫困指数 

(MPI )，以制定贫穷线。

他也强调，可持续性发展的课题还包 

括问题还应包括确保国家粮食充足，但根 

据2018年的数据，我国的食品进口总额超 

过50亿的数额，显示出我国还不能实现自 

给自足的愿望。

「因此，政府会尽早尝试减少粮食 

的进口，并采取措施提高农业部的生产力 

并发展新的人力资本，以达到最佳生产水 

平°』

由经济事务部和联合国大马办事处联 

办，此次的联合国可持续性发展目标峰会 

主题为《可持续发展目标的发展：一种全 

国性方法》，为期两天的峰会预料将吸引 

约2000名来自各国的代表。

该峰会旨在回顾可持续性发展目标在 

该国的进展，并分享最佳实践，以提供一 

个多利益相关方平台来确定解决关键问题 

的战略。
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监管雪州政府子公司
fig州大臣阿米鲁丁坦诚，雪州政府子公司确实面对赚 

€钱、不赚钱及亏损等问题。为此，雪州政府机构将 

展开监管工作，并设有关键绩效指标（KPI )，以让管理 

层达致预定的目标。

他在回应而榄州议员莫哈末沙益提问时举例，雪兰 

莪发展机构（PKNS )将联系和管理旗下子公司，并为他 

们设定发展指标。「截止2019年9月30日止，州政府官联 

公司给予的贡献分别有雪州大臣机构2000万令吉、雪州 

发展机构1500万令吉、Kumpulan Semesta有限公司600万 

令吉、雪州投资有限公司（PNSB ) 600万令吉、柏郎桑集 

团（Kumpulan Perangsang ) 500万令吉、Worldwide控股 

300万令吉，总数5800万令吉。」

他在回应罗斯里的口头提问时表示，雪州大臣机构 

的成立，就是为了协助州政府管理资产和进行投资，同 

时也扮演促进和支持州经济的发展。
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周末家庭曰勿WhatsApp作业
吉隆坡6日讯I妇女、家庭

及社会发展部副部长杨巧双指 

出，周末理应是每个家庭的家庭 

曰，惟现在拥有WhatsApp手机应 

用程式后，导致很多人周末或在 

家时，都需要继续工作。

因此，她呼吁，周日理应 

是每个家庭的家庭日，让孩子能 

与公公、婆婆、爸爸和妈妈在一 

起’减少官方活动。

「而部门现在在推广的是， 

不只是应多花一些时间与核心家 

庭成员一起，更应该拓展至大家

庭（Extender! family ) 〇」

「惟现在拥有WhatsApp后， 

很多人在家时或周末都继续工 

作。」

杨巧双今曰在国会下议院 

问答环节，回答土著团结党国会 

议员阿兹莎顿的提问时1如是指 

出。

此外，她也说，自政府在今 

年的1月1曰宣布雇主为60岁以上 

雇员所缴付的公积金，将6%调降 

至4%后，重返职场的人数已增加 

了 14%，或3万4638人。
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首相交棒斕明 
安华懶得EI应

吉隆坡6日讯|首相交棒课题最近不断被提 

起，人民公正党主席拿督斯里安华今日形容，自 

己已懒得继续回应这课题。

安华不只一■次表示，他已厌倦回应首相交棒的课题了。-顏表春-

不过，他强调，至今希盟领 

袖都没有提呈其他首相候选人的 

名字。

「我已解释过，我很有诚 

意，实际上已回应了数十次，现 

在都懒得去回答了。」

他说，由他接替敦马哈迪出 

任第8任首相的决定是在大选前 

订下的，也是人民在大选中的委 

托，至今没有希盟领袖提呈其他 

首相人选的名字。

安华也是波德申国会议员， 

他今日在国会走廊接受媒体访问 

时，如是表示。

他提到，首相交棒的课题已

被政治化，存在阴谋，这是无法 

被阻止的。

「但对我来说，这没有 

问题，我们专注在努力工作就 

好。」

敦马强调交棒安华

另外，对于首相敦马哈迪曰 

前接受访问时强调，将会交棒给

安华而不是其他人，安华对此表 

达感谢。

「我要谢谢大马人民、希盟 

政府和首相。」

希盟在第14届全国大选赢得 

中央政权，到安华获得国家元首 

特赦并中选为国会议员至今，首

相交棒课题一直不断被提起，马 

哈迪和安华不时强调会信守希盟 

协议。

而马哈迪日前接受访问时也 

强调，他会交棒给安华，而不是 

公正党署理主席兼经济事务部长 

拿督斯里阿兹敏阿里。

Page 1 of 1

07 Nov 2019
Oriental Daily News, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Audience : 85,616 • Page: A7
Printed Size: 442.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Black/white
ASR: MYR 5,168.00 • Item ID: MY0037795357

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



卫部授杈部长允种火麻供工业研究
布城6日讯|卫生部将会 

援引1 952年危险毒品法令第6B 

条文，授权部长允许种植火麻 

(hemp )，以让官员进行工业用 

途研究。

卫生部长拿督斯里祖基菲里 

说，这也是我国首次援引这项条 

文，允许火麻进行工业研究。

他表7F，水务部部长表7F将 

会在近期内向他提交研究计划， 

由农业部及水务部官员接管这项 

计划。

祖基菲里今天在布城出席

2019年亚太医用毒物学大会后， 

针对而揽州议员莫哈末赛益要求 

雪州政府考虑允许在州内种植大 

麻作为医药用途时，如是回应。 

火麻是大麻变种之一。

卫生部药剂服务计划高级主 

任兰利再纳博士也解释，现阶段 

我国将会在上述条文允许下，种 

植火麻作为工业用途研究。

他补充，火麻的种植用途也

只允许生产纤维及种子，在这项 

法令下，也有_项条文6A允许公 

务员种植火麻。

「我们已经准备相关指南管 

制火麻的种植作为研究用途，水 

务、土地及天然资源部也会与卫 

生部合作进行这项研究。」

南利说，火麻的纤维及种子 

作为工业用途，这也是允许作为 

工业永久用途。

不过，祖基菲里强调，在危 

险毒品法令第9条文下，我国依然 

禁止种植大麻。

他说，在这项条文下，我国 

不允许生产、进出口及售卖任何 

大麻，因此种植大麻作为医药用 

途也被禁止，因此要任何医药用 

途就得修正这项条文。

询及民众对火麻及大麻感到 

混淆，祖基菲里坦承人民确实对

火麻及大麻混淆不清。

「至于医药用途则是属于其 

他范围，若要进行就得往这个方 

向（修正法案），包括研究土地 

天气及四氢大麻酚（THC )必须低 

于0.5%，（修正与否）取决于西 

维尔部门的研究结果。」

另一方面，他说，由副部长 

李文材领导的研究小组将会研究 

管制无尼古丁电子烟的法案，并 

会在完成后，经由他向总检察署 

及内阁提呈，若一切顺利，有望 

在明年首季国会提呈寻求通过。
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雪州败定躕法令投动垃圾分类
莎阿南6日讯|雪州政府有意推出新法令以 

推动雪州每户家庭进行垃圾分类的工作。

黄思汉（右）表示，雪州政府有意推出新法令以推动雪州每 

户家庭进行垃圾分类的工作。 -档案照-

雪州行政议员黄思汉表示， 

雪州政府有强大意愿去推动垃 

圾分类工作，为此在制定相关 

条例作为垃圾分类管理的条例 

(Enakmen )，并希望通过教育方 

式的配合来完成。

「雪州相关部门正在草拟 

固体废料及公共卫生管理的法案 

以强制雪州家庭进行垃圾分类工 

作。雪州政府已向房屋及地方政 

府部门表达这项意愿，并希望双 

方能够会晤探讨此事。』

他说，一旦雪州政府推出新 

法令，民众就必须将可循环的垃 

圾、食物残渣及普通垃圾分隔开 

来，以等待承包商来收取垃圾。

黄思汉是于今日在雪州议会 

问答环节回应万扰州议员蔡伟杰 

的提问时，这么表示。

黄思汉指出，雪州达鲁益山 

集团和地方政府已开始自行落实 

垃圾分类工作，尤其巴生市议会 

已设立资源回收中心，一天可处 

理20吨的可循环垃圾。

物雪兰莪 
^立法议会

无论如何，他说州政府目前 

尚未研究推动垃圾分类可以为地 

方政府在垃圾费用上可以节省多 

少开销，唯预计地方政府从中可 

省下10%至20%的垃圾费用。

仅10%居民参与

他表示，有关垃圾分工作面 

对2大挑战’首先、民众必须要有 

自觉意识，然而，市民至今仍不 

感兴趣；其次、商家认为分类系 

统的回酬不值得参与，因此在垃 

圾分类工作上未积极配合。

他透露，根据固体废料与卫 

生管理机构（SWCorp )的研究显 

示，中央自2016年1月起，援引 

2007年固体废料和公共卫生法令

在吉隆坡、布城、马六甲、玻璃 

市、森州、彭亨、吉打和柔佛推 

动垃圾分类，唯在涵盖125万的 

组屋居民中，只有10%的居民参 

与0

「根据有关法令，凡是居 

民没有遵循妥当处理垃圾分类工 

作！取局i1」款局达1000令吉。虽 

然有关法令在执行，然而其成效 

似乎微乎其微。」

他强调，在推动垃圾分类

工作上，民众的卫生自觉意识非 

常重要，达鲁益山集团已做好准 

备。除了巴生市议会成立的回收 

中心，莎阿南市政厅也在制定垃 

圾分类管理大蓝图和资源指南。

针对武吉兰樟州议员黄洁冰 

的附加提问，黄思汉则指出，在 

追加生产商的责任一事，由于垃 

圾种类牵涉广，不止是塑料瓶， 

还包括轮胎等大型垃圾，因此必 

须寻求中央政府的协助配合。
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莎阿南6日讯|雪州行政议

员许来贤指出，由于科技不断 

的进步，电子产品的淘汰率非常 

快，未来的电子垃圾（e-waste ) 

会越来越多。为解决电子垃圾问 

题，州政府将寻找合适的地点设 

立电子垃圾回收中心，不排除由 

私人企业营运。

许来贤今早在州议会上回应 

万津区州议员刘永山的附加提问

时强调，未来将迈向5G时代，手 

机的替换率将会非常高，未来5年 

电子垃圾就上百万吨，若以一般 

垃圾处理肯定对环境造成影响。

他指出，电子垃圾有化学物 

对环境有害，所以倒不如集中回 

收处理。电子垃圾拥有金属等材 

料可进行再循环使用，而且有利 

可图。唯必须确保回收厂不会排 

空污，以及不影响环境卫生等问

题，才会允许有关工厂运作。

他透露，雪州政府已接获国 

外企业，提呈有关要求设电子回 

收厂中心的建议书。州政府目前 

正研讨建议书内容，同时也在寻 

找合适的地点作为回收厂中心。

另外，许来贤指出，从工业 

区制造的电子垃圾，将在现有的 

1974年环境素质法令下的2005年 

环境素质条例下严格管制，包括

从生产到销毁都会必须按照条例 

处理。

他指出，由于电子垃圾不能 

埋在_般的土埋场，所以只有持 

有环境局发出执照的公司，才能 

处理电子垃圾。环境局目前正草 

拟相关条例，以严控电子垃圾处 

理问题。

他说，雪州有21家半完整 

(separa )处理的电子垃圾执照 

厂商，及两家完整（penuh )处理 

电子垃圾厂商。目前，也只有巴 

生市议会设电子垃圾回收站。

寻合适地点设电子垃圾回收中心
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8
莎阿南6日讯| 土团

34党而榄州议员莫哈末赛 

^益今日在雪州议会抛出 
一句「女性有时情绪化 

和不理智」，引起希盟 

女州议员不满，纷纷要 

求撤回有关言论。

事缘，莫哈末赛益 

H在雪廳政议员西蒂冯 

丽亚为财政预算案总结 

时提及30%女决策人的课 

题，突然起立打岔宣称 

州政府不应该设下30%的 

\ 目标，并指女性有时候
很情绪化和不理智。

>=> 此言一出，引来武

m吉兰樟州议员黄洁冰、 

万达镇州议员嘉玛丽 

亚、无拉港州议员王诗 

^•琪等人声讨，并要求莫 

哈末赛細有关言论。

不少男性州议员过 

后也加入声援女性州议 

员，但莫哈末赛却反狡辩自己的 

言论并无不妥，不愿撤回有关言 

论，加剧许多州议员不满。

无论如何，西蒂玛丽亚接著 

继续总结时，强调州政府设定30% 

目标只是最低门槛，并相信女性 

的能力甚至能达到50%。他也反击 

很多男性也很情绪化和不理智， 

才会导致那么多妇女被家暴。

另外，雪州议会今早口头问 

答环节一开始，因多名州议员缺 

席而错误百出，由于提问环节出 

现直接跳空5道题，导致行政议员 

在回答提问时也不慎读错答案。

对此，黄瑞林在午休期间被 

询及议员出席率时坦诚，今早确 

实有多名议员迟到。有鉴于此， 

他将会与议员进行沟通。

惹

怒
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莎阿南6日讯

行动党中委兼双 

溪比力州议员刘天 

球透露，他已被行 

动党纪律委员会传 

召于下周出席听证 

会，以针对「希盟 

不需土团党」的言 

论作出解释。

他说，本身早 

前已向纪律委员会 

回覆解释信。他重 

申身并没做错事， 

同时称有关g论为 

个人观点，并不代 

表行动党。

「我已经致函 

(解释信），也被 

通知在下周出席听 

证会，但我坚信自 

己没有错！」

他说，本身的

言论出自善意，并没有任何 

意图挑起希盟内部的纷争。

「我不是要与谁为敌， 

但回归到这是关乎到一个承 

诺、经济成长等问题。有鉴 

于此，我不是存心要引起希 

盟产生不团结的氛围，更不 

是要让我服务多年的政党失

和。」

刘天球早前因发表「希 

盟不需要土团党」的言论， 

引起轩然大波。

蔡済^虽®人民公正党副主席
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陈

快跑慢跑
政府启动国家光纤化与连接计划（NFCP) 5年大蓝图， 

雪州政府为赶上数码经济转型列车，未来放眼6大领域包括 

航空、汽车、农业技术、教育、电子商务和生态旅游，带动 

雪州2025年晋升精明州属，迎来有素质的就业机会，拉近民 

间数码鸿沟。

雪州政府目标2025年要达到20亿令吉收入，为雪州境 

内带来7万5000个就业机会，无不预示对未来高科技发展的 

重视。

纵观雪州政府多项数码改革，其中一项较广为民间所 

切身体会的，当数雪隆10个地区可运用的雪州精明泊车系 

统，让人民感受到科技带来的便利。

雪州政府也有意在雪州打造区域电竞基地，正当雪州 

广推电子竞技运动，大吉隆在此时反扑归真，避免电子产品 

过度占据新一代关注而缔造低头过劳族。

大马国家文化与艺术局早前就在独立广场举办传统游 

戏嘉年华，户外绿原地上的大木屐竞走、独轮车、踩高窥， 

与电子竞技带动新一代创新产业意旨相映成趣，十足奔向国 

际大舞台的一场跑步大赛，前者狂奔接力，後者慢跑带劲强 

调新科技经济崛起，也不能怠慢人文素质。
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有信心获百亿投资额
州行政议员拿督邓章钦表示，雪州政府有信心在年 

终获得百亿令吉的投资额。

他为雪州财政预算案进行总结时说，从今年1月截 

至6月为止，雪州已批准132家工厂，共59亿7000万令 

吉的投资额。相较去年，雪州政府共批准241个投资项 

目，投资额高达189亿令吉。

「州政府于去年共今年在半年内已超过半数获得批 

准，基于部分发展项目经已获得批准尚未公布，所以有 

信心在今年内可以到达百万投资额。」

他指出，根据大马投资局(MIDA)的报告显7F，在 

2018年所批准的241发展项目中，有90%的项目经已落 

实。任何经获得大马投资局批准的发展项目’在半年内 

必须获得在雪州设厂的批准信。「在获得批准的发展项 

目当中，有138项属于新的发展项目。另外，有103项属 

于扩展项目或在原有项目增加投资。」

Page 1 of 1

07 Nov 2019
Oriental Daily News, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Audience : 85,616 • Page: A34
Printed Size: 123.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 2,157.00 • Item ID: MY0037794974

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



&来贤今早在州议会上回应 

万津区州议员刘永山的 

附加提问时表示，就以智能手机为 

例，未来将迈向5G时代，手机的替 

换率将会非常高，未来5年可能制造 

的电子垃圾就上百万吨，但若以-- 

般垃圾处理，肯定会影响到环境。

他说，电子垃圾有化学物对于 

环境有害，所以倒不如集中回收处 

理，或许是更好的方法，更何况电 

子垃圾拥有金属等材料可进行再循 

环使用，有利可图。

“州政府已接获国外企业的建 

议书，要求设电子垃圾集中冋收中 

心，而州政府目前正草拟有关建议 

书，并正在寻找合适的地点作为回 

收中心。”

擬
口口

厭

控
非
法
處
理 
■ = ■ = ■ 
电

子
垃

圾

来贤指出，从丁、丨k区制造的电 
子垃圾，将在现有的1974年环 

境素质法令下的2005年环境素质条例下 

严格管制，包从生产到销毁都会必须按 

条例处理：

他说，环境局目前正草拟相关条 

例，以严控电子垃圾处理问题。他披 

露，由于电子垃圾不能埋在一般的土埋 

场，所以只有持有环境局发出执照的公 

司，才能处理电子垃圾。
“现阶段，雪州用21家半完整 

(separa)处理的电子垃圾执照的厂商， 

以及两家完整（penuh)处理电子垃圾的 

厂商。”
另外，许来贤表示，雪州12县市地 

方政府中，目前只有巴生市议会有设电 

子垃圾回收站。

雪州环境绿色工艺、科学工 

艺、革新及消费人事务的行 

政议员许来贤指出，为了解 

决日益增加的电子垃圾问 

题，州政府将会寻找合适的 

地点，让私人界进行电子垃 

圾集中回收中心。

“由于科技不断的进步及演 

变，电子产品淘汰率非法高，造 
就电子垃圾（e-wasttO未来会累 

积越来越多:”

确保回收中心不会造成空污

不过，他强调，州政府会确 

保有关回收中心不会造成空污， 

以及不会制造环境卫生等问题 

后，才会允许有关厂商运作，进 

行电子垃圾资源回收。

雪投資促進機構與M AH B合作

推廣梳邦宇航科技園

督邓章钦指出，截 
至2019年6月，在雪 

州共有132项制造项目（projek 

perkilangan )获得批准，总值59亿 

7000万令吉，相比起2018年一整年 

获批的项目为241项，总值180亿 

9500万令吉，州政府有信心能在年 

底获得百亿令吉投资金额。

他说，2018年所批出的项目， 

当中有90%已进行，时所有项目 

也被规定需要在大马投资发展局 

(MIDA )批准后的6个月内，获得 

在雪州进行项目的批准。

他也说，州政府也通过雪兰莪 

投资促进机构（Invest Selangor )时 

刻监督及与项目获批的公司联系关 
系，并于每6个月都会与相关公司 

进行对话，以了解所面对的问题及 
监督项目进行的进展a

“在雪兰莪投资促进机构每个 

月所举行的会议上提呈的课题，也 

将会获得解决及监督，以期所有获 

批准的项H都能如期完成。”

章钦指出，由国
’I)库控股（Khazanah 

Malaysia)所承建，占地80 

英亩的宇航中心（Hub Aero 

Angkasa )已在进行中，与此 

同时，雪兰莪投资促进机构 

也与大马机场控股有限公司 
(MAHB)合作，-同推广包 

含航空丁业（Aviation )及高科 

技园区（High Tech Park )的梳 

邦宇航科技园（Subang Aerotech 

Park).

助提供中小型工业发展平台

他说，截至今日，有关地区 

的投资额多达1亿9000万令吉， 

并预计在全面完成时将可吸引至 

10亿令吉的投资额。

邓章钦也说，为了协助州内

的中小型工业，州政府通过雪兰 

莪投资促进机构提供扩展生意或 

国际市场的平台，其中包括雪兰 

莪国际商务高峰会，大马国际清 

真展（MIHAS)、亚洲顶尖国际 

食品及酒店设备展（H0FEX ) 

等有机会在国内外展示的各项展 

览。

他说，参展费用是由州政府 

所承担，同时也在各项国际展览 

上，帮助有关公司企业进行“商 
业配对”（Business Matching ) 

或“潜力卖家” （Buyers )会

面。

他也说，州政府更是通过 

雪州资讯科技与电子商务理事会 

(SITEC)，协助有兴趣将产品 

放上网络（online )的商家提供 

相关技能训练。

2017至今年9月

雪精明寬頻耗2977萬
管雪州环境、绿色工艺、科学、工艺、革新及消 

费人事务的行政议员许来贤指出，州政府从2017 

年1月至今年9月花在“雪兰莪精明无线宽频” （Wifi Smart 

Selangor)服务上的费用共达2977万3869令吉零8仙0

他在回答新古毛区州议员李继香的口头提问时指出，雪 

州大臣机构（MBI)在2017年及2018年缴付给为“雪兰莪精 

明无线宽频”计划提供服务的公司，分别是1076万5158令吉 

零2仙及1255万1601令吉29仙；而2019年截至9月则是645万

7109令吉77仙。

另外，许来贤表示，马来西亚通讯及多媒体委员会 
(SKMM )是在今年7月批准SmartSel公司的网络设施供应商 

(NFP)及网络服务供应商（NSP)的执照，因此后者还不符 

合申请普及化服务基金（USP Fund)的基本资格a

无论如何，他说，SmartSel承诺将扮演协助州政府达成精 

明州目标的角色，并在成为网络设施供应商（NFP)及网络 

服务供应商（NSP)执照持有者后，履行根据每年最终收人 

对基金作出贡献。
此外，他说，SmartSel也将会对申请普及化服务基金以承 

担“雪兰莪精明无线宽频”计划花费一事，与马来西亚通讯 

及多媒体委员会进行商讨。

大臣：開罰是環境局權限

LUAS負責監督水源
、州大臣阿米 

鲁丁指出， 

尽管雪州水供管理局 

(LUAS )现阶段虽有执 

法团队负责监督雪州境内

的水源，但相关开罚或提 

控是环境局的权限

“LUAS是负责管理 

及监督雪州水务资源的单 

位，但该局若要朝向部门

(Jabatan )性质运作，包 

括拥有执法权，仍需要仔 

细研究：”

他说，LUAS管理的 

业务包括确保雪州境内的 

水源，包括河流、地球表 

面、湖泊、矿湖及沿海的 

水源受保障。

阿
米鲁丁披露， 

该局同时也可
可發出水源執照制定收費

发出水源执照和制定收 

费、可以发出涉及水源活 

动的允准书、可发放污染 

品同行或人口、发放地下 

排水道执照，以及发放涉 

及利用水源发电的执照。

阿米鲁丁于今早回 

应双溪拉玛区州议员玛兹

旺口头提问时表示，根据 

1999年雪州水供管理局法 

律，该局也负责协调各单 

位之间的合作，同时落实 

州政府制定的政策、计划 

及蓝图。

他说，为了能即时针 

对紧急情况作出对策，雪 

州水供管理局特别成立雪

州水供污染紧急委员会， 

并纳人其他相关单位。

他披露，该委员会将 

在水源污染事件发生时第 

-时间作出应对措施，并 

协调各单位负责的工作， 

确保各单位按照程序处理 

环境污染问题。

委村長爲河務待研究

对
于双溪比力区州议员 

刘天球在附加提问

时，建议州政府可以仿效中国 

为每条河委任“河务管理人”

(Ketua Sungai )--事，阿米 

鲁丁开玩笑说，雪州-堆州选 

区，包括双溪侨华、双武隆、

双溪甘迪斯，甚至是双溪比力 

的刘天球都是一方的河务。

阿米鲁丁的幽默也引来 

许多州议员笑说就连大臣也是 

河务，而且是最老的河务（大 

臣州选区为双溪杜亚，Sungai 

Tua)，面对众多州议员的揶 

揄，阿米鲁丁也大笑拍桌，成 

了今早最有趣的场面d

不过，阿米鲁丁指出，由于河流涉及的范围 

太长，确实现有的执法当局无法有效监督，或许委 

任1地的村长为河务是不错建议，但仍需要仔细研 

究，尤其势必需增加人事费用。

阿
米
魯

另
外，双武 

隆区州

刘天球建议 

州政府可以仿效 

中国为每条河流 

委任“河务管理 

人”，引发议会 

热烈讨论。

议员拿督三苏丁随 

后进•步提出附加 

提问，询及州政府 

是否要求在毗邻河 

流的50公尺范围内 

都不能设厂…事， 

阿米鲁丁回应说， 

雪州水供管理局确 

实有设下“缓冲 

区”，只不过如今 

许多造成环境污染 

的是建在靠近河边 

的非法工厂。

他直言州政府 

接下来会更严厉打击这 

些非法工厂，尤其过去 

已经给足时间让非法工 

厂进行搬迁或改善问题 

等。

口口
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部分議員遲到

口頭提問“有問無答

第
14届第二季第二次雪州议会 

f才迈人第四天，就有许多州

议员迟到，导致许多口头提问都无法在 

州议会上提出及回应。

要求代读遭议长驳回

期间，还有州议员要求代读缺席 

州议员的提问，结果皆遭议长黄瑞林驳 

回〇

黄瑞林于州议会午休时向媒体指 

出，今早确实有多名州议员迟到，所以 

他将会与迟到的州议员进行沟通，要求

由乎州议员叔极trt，黄瑞林搞 

尔需维持议会秩序，要求州议员先坐 

下。

确保不会再重犯。他说，由于部分州 

议员迟到，导致一些口头提问无法获 

得回应及讨论。

黃瑞林：

缺席等同浪費資源

-H-

黄
瑞林直言，议员缺席或 

迟到确实会浪费资源，

鄧章欽誤答電子商務課題

— 另

毕竟提出的问题都会动用到很多 

官员、行政议员等来做准备工 

作，以解答他们的询问:、

“尽管州议员可透过书面问 

题取得回应，但我希望州议员能 

够做好榜样，积极出席州议会参 

与辩论可提问，否则本身选区出 

现紧急问题，抑或身体不适或生 

病，就可以向议会请假:、”

外，议会今早也 

出现行政议员

二

邓章钦今早 

误答其他问题， 

经提醒才恍然大 

悟，接着再重新 

作出简短回应。

误答小插曲，即哥打白沙 

罗州议员沙迪利提问航空 

丁业发展进展时，掌管投 

资、工商业及中小型企业 

事务的行政议员拿督邓章 

钦却回应电子商务课题， 
长达5分钟之久，但却没人 

及时纠正。不过，经过沙 

迪利过后提醒后，邓章钦 

才恍然大悟，并重新简短 

作出回应。

鄧章欽：在首邦市地區

3公司投資航空領域9150萬
►管雪州投资、：；商及中小型 

•T.业事务的行政议员拿督邓 

章钦说，在航空领域投资的一环，相

关公司已经及即将在首邦市地区投资 

高达9150万令吉的数额。

通过5机制确保项目顺利

他在公正党哥打白沙罗州议员沙 

迪利的口头提问时说，涉及上述投资 

的公司为Airod Techno power Sdn Blwl, 

UPECA Aerotech S<ln Bhd及Afjets S<ln 

Bhd〇

他说，州政府会通过5个机制确保 

首邦市航空领域投资项目顺利展开，

当中包括通过网络、落实、简化、协 

调、监督等的机制。

他表示，雪兰莪投资促进机构 
(Invest Selangor )将会与相关公司保持 

紧密的联系、并会调整及商讨所遇到 

的问题。

“在每月雪兰莪投资促进机构召 

开的项目建议协调会上，相关单位将 

会获邀出席会议，以提供意见及问题 

给有关投资公司a ”

他说，州政府也会通过雪兰莪投 

资促进机构跟进及监督有关投资公司 

及单位对于该项n的进展。
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依茲漢：重劃路線

東鐵不經過石英礦脈
-管雪州基本建设和公共 

-设施、农业现代化及农 

基工业事务的行政议员依兹汉指 

出，在雪州政府的反对下，东海岸 
铁路（ECRL )计划已重新规划路 

线，涉及雪州范围的路线将不会再 

经过敏感地区，包括鹅唛石英矿脉
(Permatang Kuarza )

他在今日州议会回答武吉兰樟 

州议员黄洁冰的口头提问时指出， 

这项由联邦政府所推出的计划，原 

本的路线是经过鹅唛石英矿脉，同 

时也计划在鹅唛设有一个站a

他说，鹅唛石英矿脉是雪州很 

特别的一个地方，而在州政府的反 

对下，这项计划将会更改路线，不 

会再经过任何敏感地区，同时也不

会再有车站设在鹅唛区内。

称仅仁嘉隆设车站

“据我所知，更改后的路 

线，雪州内就只有在仁嘉隆设有车 

站。”

他也说，该计划的新路线还未 

正式出炉，而联合承建该计划的马 

来西亚铁道衔接公司（MKL )也承 

诺，将会在新路线出炉后再次向州 

政府提呈，届时州政府将会重新考 

虑。

他也说，这项计划将可间接为 

雪州子民带来益处，包括地方上的 

经济及雪州的经济发展，尤其在有 

关路线涉及范围内的工业投资

烏雪擬設停站購物中心

售地方上中小型工業品
管雪州文化和旅游、马来习 

俗及遗产事务的行政议员拿 

督阿都拉昔指出，州政府计划通过乌雪 
县议会设立一个停站购物中心（Pusat 

HentianPembelian),以向路经当地的 

旅客售卖地方上的中小型工业产品

吁速设购物中心迎2020旅游年

阿都拉昔说，配合明年为大马旅游 

年，也建议能尽快设立该购物屮心，即 
最迟不超过在2020年第•季度完成。

他是针对崙冬加里区州议员哈鲁麦 

尼的口头提问，有关州政府是否会在旅 

游胜地，尤其是前往云顶高原的主要路 

线设立出售中小型工业产品的购物中心 

时，如是指出。

他也说，根据在今年初所定下的计 

划，县议会有意在双文丹商业中心设立

有关购物中心：

“该地段约有2.54英亩大，•共设 

有24个单位，每个单位为10呎乘15呎的 

大小。”

往云顶路线购物中心地点理想

阿都拉昔也认为，有关地点的位 

置理想，包括是从吉隆坡通过万挠绕道 

(Rawang Bypass )，以前往7J顶局原的 

所经路线，相信可以吸引到旅游巴士及 

游客。
他指出，当地每年都吸引约6万名 

旅客到访，而旅游巴士则由多达1500 

辆，每年的总花费则高达400万令吉， 

而州政府也可利用旅游业所得的收人， 

为各地设施进行提升，或更换薪新的指 

示牌，以更吸弓丨游客的到访。

邓章钦（左）与阿米鲁丁不知谈论何事而开怀大笑？

此州议会 

7由于出现 

两名因病而行动不便 

的州议员，当西蒂玛 

丽亚谈到身障人士课 

题时，目前暂时以拐 

杖辅助的邓普勒公园 

州议员莫哈末沙尼和 

以轮椅代步的淡江州 

议员沙阿里，都站起 

来提出许多意见和看 

法。

他们俩直言，由 

于“体会”到身障人 

士的不便之处，所以 

很清楚身障人士遇到 

的困扰，为此希望州 

政府能改善州内无障 

碍设施。

由于雪州目前拥有两名州议员因病行动不 

便，需要以招杖和轮4代步，州议会为此提升 
不少无障碍设施。中间为以轮椅代步的淡江州 

议员沙阿里。
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西蒂玛丽亚今午在州议会 无效益水课题 

上为财政预算案辩论环节进行引起许多州议员关 

总结。 注，纷纷提出附加

提问，依兹汉逐一 

作出解释及回应。

雪438公里水管待換
依茲漢：明年分階段完成

管雪州基本建设、公共设施、农业 

现代化及农基工业事务的行政议员 
依兹汉指出，雪州438公里长的水管更换工作 

预计将在2020年分阶段完成。

工程已公开招标

他在回答巫统双武隆州议员三苏丁提问 
关于雪州残旧水管修复工程进度时说，2016 

年起已有365.6公里的水管完成更换，而其余 

72.84公里的水管更换丁作目前正在进行中。

他说，当局于今年也确认另有168公里 

的水管需要更换，目前正进行策划及招标工 

作。
他提及，2016至2019年的水管更换T程 

的拨款总数为5亿2600万令吉

同时，依兹汉指出，截至今年8月，无 

效益水（NRW)创下28.67%的记录，而减少 

无效益水的T.作将会持续进行，并优先在泄 
水几率高的地区进行。

他也说，除了更换水管，减少非收益水 

的工作亦包括更换水泵阀门等零件的T.作。

他补充，州政府将会采取最好的措施， 

以提升水质及减少非收益水。

黃思漢：調漲門牌稅

須州政府批准 雪州議會會議
(沙亚南6日讯）雪州行政议员黄思汉表示，任何地 

方政府在调涨门牌税之前，都必须获得州政府的批准。

有网民于日前在脸书《万津区》群组贴图，指瓜冷县议会 

明年的门牌税涨到“爆灯”，更在贴文上询问大众对这件事的 

看法。
根据有关贴文所贴出的照片显示，原本的门牌税为117令 

吉60仙，而新一年的门牌税却涨至487令吉20仙。

对此，黄思汉表示，瓜冷县议会明年度的门牌税并无作 

出调整；他认为，网传瓜冷县议会的门牌税调涨多倍并不属 

实。

瓜冷縣會沒調漲門牌稅

万津区Banting
■55 mins • 0

据说瓜冷明年的门牌税涨到摄灯 

你们怎么看餐餐餐

-H-

黄
思汉受询时对《大 

都会》社区报指 

出，瓜冷县议会现阶段并没 

有调涨门牌税，相信上述事 

件应该仅是一个案，包括可 

能是因为有关单位在重新装 

修后，才会被县议会调整新 

的门牌税

“如果是装修后，（单 

位）面积增加下，门牌税相 

对也会被调整。”

他也说，若民众在面 

对类似问题时，也可寻找 

当地的县议员或州议员的协 

助。
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出调墓思汉表示瓜冷县议会明年度的门牌税并无:

探討修改法令

雪將推行垃圾分類
>管雪州地方政 

'府、公共交通 

及新村发展事务的行政 

议员黄思汉指出，雪州 

政府确实有意推行垃圾 

分类的政策，并已向城 

市和谐、房屋及地方政

府部门（KPKT )探讨修 

改相关法令的事宜。

巴刹及住区

展开垃圾分类

他在回答公正党万 

挠区州议员蔡伟杰的口

头提问时指出，地方政 

府已在各区如巴刹及住 

宅区展开垃圾分类的工 

作，惟目前没有详细调 

查显示垃圾分类有助减 

少成本。.

“不过，若垃圾分 

类计划能在地方政府各 

区内展开，预计将会为 
地方政府省下10至20%的 

垃圾处理成本。”

若沒分類垃圾或罰1干

提
及垃圾分类计划的挑战，他 

说，市民并无兴趣参与垃圾 

分类工作，并认为该计划的回酬低， 

不值得参与，甚至也有市民无意花钱 

购买不同颜色塑料袋来分类垃圾：

他说，根据固体废料管理机构 
(SWCorp)的调查显示，联邦政府于 

2016年6月1 R通过2007年固体废料管 

理及公共卫生法令（672法令），在吉 

隆坡、布城、马六甲、玻璃市、森美 

兰、彭亨、吉打及柔佛执行垃圾分类

達魯益山巴生設中心

每曰分類20噸垃圾
#对蔡伟杰的附加提问，即承 

卞丨包商是否已有准备进行垃圾 

分类工作时，黄思汉回应，达鲁益山集 

团（KDEB)已在巴生市议会地设立一 

个中心，每日分类20吨垃圾，而沙亚南 

市政厅目前正草拟关于固体废料管理的 

蓝图。

黄思汉强调，各地方政府已和学校 

配合，给予垃圾分类的教育。

政策，而在涉及的125万人士中，只有 

10%的居民参与。

“在该法令下，若居民无法进行 

垃圾分类，可遭到最高1000令吉的罚 

款，不过垃圾分类的参与率还是非常 
f氐。，’

他表示，在确保垃圾分类可以成 

功落实一环，州政府将会更详细地做 

出研究，并探讨其他州属落实该计划 

的资本，以确保这项计划可在雪州落 

实。

另外，公正党武吉兰樟区州议员 

黄洁冰在提出附加提问时说，有工厂 

在制造矿泉水的同时，也会负责收集 

水瓶垃圾，而州政府是否会对这类的 
延伸生产者责任（Extended Producer 

Responsibility )做出探讨。

黄思汉对此回应说，除了水瓶， 

轮胎产品也是其中•个污染物，州政府 

已和相关单位作出讨论，而针对厂商的 

延伸生产者责任，则涉及联邦政府的权 

限，州政府对此将会与联邦政府作出商 

讨。

针对双溪甘迪斯州议员扎 

瓦威在附加提问上，询及州政府 

是否会监督受惠者妥善使用有关 

机器，而非转租或转卖给其他人 

使用一事，甘纳巴迪劳表示，州 

政府和地方政府确实曾事后进行 

家访，发现到有受惠者滥用机器 

问题，所以一旦发现不符合资格 

者，州政府就会取消有关资格。

他说，根据调查显示，超过 

97%的受惠者完全符合资格，只 

有不少3%的人违例使用或不符资 

格。

滥用者将取消资格

根帝

|«2

會人

蓳獲
最謀

劃_
具

嘈雪

-巩固

州

和

发展社会经济及政 

府关爱事务的行政 

议员甘纳巴迪劳 

指出，今年透过 

“根除赤贫蓝图 
计划 ”（Program 

Bantuan Pembasmian 

Kemiskinan )获得 

营运机器或工具 

的受惠者共有422 

人，总额为161万 

3750令吉.b

他今早在州议 

会上回应伯马登州 

议员罗扎娜口头提问时表示，这 

项计划是州政府其中-项协助人 

民摆脱赤贫的努力，即政府直接 

购买营运机器或工具给低收人的 

小商贩，不过只有个人收人低于 

1500令吉或家庭收人低于3000令 

吉的小商贩才能申请。

他披露，州政府于今年共接 
获622份申请，只有422人符合资 

格，200人被拒绝。

與達魯益山合約問題

地方政府欠5干萬垃圾費

另:
-方面，黄思汉 

指出，今年1至 

9月，地方政府共拖欠达 

鲁益山垃圾管理有限公司 

(KDEBWM ) 5080万令吉的 

固体废料管理费。

他说，造成上述拖欠的 

主因，是因地方政府及该公 

司之间出现合约的问题。

“有关合约必须在该公

司于地方政府服务三个月后 

签署，惟双方因合约条件关 

系尚未达成协议，并导致款 

项尚未缴付的问题。”

他强调，作为以提供市 

民服务为主的州政府的子公 

司，该公司将确保其职责每 

日继续进行，以维持雪州政 

府的名誉。
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“環保隊”清出2.5公噸垃圾

乾淨了
報道►曾志頌

(巴生6日讯）马来西亚 

塑胶厂商公会（MPMA )曰 

前带队走进海南村，协助清 

理该村的海上垃圾，经过各 

造一番的努力下，成功清出 

2.5公吨的垃圾，让原本脏兮 

兮的海南村，像换了干净的 

衣服一样，变美了！

在这之前，海南村饱受海 

洋垃圾的污染，每次涨退潮都带 

来-•大片的垃圾，加上•些缺乏 

环保意识之人也乱丢垃圾，使得 

该村垃圾处处，形成一道“奇 

景”，让人啧啧称奇。

为了鼓吹“爱护海洋，保 

护地球”精神，马来西亚塑胶厂 

商公会自动自发地发起海南村大 

扫除运动，邀达鲁益山集团垃圾 

管理公司、大马雪佛龙菲利普斯 
化工有限公司（Chevron Phillips 

Chemical Malaysia )及大马慈济等 

团体加人行列\凝聚力fl在一个 

早晨时间“美化”海南村。
经过一番打扫，海南村的垃圾没了

清理出来的2.5公吨垃圾，准备载送到而榄 

的垃圾土埋场处理。

孫崇強：應加强垃圾管理環保意識

马
来西亚塑胶厂 

商公会副主席 

拿督孙崇强表示，垃圾 

失效管理和公民环保意 

识的薄弱，是导致海洋 

充斥各类垃圾和造成污 

染的主因，所以各造必 

须从这两点去下苦功， 

以救救海洋和地球。

他说，今次被“环 

保队”从海南村清出来 

的2.5公吨垃圾，由达鲁 

益山集团垃圾管理公司 

负责载送到而榄垃圾土 

埋场去进行后续处理， 

任务相当沉重。

应改掉乱丢垃圾恶习

小孩加入环保阵容，从小灌输正确爱护地球 

意识，让人欣慰D

推展下去，尤其改变村民和 醒觉意识是环保的成功的钥 

海南村垃圾量惊人。

马慈济于去年11月曾联手清 应改掉乱丢垃圾恶习

“尽管如此，这次 

的活动只是_ _个起步而 

已，要在海南村永续地

大众的思维，不能随便乱丢 

垃圾，要妥善处理，才不会 

污染海洋和环境。”

他指出，教育和灌输

匙，特别是社会大众要懂得 

改掉乱丢垃圾恶习，地球才 

有未来_。

据了解，该公会与大

理吉胆岛垃圾，扫出重达 

9860公斤的垃圾，当中还包 

括800公斤的再循环使用物 

品Q
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>雙溪毛糯太平村辦工作坊

10曰采學做口金包
(鹅唛6日讯）由双溪毛糯太 

平村管理委嘴会主办的“手作口 

金包工作坊”，将于本月10日（周 

曰）下午2时至5时，在该村民众会 

堂进行。

鹅唛县乡村协调官潘佩玲指出，举 

办有关工作坊的宗旨是提高民众参与社 

区活动的热忱。

“管委会特别邀请到拥有多年丰 

富经验的老师刘秀云前来新村给居民授 

课，希望能有更多人参与，培养各种兴 

趣，让生活更美好3 ”

m l —___________，y

r^。金©涵坊

管委会会所增设冷气机 條:
0旃

另•方面，太平村管委会主席黄国 

亮指出，继上一次的冰皮月饼工作坊大 

受欢迎后，全体委员均同意再以突破唯 

有在传统节日方举办活动的方式，再搞 

-场有益于民众的手作坊。

“管委会会所最近也获得士拉央 

市议会的拨款增设冷气机，让活动空 

间变得更舒适，所以我们议决在不同的 

时候邀请不同领域的导师或讲师，前来 

太平村给大家举办各类型的讲座或工作 

坊。”

t—-
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黄国亮（左）与新村管委会委员们呼吁有兴趣参加口金 
包工作坊的居民及早报名，以免向隅。

他说，本周末举办的手 

作口金包工作坊公开予村民 

和邻近住宅区的居民参与， 

年龄不拘，报名费用连同材 
料是每人15令吉3

“学员可带回己现场 

亲手制作的作品。由于名额

有限，但过去的活动均受到 

民众热烈应响，所以我们将 

采取先到先得制，有意参加 

者尽快报名，以免向隅。” 

欲知详情者，可联络工 
作坊负责人洪先生（019-696 

0748) 〇
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56名食肆业者及外 
劳员工参加食物管理课 

程。劉佳達：烏冷肺癆病例增

業者應譲外勞注射疫苗
(加影6日讯）乌冷区最近数 

个月的肺癌病例有上升趋势，加 

影市议会发现源头是各行各业引 

进的外劳。

加影市议员刘佳达指出，根据市 

议会执照组的记录显示，乌冷区的肺痨 

病例出现上升情况，主要原因是外劳问 

题，他们没有注射卡介疫苗（BCG), 

因此呼吁聘用外劳的业者，必须让外劳 

员工注射预防针或疫苗。

“尤其是食肆行业，业者要更加关

注。”

他今午出席由双溪龙商业区协会 

主办的食物管理课程时向媒体表示，外 

劳遍布各领域，食肆也是有很多外劳员 

工，所以外劳除了要上食物管理课程， 

也要注射疫苗。

56业者员工参加食物管理课程

双溪龙镇及赖蕉皇冠城共有56名食 

肆业者及外劳员工参加食物管理课程， 

主讲者除了让业者明白处理食材的重 

要，也要让业者明白外劳注射防针的重

要性。

&佳达说，雪州卫生局在上个月检 

举双溪龙镇及皇冠城，当时多间食肆被 

停业，也发现很多外劳员工是没有上食 

物管理课程和注射预防针，为此透过双 

溪龙商业区协会的召集下，参与课程人 

数反应不错。

他表示，食肆业者有责任做好卫生 

管理工作，在食店里所有工作人员，包 

括雇主在内都要上课，这是卫生局的规 

定。
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发展 
商出资1 2 0 
万令吉加寬 

5 0 0公尺的 

道路，完 
成60%的工 

程。

種樹居民阻拆路肩 阿南達邁i首都鎭商業區

加寛道路現凸路
(加影6日讯）居民占用路肩种树，却阻止承 

包商拆除路肩进行加宽道路，令提升路面工程受 

阻，形成短短500公尺的挺直道路中间出现“凸” 

的问题。

这项发展商出资120万令吉的提升工程，由阿南达迈 

往首都镇商业区方向的路段，在添油站至第一区交通灯 
之间进行加寛道路，把2条车道增至3条车道，此外在相 

关路段提升沟渠，丁.程在6月已开始，可是进度缓慢。

丘欽翰：
路肩i地方政府地段

丁居民阻 
止承包商拆除部 

份路肩进行加寬 
道路工程，使挺 

直的路面出现 

“凸”字形。

•<—首都镇大 

路加寬道路及提 
升沟渠工程进度 

缓慢，右起为丘 
钦瀚、郑益清及 

李文彬。

鄭益清：

路肩凸出造成交通意外
钦瀚说，他会将有关事件向市议会 
工程组反映，要求工程组主任花 

蒂拉到场视察，必须解决有关问题，否则路 

面加寛剩下部分路肩凸出，就会变得“四不 

像”：

他也说，有关工程的完工期持续拖延， 

也影响较早前研究首都镇商业区改道计划。

另•方面，市议员郑益清也披露，该路 

肩凸出部分影响驾驶人士，迄今造成多宗交 

通意外事故。

+|1影市议员丘钦瀚及郑益清今早 
前往视察工程，他们表示承包 

商反映在进行加寛道路工程时，遇到- 

名居民极力反对及阻止，原因是他在道 

路中间部分的路肩种树多年，但是路肩 

是属于地方政府的地段。

丘钦翰指出，承包商只是完成60% 

的工程，除了该名居民阻止拆除的部份 

路肩，其余加寛路面工作进行中，该居 

民是无权阻止承包商加寛道路，路肩也 

不是私人地。
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自+孚存指 
哪出，附近 

厂商为安全起见， 

现在暂时用木栈板 

将大洞围起来，以 

免有人不慎跌人洞 

内。

“其实，这是 

消拯局z用来灭火的 

水管，不过我们已 

联系雪州水供公司 

前来维修，目前还 

在抢修中。”

他表示，估计 

雪州水供公司今日 

可将破裂的水管修 

好，但修补地陷的 

大路则需要-•些时 

间。

適耕莊海口大路爆水管

深4呎

据目测，大洞约20呎长、6呎宽，并约有4呎深，长度大概占据4个

泊车位。

T附近厂商因担心有人不慎会 
跌入大洞内，暂时用木栈板将大洞講' 

围起来。

—谢享存接获地陷通知后，马 
上到海口大路视察情况，并与雪州 

水供公司接洽，了解维修进展。

報道►陳佩絲

(巴生6曰讯）适耕庄海口大路 

今早因地底下发生水管爆裂事故， 

导致路面下陷，出现一个约4尺深的 

大洞，所幸无人受伤。

这起事件，于今早11时左右发生， 

地点在往热浪沙滩方向右边的停车位发 

生，即第11巷前方。

大洞占4至5个泊车位

沙白县新村协调官谢享存接获适 

耕庄海口渔村管委会主席谢耀亮的通知 

后，马上到现场视察情况：
他说，据目测，大洞约20呎长、6吸 

宽，长度大概占据4至5个泊车位。
“所幸，当时没人将轿车或摩哆停 

在泊车位上，否则后果不堪设想。”

暫
用
木
棧
板
將
大
洞
圍
起

 

謝
享
存
■
■

Page 1 of 1

07 Nov 2019
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Audience : 288,920 • Page: 2
Printed Size: 410.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 12,349.00 • Item ID: MY0037795168

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



如何强化官聯公司治理

丁傑隆
雪州安邦再也市议员

丁1_来西亚官联公司的
■^5成立背景源于1970 

年代开始推行的“新经济 

政策”，其核心标即是透 

过国家力量积极介人经济领 

域，以消除国家贫穷，平衡 

各族间的经济差异，实现在 

各产业中达到非土著40%、土 

著30%和外资30%的理想股权 

重分配目标。

里然前首相纳吉曾在 
2015年高调宣布政府推动的 

“官联公司转型计划”非常 

成功，但晚近官联公司的表 

现，其实仍有许多争辩之 

处。

第•， 土著股权 
(16.2% )和非土著股权 

(30.7% )至今不仅没有达 

标，近年更有下跌趋势，相 
反外资股权则攀升至45.3%。 

第二，财富分配不均，国内 
T20高收人群体的财富增长速 

度，远远超越B40低收人群 

体的财富增长，让贫富差距 

日益扩大第一1,官联公司 

贪污丑闻和管理不当屡屡发 

生，信手拈来即有一马公司 
(1MDB )、联邦土地发展局 

辖下FGV控股、朝圣基金局和 

马航等弊案。
因此，希盟自去年509执 

政之后，其实已在强化官联 

公司方面按大选宣言落实了 

大幅改革，且尚有许多正在 

进行或研究中的改革方案仍 

未出台。

希盟显著的改革乃是限 

制首相权力，•方面将首相 
署辖下92个主要机构和官联 

公司中的9个解散，40个划人 

其他内阁部门，另一方面则 

削减首相署的年度预算，例 

如在希盟执政第-年即把前 

朝首相署高达174亿的开销， 

削减近100亿至75亿。此外， 

首相也不得兼任财政部长。

另…项主要改革则是对 

官联公司的弊案展开彻查。 

至今，许多官联公司在国内 

外进行的可疑投资及遭盗用 

的国家财富，在总检察署及 

反贪委员会的协助下已逐渐 

回收国库。

尽管如此，希盟在大选 

宣言中欲“提升官联公司管 

理至国际标准”和“加强反 

贪措施”方面仍有许多改革 

事项要实现，特别是在人事 

治理方面。

过去，不难发现许多正 

在亏钱或表现不达预期的官 

联公司，其董事连年获取的 

薪酬福利却依然丰厚。例如 
FGV控股大股东（政府）今 

年就曾否决支付有关公司董 

亨薪酬的议案。也有一些官 

联机构专门圈养高薪肥猫， 

如前朝委任的航空委员会 
(Mavcom )执行主席月薪局 

达8万5000令吉，比首相基本 

薪资高四倍。相对的，新任 

执行主席月薪已下调至1万 
5000令吉

根据槟城消费人协会 

最近出版针对官联公司薪 

酬的研究专书《How Much 

Is Hidden?》（Minhat & 

Dzolkarnaini, 2019)显7K， 

从2016年至2017年，在官联 

公司中，受委非执行董事的 
薪酬增长了 19.9%，但底层雇 

员薪资仅增加7.7%。此外， 

上述研究也显示政府过去并 

没统…指南要求官联公司披 

露董事薪酬，甚至国库控股 
(Khazanah)和国民投资公百] 

(PiNB )这些一哥也选择不公 

开，这无疑将让寻租行为有 

机会发生。

如何确保官联公司里 

受委人士乃是凭其信誉、专 

业资格和经验，并正确按照 

公开透明的遴选程序、能够 

接受大众监督且有能力交付 

成绩.这是当前更重要的工 

作。只要把机制设计健全， 

未来不管谁做政府，不管受 

委人士是否拥有具体政治倾 

向，都能至少确保官联公司 

有在良好运行。

当然，这有赖社会大众 

的集体监督。监督的力量可 

来自人民代议士，如在国会 

成立涵盖朝野议员的特别委 

员会，定期审查所有官联公 

司的高层遴选、薪酬津贴、 

营运和财务报告。此外，类 

似民主及经济事务研究中心 

(IDEAS)的智库或消费者 

权益组织，应该被允许有更 

大的研究自主和自由发言空 

间，适时提醒政府哪些该 

做、哪些不该做，这样才能 

确保政府不会腐蚀，并在进 

行人事委任和重要决策时更 

为谨慎C
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解釋信呈黨紀委會

劉天球下週赴聽證會
(沙亚南6日讯）行动党中委刘天球证实，他 

已经回函解释信给纪律委员会，并将在下周被传 

召出席听证会作出解释。

言论不代表行动党

“我有信心能证明自己之前作出的言论并没 

错，尤其我与任何人无仇，相反我提出的质问是 

承诺、经济和其他问题等。”

不过，也是雪州双溪比力州议员的刘天球， 
今午在雪州议会午休时向媒体强调，他的言论并

不代表行动党的立场。

他说，之前发表的文章都是发自内心所写， 

但确实不是党的立场。

“我无意制造希盟之间的不和谐气氛，更何 

况这是我服务这么多年的政党。”

刘天球是于日前因发表文告指就算没有土 

团党，希盟依然能执政的言论，结果引起轩然大 

波，遭到许多希盟同僚挞伐。

行动党事后将此事带到纪律委员会处理，而 

行动党纪律委员会主席张健仁于上个月下旬正式 
发出的通知信给刘天球，要求在限时的14天内作 

出解释。
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雪州議會會議

莫哈末赛以一句“女性 

有时候情绪化和不理智”， 
惹恼许多女性州议员，引来 
许多州议员挞伐，纷纷要求 

有关言论。

对于莫哈末赛对女性 
的指控，嘉玛丽亚第一时 

间站起来强力反驳。

^女性有時情緒化不理智

莫哈末賽惹怒女議員
(沙亚南6日讯）土团党 

而榄州议员莫哈末赛祸从口 

出，•句“女性有时情绪化 

和不理智”，瞬间惹恼所有 

雪州议会女性州议员，纷纷 

要求撤回有关言论。

掌管雪州卫生、福利、 

加强妇女及家庭事务的行政 

议员西蒂玛丽亚于今午在州 

议会进行财政预算案总结时 
提起30%女决策人目标的课 

题，包括探讨各种应努力的 

地方。

不过，莫哈末赛却突然 
打岔脱口指不应该设30%的目 

标，反指女性有时候情绪化 

和不理智；结果此番n论瞬 

间“点燃”许多女性州议员 

不满，包括武吉兰樟州议员 

黄洁冰、万达镇州议员嘉玛 

丽亚、无拉港州议员王诗棋

加人讨伐，要求莫哈末赛撤 

N有关言论。

称言论为事实 

仅道歉带过

不少男性州议员过后 

也加人声援女性州议员，但 
莫哈末赛却反狡辩自己的言 

论并无不妥，而且是…个事 

实，不愿撤回有关言论，仅 

道歉带过6

由于莫哈末赛不愿撤回 

有关言论，反加剧许多州议 

员不满，而西蒂玛丽亚接着 

继续总结时，就不讳言指明 

她一点都不会不理智或情绪 

化，反而她见到很多男性也 

很情绪化和不理智，要不然 

不会有那么多妇女被家暴。

她甚至直言莫哈末赛不 

要因此“晕倒” 0

西蒂：設30%女決策人僅最低門檻
g蒂玛丽亚说，州政府设定30%女決策人目标只是最 

U低门檻，相信女性的能力甚至能达到50%。

“上苍赋予男性和女性…样的能力，女性只要接受一些 

训练，同样也能展现出杰出的能力。”
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(沙亚南6日讯）大家一起来减塑！

由雪州政府主催、雪隆贩商公会联合会主办的 

“雪州政府减塑运动”将于本月至12月期间，在3间 

购物广场和1间华小推展，以便向大众宣导拒绝使用 

塑料袋和塑料吸管的环保意识。

这项活动也获得3个单位支持，分別为马来西亚 

批发商总会、雪州华小校长理事会及巴生国际青年商 

会；星洲日报是媒体伙伴。

—市面上塑料吸管的替代产品不多，一些顽固的饮料店 

业者，还是在使用塑料吸管。

T整个垃圾桶充斥珍珠奶茶的塑料杯，这 

些垃圾该怎么销毁？（档案照）

15曰育華華小開跑
建議降低替代塑產品税務
雪隆贩商公会联合会会长陈联发

■先，拉开序幕的场次，将于本月15日（星

§期五）上午10时30分至下午1时30分，在 
加影育华华小进行。

3商埸12月举行

另外3场次，则分别于12月3日（星期二）下午 

1 至4时在梳邦再也EMPIRE SHOPPING GALLERY、 

12月6日（星期五）上午11时至下午2时在皇冠城 

BMC广场，以及12月20日（星期五）上午11时至下 

午2时在巴生巨盟批发城盛大举行。

每场活动都设有填色比赛，不过只开放给一至 
四年级学生参与，仅限50人报名。参赛者受促在活 

动开始前半小时前来报到。

主办方只负责准备画纸（每人只限一张），参 
赛者需自备其他用具如颜色笔或小桌椅等。

在比赛中获得冠、亚、季军者将各别得到100 
令吉、80令吉及50令吉奖金加奖杯一个。另外，也 

设有7份优秀奖和40份佳作奖。报名费每场一人10令 

吉。报名截至本月15日（星期五）中午12时或满额 

为止。有意者请联络林老师（012-235 8553 )。

“尽丨多隆贩商公会联合 
_会会长陈联发指 

出，经州政府不断宣传和推广， 

商家对环保意识也逐渐地提高许 

多。

不过，仍有•些冥顽不灵的 

商家，因塑料替代产品成本比较 

高，而继续采用塑料品，有待被

深人教育。我们也建议政府能降 

低替代塑料产品的税务，减轻商 

家的开销压力，并严厉展开执法 

工作■:

公会藉此机会与州政府配 

合，承办这项环保活动，加强民 

众环保意识，多用再循环物品， 

减少制造垃圾。”

減塑意識需從小培養
雪州華小校長理事會主席陳疋孫

許來賢：雪撥15.8萬推動減塑
A责掌管雪州环境、绿

艺、革新及消费人事务的行政 

议员许来贤指出，州政府今次 
共拨出15万8000令吉，来推动 

4场“雪州政府减塑运动”活 

•■州华小校长 

理事会向 

来都有在各校提倡环保运 

动，包括旧刊物及旧物品 

回收等。

减塑习惯需要在日常 

生活中养成，因此需从小 

培养学生对减塑的环保意 

识，甚至可以配合家教协 

会主办这类活动，提高家 

长对减塑的醒觉。”

批發商較少用塑袋
馬來西亞批發商總會會長拿督林成國

願配合政府宣導環保
巴生國際青年商會財政張文俊

“塑
料垃圾导辦帛

污染问题日益严丨—一、霤 
重，本会有义务7今冬‘系 

教导大众，并且 > 方
以身作则地减少/ 

使用塑料品。

我们乐意

与政府和私人界 ______

配合，从教育■ — ~~

方面着手，向小学生宣导这方面环保 

意识，从而鼓励更多父母投人环保行 

列，因为爱护环境，人人有责。”

明年起每個塑袋徵20仙
►州政府将从明 

年1月1日起， 

通过地方政府向州内霸级 

市场、连锁超市及购物广 

场接管征收每个塑料袋20 

仙费用的款项，并同步展 

开执法T.作。

若商家拒绝配合，地 

方政府有权援引地方政府 

法令，直接给商家劝告、 

警告或开罚单对付：
州政府自2017年落实 

禁用塑料袋和征收20仙塑 

料袋“污染费”措施，并 

要求商家使用“污染费”

推行企业社会责任活动。

不过，至今还是有部 

分商家却没尽企业责任， 

也没办N馈社会活动，有 

者选择以“顾客为大”， 
只是象征式向顾客收取20 

仙的塑料袋费用，却给 

5、6个塑料袋。

为此，州政府决定 

接管由各地方政府管理的 

“污染费”，并将这笔 

款项纳人…个特别“基 

金”。上述计划未来将涉 

及更多领域的商家，包括 

早市巴刹和夜市。

雪州政府減塑運動活動表
I曰期 时间 地点

11月15日 

(星期五）

上午10时30分 

至下午1时30分
加影育华华小进行

12月3曰 

(星期二）
下午1至4时

梳邦再也EMPIRE 
SHOPPING GALLERY

12月6曰 

(星期五）
上午11时至下午2时 皇冠城BMC广场

12月20日 

(星期五）
上午11时至下午2时

巴生巨盟批发城 

(GM Klang )
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1.主办单位呼吁民 

众踊跃响应“雪 

政府减塑运 

动”。左起为 

曾晓萍、张文 

俊、陈联发、 

许来贤、林成 
国及陈疋孙。

2.不少 

商场已经使 

用可生物降 

解的塑料袋， 

为环保献一 

分力。

媒體伙伴 月宣《環保I0拉 m• v ____| LJ "h 1 a~1 ^ >

4场“雪州政府减塑运动”活 

动。

他召开新闻发布会时说， 

州政府也感谢各单位的配合， 

并相信在学校举办的场次，可 
吸引超过2900名师生响应。

我:

派1200套环保餐盒钢吸管

“至于3所购物广场的场次，主办单位也会派 

发共1200套的环保餐盒及不锈钢吸管等给参与者， 

先到先得。”

出席新闻发布会者包括星洲日报（市场及业务 

开发）总经理曾晓萍等。

4门一向 

<来都积 

极地响应州政府和地 

方政府的活动，只要 

能为社会和环境尽-•

分力，都是当仁不让 

的，所以这次也不例 

外。

不过，•般上，

批发商较少用塑料 

袋，毕竟是大量批发 

货物。

无论如何，我们都会不断地宣导环保 

意识，包括赠送环保袋给大众等。”
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